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Глоби

Фестивал Реакция Мерак

50 лв. за невключени фарове
предвижда законът

Стр. 6

Стр. 34

„Четящият човек” превзема
Бургас от 6 до 9 август

Стр. 3

Опозицията срещу картела
държава-търговски вериги

Стр. 38

Депутат от ГЕРБ
поиска да управлява ЦСКА

Стр. 2

БАН ще работи с ЕП за
употребата на кирилицата
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Европейско недоверие

И Германия ни отряза
за Шенген

Стр. 7

Пътническите влакове може
да спрат още в средата на ав-
густ, ако до следващата седми-
ца държавата не преведе 14
млн. лв. на БДЖ “Пътнически
превози”. Това обяви вчера
изпълнителният директор на
дружеството Йордан Недев.

Държавната субсидия беше
спряна преди месец от Минис-

200 влака
може да спрат

Няколко
ÄÓÌÈ

Деси
ВЕЛЕВА

Столичната община за
пореден път прави смели
стъпки в опит да си навле-
че гнева на жителите на
най-големия български
град. Като че кметицата
все нещо я човърка да пре-
дизвиква недоволството
както на избирателите си,
така и на опозиционно на-
строените столичани.
Този път болка ще усетят
жителите на центъра на
София, които ще бъдат
наказани за това, че при-
тежават имот в най-
скъпата и престижна
част на града (стр. 4).

На всичкото отгоре
същите хора имат на-
глостта да са собствени-
ци на един, че и два авто-
мобила. Затова е редно
нахалството им за бъде
обложено с прилична три-
цифрена такса, която им
дава право да  паркират
личните си автомобили в
близост до домовете си.
Но само “право” и само “в
близост”. Защото закупе-
ната винетка всъщност
не е никаква гаранция, че
ще намерят свободно мяс-
то точно пред тяхното
жилище. От общината не
считат за нужно срещу
парите на хората да оси-
гурят услугата “паркира-
не”. Те просто искат да
съберат парите от този
фактически данък, без
дори да се опитат да от-
говорят на нуждите на
хората от допълнителни
паркоместа. А именно из-
граждането на нови пар-
кинги по най-належащите
места ще даде до-
статъчно основание на
кметството да иска висо-
ки такси и да парира евен-
туално недоволство на
засегнатите.

Това обаче е трудният
път. Лесният е да
хвърлиш бомбата, да се
приведеш и да чакаш лави-
нообразната реакция на
ответната страна. Ако
имаш късмет, ще ти се
размине, ако не - ще
търсиш начини да зама-
жеш неловката ситуация.
И така до следващата не-
уместна идея за нов данък.

Дянков дава срок до понеделник
за спасителен план нa „Пътнически превози”

Стотици влакове бяха блокирани вчера в Испания от еднодневната стачка
на железничари, протестиращи срещу планираната приватизация на държавните
железници, която според правителството ще намали публичния дълг на страната

Данък
център

ГЕРБ ИСКА ДА ПЛАЩАМЕ ЗА САНИРАНЕ, В ИЗРАЕЛ
ДЪРЖАВАТА СМЕНЯ КЛИМАТИЦИТЕ НА ХОРАТА

Стр. 11

терството на финансите заради
необслужван от превозвача кре-
дит от 150 млн. лв. към Световна-
та банка. Това изправя превоз-
вача пред фалит и затова оттам
обмислят спирането на около
200 влака и драстично съкраща-
ване на персонала. На въпрос
кога се очаква това да стане,
Недев посочи, че “може да ста-

не и утре”. Според него от МФ
нямат законово право да спрат
субсидията за БДЖ, защото така
нарушават Закона за бюджета.
В отговор министърът на финан-
сите Симеон Дянков заяви, че
дава срок на ръководството на
БДЖ до понеделник да предста-
ви допълнителни реформи за
дружеството. Ако това се случи

и те бъдат одобрени, железни-
ците ще получат августовската
субсидия от около 14 млн. лв.,
увери Дянков. Той допълни, че
няма да се стигне до освобож-
даване на няколко хиляди души
от железниците, но може да се
наложи спирането на отделни
влакове по нерентабилни линии.

Стр. 6

Домът на
бъдещето -
миничудо на
съвременната
наука

Мъдрецът на
Америка
Гор Видал се
пресели
във вечността

Стр. 14

Стр. 21

Снимка БГНЕС
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА БЕЗ ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

нститутът за български език
на БАН ще бъде привлечен от
Европейския парламент да
помогне на службите му за
решаване на някои проблеми

ЕП привлича БАН за решаване
на проблеми с кирилицата
Собствените имена и топоними вече няма да се
изписват на латиница в европейските документи

И
с използването на кирилицата, които
все още са на дневен ред. Това е съоб-
щил председатлят на Европейския пар-
ламент Мартин Шулц в писмо до Ивайло
Калфин. Левият евродепутат се догово-
ри за практическото включване на ин-
ститута с неговия директор проф. Свет-
ла Коева. Двамата се срещнаха в Со-
фия във връзка с инициативата на Кал-

фин за разширяване употребата на ки-
рилицата в официалните документи на
Европейския парламент.

През май Калфин сигнализира на
Мартин Шулц, че собствените имена,
включително на членовете на парла-
мента и на различни европейски ини-
циативи и програми в текстовете на
български език, се изписват на латини-
ца, което затруднява българските граж-
дани. Той поиска като израз на уваже-
ние към тях тази практика да бъде про-
менена. Шулц е признал основателност-
та на проблема и се е ангажирал с

решаването му.
Според проф. Коева академичният

институт може да окаже значително
съдействие на Европейския парламент
при писмените преводи с теоретични и
методологични консултации, с обучения,
както и с предоставяне на компютърни
апликации, разработени от Департа-
мента по компютърна лингвистика. По
думите на Калфин, решаването на
въпроса с транслитерацията на имена-
та и названията ще създаде добър пре-
цедент по отношение на другите евро-
пейски институции. А също би помогнал

за решаване на подобен проблем с
текстовете на гръцки език - третата
официална азбука в ЕС. Евродепутатът
се ангажира да подпомогне практичес-
кото включване на учените от института
на БАН в работата на европейските
администрации, отговарящи за пробле-
ма.

Чрез Института си за български
език БАН има опит в работа с евро-
пейските институции. През 2007 г. ин-
ститутът предостави научни аргументи
в полза на изписването на названието
на общата европейска валута на
български език, което помогна за ре-
шаването в полза на българската ка-
уза на спора “евро/еуро”, който възник-
на между България и ЕС.

Снимка БГНЕС

“ А н о н и м н и т е ”
атакуваха сайта на
ДПС в четвъртък
вечерта, след като
предишната вечер
удариха интернет
страницата на На-
родното събрание.
Сайтът на ДПС бе
блокиран за около
два часа, след кое-
то проработи отново.
Причините за хакер-
ската атака са “протест срещу кофти пенси-
ите на старите хора”, “протест срещу далаве-
рите на Доган”, “протест заради високи пион-
ки от ДПС, които си живеят като царе (охолен
живот за наша сметка)”, срещу “нарушава-
нето на гражданските права”, както и срещу
“мизерните условия на живот”.

“Анонимните” протестират срещу “всички
корумпирани хора във властта, срещу при-
емането на Закона на детето, срещу безоб-
разията в България и срещу качването на
цените на електроенергията и храните”.

Искаме да вдигнете минималната заплата
не с 8%, а с най-малко 50% (както и другите
заплати), заявяват “Анонимните”. “Това е
само началото!”, се казва още в съобщение-
то на хакерите.

е е изключено недо-
волството на военно-
инвалиди и ветерани
от войните заради

Силен пожар обхвана могилата “Голяма косматка” край град Шипка. Служителите
на музея-могила и пожарникари, пристигнали с повредената пожарна, се опитваха

с тупалки да загасят огъня. Доброволци се включиха в гасенето на огъня

ВОЕННОИНВАЛИДИ СЕ КАНЯТ ДА
ПРОТЕСТИРАТ ЗАРАДИ ЛЕКАРСТВАТА

безплатни лекарства, изця-
ло в ущърб на правоима-
щите, голяма част от които
са на възраст от 87 до 102
г. ПМС №136 от 29 юни т.г.
предвижда изплащането на
средствата за безплатните
лекарства да се пренасочи
от общините в Агенцията за
социално подпомагане.

В момента изплащане-
то на лекарствата е спря-
но. В някои общини това бе
сторено от началото на го-
дината, в други от март, а
във всички - от 1 юли. Тре-
вогата при военноинвали-
дите и военнопострадали-
те е още по-голяма, защо-

то изплащането на техните
лекарства е спряно, без да
се подготвя никакъв доку-
мент, който да урежда по-
лучаването им, коментират
д-р Анастасов и Велчев.

 От двата съюза насто-
яваха министърът на отбра-
ната да свика на 1 август
Консултативния съвет по
въпросите на военноинва-
лидите, военнопострада-
лите и ветераните от вой-
ните към МС. В Министер-
ството на отбраната все
още не е постъпил и про-
ектът на наредбата, която
да уреди проблема, каза-
ха от съюзите.

Н
спрените им лекарства да
стигне до протест пред
Министерския съвет.
Обсъжда се и вариантът да
се стигне до съд. Това стана
ясно от изказванията на
председателите на съюзи-
те на ветераните от войни-
те и на военноинвалидите
и военнопострадалите д-р
Тодор Анастасов и Петър
Велчев. Причина за недо-
волството им е новият ред,
по който ветерани и инва-
лиди от войните получават

ЗАТВОРИХА 4 БАСЕЙНА В СОФИЯ
абранени за къпане остават откритите водни площи Ботунец, Враждебна, Друж-
ба и Панчарево. 11 сигнала за съмнения в качеството на водата в басейните
в София са получени до момента в Районната здравна инспекция. Само 4 от
тях са основателни и басейните са затворени. Това заяви д-р Христина Котлар-
ска, началник отдел в инспекцията. По четирите сигнала е установено микро-
биологично замърсяване на водата. Тя се изследва за ешерихия коли, стафи-
лококи и интеркоков титър. Децата под 2 г. не е препоръчително да ползват
общите басейни, за да се избегнат кожни реакции, съветва д-р Котларска.
Химици следят за качеството на водата, като хлораторните системи са автома-
тизирани и веднага се установява има ли замърсяване. Проверката се прави
няколко пъти на ден, уточни д-р Котларска.

З
ПЛОВДИВ Е ПЪРВИЯТ ГРАД
С ЧАСТЕН АРХЕОЛОГИЧЕСКИ МУЗЕЙ

Типично по македонски бе
отбелязана годишнината от
Илинденско-Преображенското
въстание в Благоевград. След ос-
порвано състезание в турнир по
стрелба победи Димитър Алад-
жов от младежката структура на
ВМРО в града. Младият татко
освен точен мерник има и подхо-
дяща професия - танцьор в ле-
гендарния ансамбъл “Пирин”.
Само на точка зад победителя
остана Ирена Везенкова, а на
трето място е младият Ивайло
Балев. Домакин на състезанието
бе Спортният стрелкови клуб
“Пирин”.

Часове по-късно в местността
Бачиново край Благоевград пев-
ци от региона изнесоха концерт,
а на поляните пред сцената се
срещнаха наследници на имени-
ти фамилии от Македония, днес
разпръснати из страната и чуж-
бина. Сред певците личаха име-
ната на полк. Иван Гоцев, Руска
Стоименова и др.

Пловдив ще бъде
първият град в страната, в
който ще има частен архе-
ологически музей, заяви
кметът на Пловдив Иван
Тотев. Това ще стане факт,
ако един от най-големите
колекционери на археоло-
гически богатства в Бълга-
рия Димитър Костов пред-
стави документи, които да
доказват, че съкровищата

му не са фалшиви.
Преди ден Костов обя-

ви, че е принуден да про-
даде колекцията си в чуж-
бина, тъй като община
Пловдив не му разрешава
да я подреди в частен му-
зей. Костов е собственик на
комплект монети на тра-
кийските царе по нашите
земи, Скитското златно
съкровище и други ценни

предмети. Той притежава в
колекционерската си сбир-
ка находки със световно
значение, които се съхра-
няват в трезори - 260 архе-
ологически предмета и
4500 монети. По оценки на
Националния исторически
музей антиките му са на
стойност около 10 млн.
евро и притежават необхо-
димите сертификати.

СТРЕЛБА,
РОДОВА СРЕЩА
И ПЕСНИ ЗА
ИЛИНДЕН В
БЛАГОЕВГРАД

Георги АРГИРОВ

„Анонимните”
атакуваха
и сайта на ДПС
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България
Цитат на деня

‘
Цитат на деня
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а реализацията на
проекта АЕЦ “Белене”
са необходими подпи-
сите на ръководители-
те на Националната

Приключва отчитането на
внесените подписи за
референдум за АЕЦ “Беле-
не” в НС. Ще се подпише
протокол от името на
вносителите и администра-
цията на НС. По финални
данни почти няма размина-
ване в заявения от нас
брой и това, което предста-
вителите на двете страни са
констатирали, обяви зам.-
председателят на БСП
Янаки Стоилов. Той е
убеден, че няма никакви
пречки следващият етап по
референдума за АЕЦ
“Белене” - проверката в
ГРАО, да мине до края на
месец август.

ато тежко нарушение на Закона
за защита на конкуренцията и
картел под егидата и натиска на
държавата определиха от ДСБ

За „Белене” подписват
фирми, а не премиери
Остава ДАНС да се заеме и с бездомните кучета, а „Екоравновесие” - с противодействие
на организираната престъпност, иронизира лидерът на БСП

Веселка ВЕНКОВА ГРАО може
да преброи
подписката
за месец

Сергей Станишев:

Снимки Мариета ТОМОВА

Кой и кога спря политиката на българската държава за подпомагане на земеделските
производители чрез поемане на акциза на горивата? 80 000 000 лв. е била субсидията.
Няма как тази разлика да не влезе в цената на хранителните стоки, посочи Станишев.
Кой и кога реши рязко да повиши самоосигуряването на заетите в селското стопанство?
Тези разходи също се калкулират в цената на продукцията, отбеляза лидерът на БСП.
Защо не е наложена глоба от КЗК върху картелите в размер на 10% от годишния им оборот,
попита Станишев. Картелът, който големите вериги признаха чрез споразумението с КЗК (на
23 юли те поеха пред КЗК задължението да възстановят конкуренцията на пазара - б.а.), е
доказателство за рекета върху българските производители и доставчици.
Кой и кога закри ефективната Агенция за икономически анализ и прогнози към МФ?

СЪВЕТИ НА СТАНИШЕВ КЪМ
РАЗСЛЕДВАНИЯТА НА ДАНС

артилерия на държавата, каква-
то е Държавната агенция “Наци-
онална сигурност”, се занимава
с врабчета - с мандри, с произ-
водители на сирене и пр. - пълен
хаос в държавата”, възкликна
Сергей Станишев.

Ситуацията той определи като
тотално объркване кой с какво
трябва да се занимава. Остава да
натоварят ДАНС да се заеме и с
бездомните кучета в София, пък
“Екоравновесие” да се занимава
с противодействие на организи-
раната престъпност, иронизира
Станишев. “Това е състоянието на
управлението, но сметката се
плаща от гражданите.”

В края на брифинга на БСП
вчера тръгна шегата, че насоч-
ването на усилията на ДАНС към
мандрите е превантивна дей-
ност срещу евентуално парти-
занско движение.

с противодействие на тероризма,
коментира Станишев. Той разкри,
че по време на Консултативния
съвет по национална сигурност
при президента е поискал да
научи колко хора са съкратени

или напуснали ДАНС за послед-
ните три години в резултат на по-
литиката на ГЕРБ. Оказало се, че
бройката е над 800, а отговор не
получил за съкратените и напус-
нали специализираното звено за

противодействие на тероризма.
Имало информация обаче, че са
1/3 от състава. На този фон,
възмути се Станишев, ДАНС
трябва да се занимава с ценооб-
разуването на храните. “Тежката

ДСБ: Найденов нарушава
закона за конкуренцията
Веселка СПИРИДОНОВА

Министърът на земеделието и храните да не поощрява търговските вериги, а
да създаде тържища, на които малки и средни български фирми и регистрира-
ни земеделски производители да могат директно да предлагат стоките си на
клиентите. Това предлага ВМРО във връзка със създалата се кризисна ситуа-
ция с цените на хранителните стоки. На тези специални тържища да се
продават само български стоки, без да бъдат оскъпявани от посредници. Така
ще се избегнат условията на големите търговски вериги, които удрят и джоба
на българина, а и на българския производител, коментират воеводите.

ВМРО СЪЩО КРИТИКУВА,
ИСКАТ ТЪРЖИЩА

да има, а след периода на замразяване
ще има помпане на цените, както стана с
горивата след незаконния мораториум м.г.,
припомни Кънев. Квазикартелът ще нане-
се тежки поражения върху търговците на
дребно и върху родните производители,
защото всички са на ръба на оцеляването
или в технически фалит. Търговските вери-
ги ще упражнят тежък натиск върху тях, в
резултат на което ситуацията в целия сек-
тор ще се влоши, посочи Кънев.

Добро качество и добри цени може
да има само чрез здрава конкуренция, а
когато правителството се опитва “да сло-
жи ред” в конкуренцията, ефектът ще бъде
обратен - фалити и високи цени, катего-
рични са от десницата.

България, София,
3 август 2012 г.

К
обявеното от министъра на земеделието
и храните споразумение за т.нар. замра-
зяване на цените на десет основни хра-
нителни продукта от големи търговски
вериги. Няма такъв правен механизъм,
нито правна възможност в българското
законодателство, за да е законен квази-
картелът под егидата на държавата, ко-
ментира зам.-председателят на партията
Радан Кънев.

Ефект от “намаляване” на цените няма

З
електрическа компания от българ-
ска и “Атомстройекспорт” от руска
страна. Те нямат нужда нито от
подписа на Станишев, нито от
подписа на Борисов. Това обясни
за пореден път лидерът на БСП
БСП Сергей Станишев. Предиз-
викан бе отново от нападките на
Борисов, че ако е искал да строи
Белене, трябвало да подпише до-
говора докато е бил премиер.
“Българската страна по проекта
за “Белене” е НЕК - това е фирма,
държавна, но фирма. От руската
страна е “Атомстройекспорт”, коя-
то също е държавна, но фирма.
Няма нужда от подпис нито на
Станишев, нито на Борисов. Дори
би било нарушение на законите”,
обясни лидерът на БСП.

Станишев коментира и стено-
грамата на МС за референдума
за АЕЦ “Белене”. В нея се вижда
как Борисов насърчава министъ-
ра на регионалното развитие да
наруши закона, предлагайки, ако
в подписката има 200 000 фал-
шиви подписа, “Дайте да им ги
дадем”. “Какви подписи ще да-
дат, подписката е легитимно
събрана, в парламента върви
преброяване, а после ще после-
два проверка от службата ГРАО
за валидността на всички подпи-
си”, посочи Станишев. “За нару-
шаване на закона призовава
министър-председателят на ре-
публиката!”

Държавата става все по-аб-
сурдна, премиерът разпореди
Държавната агенция “Национал-
на сигурност” да се занимава с
производителите и ценообразува-
нето на хранителните стоки. След
това разпореждане става ясно
защо на ДАНС не им остават ка-
пацитет и време да се занимават

Божидар Димитров обясни “сериозните инвестиции на правителство
в археологическите разкопки по Черноморието”
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Споменът за теб
ще бъде вечен!

ПОЧИВАЙ В МИР!
Поклонението ще се из-

върши на 5.08.2012 г. от
11.00 часа в православен
гробищен парк “Св. Архан-
гел Михаил” /кв. Бояна, ул.
Бояна парк №4/

толичани, живеещи
в центъра, се събра-
ха вчера сутринта
на протест срещу
новите правила за

Пресякоха трафик
на културни
ценности

Пресечена е контрабандна
търговия с културно-исторически
ценности. Операцията е проведе-
на на територията на София и
Врачанско, като са претърсени
три адреса, ползвани от 32-годиш-
ния Д.К. и 67-годишния Г.М. Наме-
рени и иззети са над 240 монети,
керамична глава, 77 керамични
съда, 10 фибули, пръстен и стату-
етка. Открити са и металотърсач,
2 лаптопа и 163 патрона различен
калибър. По първоначални данни
двамата са извършвали незаконни
разкопки, а после пласирали откри-
тите движими културни ценнос-
ти чрез интернет.

Убиецът на Ангел
от Катуница ще
лежи в затвора
година повече

Пловдивският апелативен съд
увеличи с 1 година наказанието на
Симеон Йосифов, който прегази и
уби 19-годишния Ангел Петров от
Катуница при размириците в се-
лото. Йосифов ще изтърпи присъ-
да от 18 години затвор, вместо
наложената му по-рано от Плов-
дивския окръжен съд присъда от
17 години лишаване от свобода.
Освен това той е лишен от право
завинаги да управлява МПС. Съдът
отне в полза на държавата лекия
автомобил “Форд Транзит” като
вещ, послужила за извършване на
умишлено престъпление.

Автомобил горя
два пъти
за денонощие

Лек автомобил “Опел” горя два
пъти в рамките на почти цяло
денонощие, съобщиха от пре-
сцентъра на полицията в Смолян.
На 2 август малко след полунощ в
полицейското управление в Девин
е получен сигнал за горящ авто-
мобил в село Брезе. На същата
дата, но почти 19 часа по-късно,
отново е получен сигнал за пожар
в същия автомобил. След него
лекият автомобил е унищожен.

Трима се опитаха
да откраднат
трактор

 Полицаи от Костинброд за-
ловиха на място трима мъже, опи-
тали да откраднат трактор.
Хванали ги, докато транспорти-
рали трактора към пункт за
метали. Кметският наместник на
Дръмша съобщил в полицията, че
в центъра на селото мъже това-
рят на камион “Ивеко” верижен
трактор. Извършители са Х.Б.(27)
и Х.Ш.(24) от Пазарджик, неизве-
стни досега на полицията. Освен
тях в ареста е задържан и 28-
годишният И.С. от Костинброд,
който управлявал товарния ав-
томобил. При извършения от де-
журната оперативна група ог-
лед се установило, че открадна-
тият трактор е собственост на
кооперацията в с. Дръмша.

Столичани от центъра
протестират срещу
таксите за паркиране

С
Общината ще взима по две глоби от нарушителите
за неправилно оставените автомобили

платено паркиране в града. За
да могат да оставят автомоби-
лите си близо до жилищата си,
те ще трябва да плащат по 150
лв. за Синя зона и 100 лв. за
Зелена зона на година. От на-
чалото на август жителите на
центъра вече могат да подават
документи за издаване на ви-
нетка. Срещу нея обаче те на
практика не получават гаран-
ция, че ще намерят къде да
паркират колите си. Често ни
се налага да обикаляме дълго
време и накрая да намерим
свободно място доста далече
от дома си, оплакват се софи-
янци. Според Столичната об-
щина обаче центърът не е
място за коли и целта на висо-
ките такси била да се ограни-

чи паркирането там.
Жителите на центъра са ка-

тегорично против и необясни-
мо високата цена за паркира-
не на втори автомобил в се-
мейството. Таксата за него е
450 лв. за Синя зона и 300 лв.
за Зелена на година.

Действително виждаме
една тенденция  Столичната
община да прави опити за ог-
раничаване на автомобилите
в центъра и те да бъдат оста-
вяни на буферния паркинг на
метрото например, коментира
за ДУМА общинският съветник
от БСП Калоян Паргов, който
е член на транспортната ко-
мисия на СОС. Според него е
в реда на нещата хората от
централните части да настоя-
ват да им бъдат осигурени
паркинги, вместо да им се
искат високи такси.

Паргов заяви още, че виж-
да като основен проблем при

предстоящото въвеждане на
новите правила за паркиране
в София, увеличаването на
глобите за поставяне на скоба
и вдигането на неправилно
паркиран автомобил с паяк. За
освобождаването на превозно-
то средство от принудителното
задържане ще се плаща вече
30 лв., а за вземането му от
наказателен паркинг - 60 лв.
Новите правила обаче дават
възможност за двойни глоби
на столичани. Така ако колата
е стояла със скоба в Синя зона
по-дълго от указаното на
пътния знак, тя може да бъде
вдигната принудително. Шофь-
орът ще трябва да плати и на
КАТ глоба от 20 лв. и така из-
лиза, че новата “услуга” на
общината ще струва към 110
лв. на нарушителя, каза още
Паргов. Той попита и какво ще
се случи, ако се окаже, че ед-
новременно 50 коли със скоби

трябва да бъдат вдигнати в
края на работния ден. Всички
паяци ли ще излязат в центъра
по едно й също време, изрази
недоумението си общинският
съветник от БСП.

Промените в наредбата,
регламентираща платеното
паркиране в града, бе приета
преди няколко месеца, но ще
влезе в сила от 1 септември. Тя
предвижда Синята зона да
обхваща историческия център
на София, а Зелената - ринг
около него. В първата цената
за паркиране на час ще е 2
лв., а в другата - 1 лв. за час.

ДУМА припомня, че още в
началото на юни беше заведе-
но дело срещу новите правила
за платено паркиране в София
от гражданско движение
ДНЕС. Междувременно стана
ясно, че електромобилите ще
могат да паркират безплатно в
Синята зона.

Снимка Мариета ТОМОВА

Кметът на павликенското село
Върбовка Антон Антонов е бил пребит в
дома си. Трима маскирани са нахлули в
къщата му малко след полунощ, а сиг-
нал за инцидента на тел. 112 е подаден
към 00,30 ч. вчера. Антонов е настанен
във великотърновската болница със счу-
пен крак и травми по тялото, но няма

Децата вече могат да играят на новата площадка пред черквата “Св.
Седмочисленици” в София, въпреки че купа от боклуци, натрупан при

изграждането й, още стои несъбран

С
офийският градски съд пусна
бившия началник на пътния
фонд Веселин Георгиев, изве-
стен и с прозвището Батко, да

СЪДЪТ ПУСНА
ЕКСШЕФА НА
ПЪТНИЯ ФОНД
ДА СЕ ЛЕКУВА
В ЧУЖБИНА

пътува в чужбина, за да се лекува.
Подсъдимият представи медицин-
ски документи, които удостоверя-
ват, че страда от дискова херния на
шийните прешлени, която лекува
вече 4 години. Георгиев и адвокатът
му заявиха, че лечението на това
заболяване трябва да се провежда
в клиника в Мюнхен, довод, който
съдът възприе.

За да вдигне забраната на Весе-
лин Георгиев да пътува в чужбина,
съдия Петя Крънчева се мотивира,
че рестрикцията не би била в полза
на наказателното производство по-
вече, тъй като обвиненият шеф на
пътния фонд е с парична гаранция
10 000 лв. Прокуратурата възрази
срещу искането на Георгиев, като
отбеляза, че така той можел да се
укрие.

Докато изчакваше решението на
съдия Петя Крънчева, която ще
бъде проверявана за просрочени и
прекратени дела, Веселин Георгиев
заяви, че е жертва на 5-годишен
цирк. Той е подсъдим за това, че е
нарушил Закона за обществените
поръчки, като облагодетелствал
себе си и братята си, докато бил на
началническия пост.

Нов паваж ще смени напълно здрави плочки по бул. “Раковски”.
Преди четири години тогавашният кмет и настоящ премиер Бойко
Борисов предсрочно преряза лентата на основно ремонтираната
улица, сега Столичната община кърти плочките в участъка от гра-
динката “Кристал” до пл.”Славейков”.

От Столичната община обаче твърдят пред “Медиапул”, че трото-
арите по ул.”Раковски” не са ремонтирани от десет години. Сега били
избрани за ремонт, защото са разположени в зона с интензивно
пешеходно движение с много търговски обекти, театри, спирки на
масовия градски транспорт и административни сгради. Освен подмя-
ната на тротоарната настилка допълнително ще бъдат засадени и
декоративни дръвчета.

За първи път от тази година стартира дългосрочно програма за
ремонт на тротоарите. В общинския бюджет са заложени 2 млн. лева
за подмяна на 25 километра тротоарни настилки.

МАСКИРАНИ ПРЕБИХА КМЕТА
НА ПАВЛИКЕНСКО СЕЛО

опасност за живота му.
Полицията разследва ин-
цидента и изяснява моти-
вите за нападението. Ан-
тон Антонов е трети ман-
дат кмет на Върбовка,

след като спечели частичните избори
на 8 юли. Той беше издигнат от Иници-
ативен комитет, но е член на БСП. Не-
говият опонент на частичния вот Радо-
слав Розинов, издигнат от ДПС, остана
втори с разлика само от 5 гласа. Това
беше вторият вот в селото след касира-
не на изборите от миналата есен, по
жалба на ДПС.

По време на изборите Антон Антонов
и семейството му са получавали много
заплахи. Според кмета на Павликени
Емануил Манолов мотивите за извършва-
не на престъплението са политически.

НОВ ПАВАЖ СМЕНЯ ЗДРАВИ ПЛОЧКИ
НА БУЛ. „РАКОВСКИ” В СОФИЯ
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О Б Щ И Н С К А   А Д М И Н И С Т Р А Ц И Я -
Б Р А Ц И Г О В О

На основание чл.39, ал.1 и ал.2  от ЗОС и чл.58, ал.1 и
ал.2  от Наредбата за реда за придобиване, управление и
разпореждане с общинско имущество и в изпълнение на
Решение №157 /28.06.2012 г.  на Общинския съвет в град
Брацигово

О Б Я В Я В А
Публично оповестен конкурс за учредяване възмездно вещ-

но право на ползване за срок от 10 /десет/ години върху
недвижим имот, частна общинска собственост, представляващ
урегулиран поземлен имот V - хотел-ресторант и кафе-апери-
тив, в кв.59 по регулационния план на град Брацигово, целият
със застроено и незастроено дворно място с площ 1100 кв.м
с построените в него паянтова жилищна сграда със застроена
площ 120 кв.м, състояща се от два надземни етажа и един
полуподземен етаж, едноетажна масивна стопанска сграда
със застроена площ 68 кв.м, навес северно от масивната
стопанска сграда - 12кв.м, едноетажна  масивна сграда /бивша
воденица/ със застроена площ 150 кв.м, навес северно от
воденицата - 39 кв.м, навес западно от жилищната сграда - 81
кв.м, и навес до входа - 18 кв.м. Начална месечна цена на
правото на ползване за първата година от датата на сключ-
ване на договора - 400.00 /четиристотин/ лева без ДДС.

За останалите години от договора по 650.00 лева месечно
без ДДС.

Публично оповестеният конкурс ще се проведе на
11.09.2012 г. от 10.00 часа в сградата на Младежкия дом в
град Брацигово, ул. “Христо Смирненски” 1

Конкурсната документация се закупува от касата на фронт-
офиса на общинската администрация в Брацигово срещу сума-
та от 100.00 лв., до 15.00 часа на 10.09.2012 г.

Всеки желаещ да участва в конкурса е длъжен да внесе
депозит в размер на 1000 лева по сметка IBAN BG 88 SOMB
91303332969601, BIC SOMB BG SF, при Общинска банка АД
Пещера до 16.00 часа на 10.09.2012 г.

Конкурсът се провежда чрез предварително подаване на
писмени предложения от всеки участник в запечатан непро-
зрачен плик, върху който се отбелязва цялостното наименова-
ние на обекта на конкурса, име и адрес на участника.

 Крайният срок за подаване на предложения на кандида-
тите в конкурса с необходимите документи, описани в конкурс-
ната документация, се подават на фронт-офиса при общинска
администрация град Брацигово до 16.30 часа на 10.09.2012 г.

Оглед на обекта може да се направи в рамките на работ-
ното време на общинската администрация  след публикуване
на обявата до 15.00 часа на 05.09.2012 г.

В случай, че за насроченият конкурс за 11.09.2012 г. няма
кандидати, последващ конкурс да се проведе след петнадесет
дни.

За допълнителна информация: общинска администрация -
Брацигово, тел. 03552/20-65, вътр. 116, 106 и 110.

Кмет  на община Брацигово:...........................
                        ВАСИЛ ГЮЛЕМЕТОВ

езработните лица в
страната са 409.7 хил.,
а коефициентът на
безработица - 12.3%. В
сравнение с второто

12,3% от българите
официално са без работа
Близо 410 000 нямат трудов ангажимент НАШЕНЦИ, ОСТАНАЛИ БЕЗ

РАБОТА В ЧУЖБИНА, СМЕНЯТ
СТРАНАТА ИЛИ УЧАТ ЧУЖД ЕЗИК

ББ ългари, останали без работа в чужбина, се ориентират към
друга страна или учат чужд език, казва Елена Видинска,
главен експерт в АЗ. Тя поясни, че на работа в чужбина
може да се ходи чрез фирми посредници, които са реги-

стрирани в АЗ. В момента има 17 легални фирми с регистрация
в АЗ и с регистриран посреднически договор, сключен с чужд
работодател.  От началото на т.г. АЗ е издала 357 разрешения за
работа на граждани на трети страни в България. Най-много са от
САЩ, Македония, Узбекистан. За цялата 2011 г. са издадени
596 такива разрешения, повечето от които на граждани на Тур-
ция, Русия и Узбекистан. Има тенденция най-много искания за
издаване на разрешения за работа да са свързани с реализа-
ция на някои големи проекти, които се възлагат на чуждестран-
ни подизпълнители, например строителство на магистрали. Спо-
ред статистиката на Националната агенция за приходите за 2011
г. около 4700 души от ЕС са регистрирали трудови договори у
нас. Други 2800 са самоосигуряващи се. Най-много са гражда-
ните на Гърция - 2500 души. Най-много чужденци работят по
трудов договор в сухопътния транспорт, административни офи-
си, строителство, информационни технологии и търговия.

а има ясен регламент за
постъпване на пациент в
болница - какви предхоспита-
лизационни изследвания е

тримесечие на 2011 г. коефици-
ентът на безработица се увели-
чава с 1.1 процентни пункта. Това
сочат предварителните резулта-
ти от проведеното от Национал-
ния статистически институт (НСИ)
наблюдение на работната сила
през второто тримесечие на т.г.

Икономически активни на
възраст 15-64 г. са  3 283.1 хил.
души в страната, което е 66.6%
от населението. В сравнение с
второто тримесечие на 2011 г.
коефициентът на икономическа
активност е нараснал с 1.1%.
Общият брой на хората над 15
г., които работят, е около 2 913
500 души.

Според методиката на НСИ
икономически активното населе-
ние (работната сила) включва
всички заети и безработни на 15
и повече навършени години, ко-
ито през наблюдавания период
работят поне за 1 час, за което
получават работна заплата или
друг доход. В тази категория са
и хората, които не работят, но
имат работа, от която временно
отсъстват поради болест, годи-
шен отпуск или майчинство,
стачка и др. Безработни са хора-
та на 15-74 навършени години,
които нямат работа през наблю-
давания период, активно търсят
работа поне от 4 седмици или
вече са намерили работа, която
очакват да започнат до 3 месе-
ца след края на наблюдавания
период. В тази категория са и
хората, които имат възможност

да започнат работа до две сед-
мици след края на наблюдава-
ния период. Икономически неак-
тивни са над 15-годишните, кои-
то не са нито заети, нито са без-
работни през наблюдавания пе-
риод.

Припомняме, че методиката
на Агенцията по заетостта за на-
блюдение на безработните е по-
различна. Според нея през юни
в бюрата по труда в страната бяха
регистрирани 354 825 безработ-
ни и за месеца нивото на безра-
ботица бе 10.8%, което бе с 1.1%
повече от юни 2011 г.

Според Евростат безработи-
цата в България се е увеличила
до 12,4%, бе съобщено преди
дни. Евростатистиката е остави-
ла без промяна данните за без-
работицата у нас в сравнение с
май, когато е била 12,2%.

Д

Баща на момиче, починало от рак, стои зад аноним-
но дарение за изграждане на клиника по детска онко-
хематология в София. Това става ясно от стенограмата
от правителственото заседание, съобщава Здраве.нет.
Същият човек вече е финансирал пълен ремонт на дей-
стващата в момента в столицата Специализирана бол-
ница за деца с онкохематологични заболявания, съоб-
щи шефът на лечебното заведение проф. Драган Бобев.

Фондация “Лия” e изпратила до директора на бол-
ница “Лозенец” писмо, с което предлага да извърши
дарение в полза на болницата за изграждането на
нова клиника по детска онкология и хематология. От
фондацията пожелали клиниката да е с разгъната за-
строена площ от около 2500-3000 кв.м.

“Това е един човек, на който дъщеря му се разбо-
лява от рак, кара я по Гърция, по Америка, харчи ми-

необходимо да бъдат направени и
те да бъдат включени в клиничната
пътека. За това настояват от Нацио-
налното сдружение на общопракти-
куващите лекари в Бълга-рия
(НСОПЛБ). Сега липсва нормативна
уредба и не за всички изследвания
са предвидени средства или са
задължение да бъдат извършени
от общопрактикуващите лекари,
което затруднява постъпването в
болница и нагнетява напрежение
между лекари и пациенти, обясни
д-р Виктория Чобанова, секретар
на сдружението. От НСОПЛБ насто-
яват и за промени при изследвания-

та и консултациите за ТЕЛК. В
момента парите, които се харчат за
подготовката на пациента за осви-
детелстване от ТЕЛК, ощетяват
диагностиката и профилактиката в
първичната помощ и са за сметка
на всички останали, които имат
нужда от изследвания и консулта-
ции. Съсловната организация плани-
ра тези и други предложения за
промени в Националния рамков
договор за 2013 г. и в някои наред-
би на МЗ да представят в понедел-
ник на Българския лекарски съюз
и на управителя на НЗОК. Общо-
практикуващите лекари искат и по-
големи възможности за диагностика
в първичната помощ с разширяване
на някои дейности, сред които
ехографии, мамографии и други

Личните лекари искат повече права и направления
изследвания. Регулативните стан-
дарти в момента позволяват профи-
лактични прегледи на по-малко от
половината от хората, които подле-
жат на такива, съгласно Закона за
здравето, обобщават от НСОПЛБ.
Те поискаха завишаване на средст-
вата, заплащани на джипитата,
работещи при неблагоприятни
условия, както и на цените на
профилактичните прегледи за над
18-годишните. Общопрактикува-
щите смятат, че е необходима и
промяна в практиката на
диспансерното наблюдение
на хронично болните пациен-
ти, като се въведе коефициент
на заплащане.  В Европа за
първична медицинска помощ се
дават между 12 и 15% от всички

пари за здра-
ве, а у нас те
са около 6%,
заявиха от
сдружението.
Личните лекари
искат НЗОК да
им даде
достъп до
електронните
досиета на
пациентите.

Снимка Мариета ТОМОВА

От 1 до 31 август
се провежда
третото издание
на Лятна академия
за деца и ученици,
организирана от
фондация “Св.
Пимен Зографски”
към Националната
художествена
академия.
Студентите,
заедно с малките
академици, ще
експериментират
с бои и хартии,
ще рисуват и
ще работят в
организираните
творчески
работилници.
Тазгодишното
мото на
инициативата
е “Всеки търси
своя цвят”

Баща, загубил дъщеря си, дарява
за нова детска болница в София

лиони за нейното лечение, той явно е състоятелен чо-
век”, разказва пред министрите премиерът Бойко Бо-
рисов. От думите му обаче става ясно, че човекът, който
е пожелал да дари огромна сума пари за построяване-
то на нова детска болница, не желае името му да се
споменава публично.

Идеята е след изграждането на новата болница спе-
циалистите по детска онкохематология да се преместят
в нея. “Нашата болница е най-старата, която съществу-
ва. Тя е един придатък към ИСУЛ и ако той не беше
направил ремонта, тя беше в окаяно състояние”, посоч-
ва проф. Бобев.

В момента финансовото министерство търси ме-
ханизъм да компенсира ДДС-то при дарението, за
да може всички дарени средства да отидат по пред-
назначение.
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щата седмица държавата не
преведе 14 млн. лева на БДЖ
“Пътнически превози”. Това за-
яви вчера пред БНТ изпълнител-
ният директор на дружеството
Йордан Недев.

Държавната субсидия беше
спряна преди месец от Минис-
терството на финансите заради
необслужван от превозвача
кредит от 150 млн. лева към Све-
товната банка. Тази ситуация из-
прави превозвача буквално
пред фалит и затова оттам об-
мислят драстично съкращаване
на персонала и спирането на
около 200 влака, уточни той. На
въпрос кога се очаква това да
стане той посочи, че “това може
да стане и утре”.

През следващата седмица
най-вероятно ще бъде създа-
ден Кризисен щаб, който да се

И „Пътнически превози”
пред фалит
200 влака може да спрат, Дянков дава
срок до понеделник за спасителен план

заеме с решаване на пробле-
мите в БДЖ ЕАД. Щабът ще
бъде във формат министърът на
транспорта, информационните
технологии и съобщенията, за-
местник-министри и ръководст-
вото на БДЖ, заяви още Йор-
дан Недев. Според него от МФ
нямат законово право да спрат
субсидията за БДЖ, защото
така нарушават Закона за бю-
джета. В него изрично е запи-
сано, че подобни субсидии не
могат да бъдат прихващани и
спирани. Недев обаче направи
уговорка, че с този казус се
занимават юристите в холдинга
и той не е компетентен да го
коментира.

За случващото се с “Пътни-
чески превози” обаче Недев не
упреква никого, освен себе си и
ръководството на холдинга. “Из-
глежда сме некадърни! Не се
шегувам, наистина”, откровено
каза Недев и след въпрос за
оставка добави, че подаването
й е логично.

Бившият транспортен ми-
нистър, сега депутат от БСП
Петър Мутафчиев, потвърди, че
няма клауза в договора, с която
финансовият министър Симеон
Дянков да спре субсидията за
железниците. “БДЖ загубиха
над 1 млн. пътници поради ло-
шото качество на услугата. “Же-
лезницата се води към умишлен
фалит и това не бива да се до-
пуска. Не знам дали оставката
на ръководството ще реши на-
трупаните проблеми в БДЖ”,
каза още Петър Мутафчиев.

В отговор министърът на фи-
нансите Симеон Дянков обяви,
че ръководството на БДЖ има
краен срок до понеделник “да
ни представи допълнителни ре-
форми, допълнителни инициа-
тиви в дружеството”. Ако това
се случи и те бъдат одобрени,
железниците ще получат авгу-
стовската субсидия от около 14
милиона лева. Ще им я пуснем,
поне частично, заяви той.

Мерките, които трябва да

представи ръководството на дру-
жеството до края на деня в по-
неделник, е необходимо да са
свързани с по-малко разходи или
по-големи приходи.

Според Дянков няма да се
стигне до освобождаване на ня-
колко хиляди души от железни-
ците. Ако се наложи, допълни-
телно някои от неуспешните вла-
кове, не цели линии, а просто
някои влакове по нерентабилни
маршрути да се спрат, тогава ще
се спрат. Защото иначе пак ста-
ва така, че в крайна сметка
данъкоплатците покриват нерен-

П
ътническите влакове
може да изпаднат
във фалит и да спрат
още в средата на ав-
густ, ако до следва-

табилните дейности на БДЖ. В
държавния бюджет общо за си-
стемата на БДЖ и НКЖИ има
субсидия от над 400 млн. лева.
Държавата така или иначе пла-
ща 400 млн. лева и над това сега
ни искат още 30 млн. Няма как
да стане, поне не докато аз съм
финансов министър, заяви Дян-
ков. Той  допълни, че спряната
субсидия за юли на железници-
те от около 14 млн. лева е много
по-малка от парите, които дру-
жеството дължи на бюджета - 24
млн. лева досега и още 6 млн. до
края на годината.

в ЕС, дори след увеличението от 138 на
148 евро. За сравнение най-високата ми-
нималната заплата в ЕС, която е в Люк-
сембург и е 1801 евро, е над 12 пъти по-
висока в сравнение с България.

Във втората страна с най-ниска мини-
мална заплата - Румъния, размерът й е
доста близък - 157 евро, която е пониже-
ние спрямо пъвия месец на годината, ко-
гато е 162 евро.

Най-голямо понижение е отбелязала
минималната работна заплата в Гърция,
която се понижи до 684 евро в сравнение
с 877 евро в началото на годината, зара-
ди наложените бюджетни икономии.

Страната ни попада в група от 11
страни, включително кандидат-членките
Хърватия и Турция, с минимална работна
заплата между 100 и 500 евро.

В група от шест страни минималната
заплата е между 500 и 1000 евро, колко-
то е и в САЩ, а други шест страни
попълват групата с минимална заплата
над 1200 евро, сочи статистиката на Ев-
ростат.

Общо 20 страни от ЕС са имали въве-

По всяка вероятност от
другата седмица ще вля-
зат в сила новите проме-
ни в Закона за движение
по пътищата. Те предвиж-
дат автомобилите да се
движат целогодишно с
включени къси светлини
през деня, а глобата за
нарушителите ще е 50
лева. Това заяви главен
комисар Бойко Рановски,
началник сектор в Пътна
полиция, цитиран от Да-
рик радио.

“Очакваме всеки мо-
мент законът да бъде об-
народван в “Държавен

Населе-
нието в
Б ъ л г а р и я
продължа-
ва да отла-
га потреб-
л е н и е т о
поради не-
сигурната
икономическа обстановка и да трупа
спестяванията в търговските ни банки.
Само за първите шест месеца на 2012
г. домакинствата са увеличили “белите
пари за черни дни” с 1.88 млрд. лв.,
като през юни ръстът е от 387 млн. лв.
спрямо 301 млн. лв. за месец по-рано.

Шест от представените в страната
ни банки отчитат ръст на депозитна-
та си база от над 100 млн. лв., става
ясно от изчисления на Profit.bg на
база данни от Българската народна
банка.

Най-голямо абсолютно изменение
статистиката отчита при Корпоратив-
на търговска банка и Първа инвести-
ционна банка, съответно 434 млн. лв.
и 335 млн. лв., докато спестяванията
на домакинствата в Уникредит Бул-
банк нарастват с 148 млн. лв. В чело-
то са още Обединена българска бан-
ка (122 млн. лв.), SG Експресбанк
(116 млн. лв.) и ЦКБ със 100 млн. лв.

За 21-ви пореден месец депозит-
ната база на населението отчита по-
вишение, като за този период в банки-
те вече има над 7 млрд. лв. повече
спестявания. По последни данни те
вече възлизат на 33.78 млрд. лв.

И увеличена, минималната
заплата у нас е най-ниска в ЕС

Дияна РАЙНОВА

Очаква се много добра реколта от
слънчоглед в Добричка област - между 200
и 300 кг от дка - прогнозират селекционе-
ри по маслодайната култура в Добруджан-
ския земеделски институт край Генерал
Тошево. Регионът е сред най-големите
производители в страната, а тази година
засетите площи с културата са над 981 000
дка. През м.г. са  били 913 000 дка.

Посевите засега са в добро състояние,
в края на цъфтежа и началото на млечната
зрялост при сравнително нормална запа-
сеност от влага на почвата, добавят специ-
алистите. Според тях само в отделни зем-
лища, където е паднала градушка, има
опасност от болести по растенията.

Заради сушата в страни от Черномор-
ския басейн се очаква, подобно на пшени-
цата, и изкупната цена на слънчогледа в
началото на жътвената кампания да се по-
виши, сочат прогнозите. През миналото лято
изкупуването на слънчогледа е започнало
от 650-700 лева за тон, очаква се цената му
сега да се повиши с около 15 процента.
Жътвата на слънчогледа в региона ще за-
почне малко по-рано - в края на август,
началото на септември. И за царевицата в
Добричка се очакват добри добиви.

При пшеницата средният добив в Доб-
ричка област е 464 кг от дка. Произведени
са 515 743 тона зърно, като най-високият
добив е в Балчишко - 530 кг от дка, а най-
ниският в Тервелско - 350 кг. Тазгодишно-
то количество е прибрано от 1,1 млн. дка.
Средният добив за ечемика в областта е
406 кг/дка. Произведеното количество е 24
196 тона. През м.г. добивът е бил 476 кг от
дка, а общото количество - 35 194 тона.

вестник”, да влезе в
сила. Не се предвижда
специална акция за
контрол на използване-
то на светлини при дви-
жение през деня, но
това си е част от еже-
дневната работа на
служителите на Пътна
полиция и те ще го кон-
тролират при рутинните
ежедневни проверки след
влизане на закона в сила”,
съобщи Рановски.

През юли депутатите
приеха промени в Закона
за движение по пътища-
та. Автомобилите на вода-

чи, които са били залове-
ни да карат без книжка,
вече ще бъдат спирани от
движение за един месец,
предвиждат поправките в
закона. Увеличени са и
глобите за шофиране в
нетрезво състояние.

Трупаме
спестяванията
си в шест банки

Новият слънгоглед -
с по-висока цена

Финансовият ресурс за
животновъдите се увели-
чава, но по веригата про-
изводител - преработва-
тел - търговец не всичко е
наред. Проблем e и сиви-
ят сектор.

Това каза в интервю за
Агенция “Фокус” зам.-ми-
нистърът на земеделието
и храните д-р Цветан Ди-
митров. Той повтори
твърдението на министър
Мирослав Найденов, че
“правителството дава ре-
кордни субсидии за живот-
новъдство, а положение-
то не се подобрява, цени-

дена минимална работна заплата в стра-
ната.

Разликата в минималните заплати
между различните страни варира в много
по-малка степен, когато се вземе под вни-
мание покупателната сила на парите. По
този показател страната ни не е на по-
следно място, като минималната заплата
в Румъния е най-ниска по покупателна
сила при ниво от 276 покупателни парич-
ни единици, а най-висока е отново в Люк-
сембург при ниво от 1478 парични еди-
ници. В България нивото е 291 парични
единици.

През миналата година минималната
работна заплата е варирала между 30 и
50% от средното брутно месечно възна-
граждение на страните, участвали в из-
следването на еврозоната.

У нас съотношението е 33.7%, или
средна брутна работна заплата от 439.16
евро, според данните на Евростат. За
сравнение във втората страна с най-нис-
ка брутна работна заплата - Румъния, тя
е при ниво от 486 евро.

Статистическата агенция посочва още,
че България е страната с най-голям ръст
на брутната работна заплата - 13.93% до
439.17 евро. За сравнение, в началото на
годината, средното брутно възнагражде-
ние е било при ниво от 385.5 евро.

Въпреки ръста, страната ни продължа-
ва да е в дъното на класацията по брутно
трудово възнаграждение. Непосредствено
след нас се нарежда Румъния с 486 евро.
Там средната заплата се е понижила от
началото на годината, когато е възлизала
на 501.5 евро. С над 5% са се повишили
заплатите в Полша, Унгария, Естония и
САЩ съответно с 10.8, 8.3, 5.3 и 5.1%.

Сивият сектор при животновъдите
създава проблем

те за потребителите не се
понижават”. “Ще го под-
крепя само с две цифри -
през 2009 г. за живот-
новъдния сектор са дава-
ни 58 млн. лв., тази годи-
на са дадени 153 млн. лв.
млн. лв. Финансовият ре-
сурс за животновъдите от
година на година се уве-
личава, подчерта Недев,
като изтъкна, че сивият
сектор се явява проблем.

“Когато собственик на
една по-модернизирана,
по-голяма ферма, който е
ползвал най-различни
кредити, за да се развива,

за да придобива конку-
рентоспособност, този чо-
век, тъй като е на светло,
в един момент се оказва,
че не е конкурентен с
другите, които, меко каза-
но, си спестяват данъци и
други налози, които тряб-
ва да плащат на държава-
та. Това кара мнозина да
влязат в сивия сектор”,
обясни Цветан Димитров.

Той допълни, че про-
верките още не са
завършили и не може да
конкретизира кой е основ-
ният проблем, и дали има
спекула или не.

БББББ ългария продължава да е страна-
та с най-ниска минимална заплата

50 лв. за невключени фарове
предвижда законът
50 лв. за невключени фарове
предвижда законът
50 лв. за невключени фарове
предвижда законът
50 лв. за невключени фарове
предвижда законът
50 лв. за невключени фарове
предвижда законът
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Във Върховния
съд на Бразилия
започна
мегапроцес за
корупция по
върховете на
властта срещу
38 души - бивши
министри,
членове на
парламента,
бизнесмени и
банкери,
участвали в
мрежа за
купуване на
гласове в
парламента в
периода 2002-2005
г. Обвиняемите
ще отговарят и
за незаконно
забогатяване,
пране на пари,
корупция и
измами, за което
законът
предвижда до
45 години затвор

Чадърите и шезлонгите останаха
самотни на италианския плаж на Сан

Винченцо, Ливорно, област Тоскана.
Италианските концесионери на плажове

и спасители обявиха стачка в знак на
протест срещу обявен търг за
държавни концесии за плажове,

насрочени от ЕС чрез директивата
Болкещайн, от 1 януари 2016 г. Т. нар.
“Директива Болкещайн”, приета от ЕС,

има за цел създаването на единен
пазар за обществени услуги в рамките

на Евросъюза

боти Ханс-Петер Фридрих, попарвайки
отново надеждите на София и Букурещ
за влизане в Шенгенската зона за сво-
бодно предвижване.

“Смятам за невъзможно отварянето
на границите за България и Румъния в
този момент”, категоричен е германски-
ят министър.

По време на своето неотдавнашно
посещение в София председателят на
Евросъюза Херман ван Ромпой изрази
предпазлив оптимизъм, че София може
да се присъедини към Шенген през сеп-
тември. “Всички европейски лидери под-
чертаха, че правните изисквания за
членство на България в Шенген са
изпълнени. На последната среща на Ев-
ропейския съвет през март лидерите по-
стигнаха напредък, като призоваха съве-
та да вземе решение за присъединява-
нето на България към Шенген”, каза на
25 април Ромпой.

Иранският външен министър Али Акбар Сале-
хи обвини Запада и най-вече САЩ, че е в осно-
вата на провала на мисията на международния
посредник Кофи Анан в Сирия. “Западът и някои
страни от региона не искаха Анан да успее в
мисията си. Всеки път, когато той опитваше да
разреши кризата, Западът създаваше препятст-
вия”, заяви Салехи.

Според него оставката на Анан от поста му на
пратеник на ООН и Арабската лига за Сирия, обя-
вена в четвъртък, се дължи на неотстъпчивостта на
САЩ в рамките на Съвета за сигурност на ООН, а
не на тази на Москва и Пекин, които са съюзници
на сирийския режим, както заяви Вашингтон. “Лип-
сата на единство в Съвета за сигурност, за която
говори Анан, не се отнася за Русия или Китай.
Американците отклониха това обвинение, за да го
прехвърлят на Москва и Пекин и се стремят да
наложат своите собствени идеи, защото не искат
да кажат истината”, заяви още Салехи.

Мирният план на Анан беше приет от Сирия и
другите страни от региона, но според иранския
министър държавите, подкрепящи бунтовниците,
“не позволиха на Анан да успее в осъществяване-
то на своята инициатива”. Той изрази надежда, че
наследникът на бившия генерален секретар на
ООН ще работи по независим начин, както го
правеше и самият Анан, и предупреди, че всеки
посредник, който се съюзява със Запада, “ще се
провали, защото другата страна няма да иска да
сътрудничи с него”.

Възможната военна операция против Сирия преди всичко ще бъде в
служба на интересите на “западните имперски сили”, смятат 72% от
участниците в проучване, проведено от Центъра за стратегически из-
следвания Д”Билгесам”, предаде РИА Новости. 75% от анкетираните не
желаят участието на страната във военна операция против съседната
държава, било то в рамките на НАТО или под егидата на ООН.

Отговаряйки на въпроса за ролята на Турция във възможна акция
срещу Сирия, 36,8% от участниците в запитването са изказали мнение,
че тяхната страна не трябва да участва във военна операция и използ-
ването на сила за решаването на кризата в Сирия. Още 38% от анкети-
раните смятат, че Анкара трябва да ограничи политическата подкрепа
при операции под покровителството на ООН или НАТО.

Севернокорейска медия публи-
кува нова обширна икономичес-
ка и политическа рамка на лиде-
ра Ким Чен Ун, в която приоритет
е икономиката, пише “Ню Йорк
Таймс”. Този ход идва, след като
Ким заяви на китайски правител-
ствени представители, че той
възнамерява да “подобри препи-
танието” в бедната страна.

Директивата на Ким призова-
ва нацията да помогне за изграж-
дане “просперитета на страната”.
Това се приема като нов сигнал
за предприемане на икономичес-

Иран обвини Запада
за провала на
мисията на Анан

ПХЕНЯН ГОТВИ
ИКОНОМИЧЕСКИ РЕФОРМИ

Турските граждани не искат
акция против Сирия

ки реформи, които дълго бяха
спирани от бащата на Ким, който
почина през декември.

Целта на Корейската работни-
ческа партия е да се бори за раз-
витие на икономиката и подобря-
ване на препитанието с цел ко-
рейският народ да води щастлив
и цивилизован живот, казал Ким
пред китайските си гости, според
Синхуа.

Междувременно Северна Ко-
рея поиска хуманитарна помощ от
ООН заради наводненията в стра-
ната, които взеха десетки жертви.

И Германия ни
отряза за Шенген
Вътрешният министър Ханс-Петер Фридрих е категоричен,
че зоната за свободно придвижване не е за нас

От своя страна министър Фридрих
допуска, че България и Румъния могат
да се присъединят към Шенген на два
етапа. Първият предвижда премахване-
то на паспортния контрол на морските
пристанища и летища и едва на по-
късен етап този процес да обхване и
сухопътните граници.

“Призовавам да се запази този про-
цес на два етапа”, заяви германският
вътрешен министър и добави: “Но аз съм
скептичен, че можем да преминем към
първия етап през тази година”.

Фридрих продължава да се стреми
към изпълнение на проекта в самото
Шенгенско пространство да се даде
възможност за повече контролни посто-
ве. Германия успя да спечели подкре-
пата на останалите държави от ЕС за
координирана европейска процедура,
при която страните-членки да имат по-
следната дума. Сега европейският пар-
ламент трябва да одобри тази промяна,
отбелязва министърът.

“Надявам се, че това ще стане до
края на годината”, допълни той.

Фридрих посочи Гърция, която изглеж-

да е претоварена с граничния контрол.
“Опитваме се с всички сили да помогнем
на гърците да запушат мишите дупки към
Европа”, подчерта той. Министърът обаче
засили натиска върху Анкара. “Призова-
вам Турция да сключи с ЕС споразуме-
ние за връщане на емигранти”, посочи
Фридрих. Подобно споразумение вече е
разработено и чака за подписи в турска-
та столица, допълни министърът.

От 2011 г. продължава сагата с непри-
емането на България и Румъния в Шенген.
Основната причина за това е недоверие-
то, което западните партньори изпитват
към властите в двете балкански държави.
Особено силно този негативизъм се про-
яви във Финландия и Холандия. Първата
все пак свали своите претенции, но Ам-
стердам все още не е взел окончателно
решение дали ще подкрепи България и
Румъния за Шенген. Холандският посла-
ник в София заяви, че това би могло да
стане само ако София получи два положи-
телни доклада от Европейската комисия, в
които е отчетен реален напредък в съдеб-
ната област и борбата с корупцията и ор-
ганизираната престъпност.

Г
раниците остават затворени
за България и Румъния. Това
заяви в интервю за вестник
“Райнише пост” федералният
министър на вътрешните ра-

Снимки БГНЕС
Безработицата в
Австрия скочи

Броят на безработните в
Австрия се покачи до 6,0% през
месец юли, предаде АФП, позова-
вайки се на официални данни.
През предходния месец нивото
на безработните в европейска-
та държава беше 5,9%. Според
“Евростат” нивото на австрий-
ската безработица остава най-
ниското в ЕС - 4,5%, но Австрия,
за разлика от “Евростат”, включ-
ва в изчисленията си и хората,
които работят само по няколко
часа през дадения период, което
обяснява разликата в цифрите.

Русия отрече за
бойните кораби

Министерството на отбра-
ната на Русия отхвърли като
неверни твърденията, че изпра-
ща кораби на руските ВМС във
военноморската база в сирий-
ското пристанище Тартус, пре-
даде Ройтерс. Съобщението за
три кораба на руските ВМС в
Тартус бе разпространено от
информационните агенции, кои-
то цитираха източник от гене-
ралния щаб на Русия, посочва
агенцията.

Загина дъщеря
на Ататюрк

Юлкю Адатепе, осиновена
дъщеря на основателя на Тур-
ската република Мустафа Кемал
Ататюрк, е загинала в автомо-
билна катастрофа край Истан-
бул в четвъртък. 79-годишната
Адатепе загинала на място. Ада-
тепе е осиновена от Ататюрк,
когато е на девет месеца. Осно-
вателят на Турската република
няма собствени деца, но осино-
вил седем дъщери и един син.

Антиядрен протест
в Япония

Хиляди хора се събраха пред
офиса на японския премиер и
проведоха антиядрен протест,
който е в резултат на минало-
годишната атомна криза в АЕЦ
“Фукушима-1”, предаде АФП. Това
е последният от серията про-
тести в Япония, след като пре-
миерът Йошихико Нода през юни
нареди рестартирането на два
от спрените реактори.

Тайфуни удариха
Източен Китай

Два тайфуна - “Дамри” и “Са-
ола”, се извиха по източното
крайбрежие на Китай. Засега
няма данни за разрушения и
жертви. Властите взимат мерки
за осигуряване на безопасност-
та на населението. В много лети-
ща на Източен Китай, които са
засегнати от природното явле-
ние, полетите са били отменени.
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Свят

Човек ще трябва да се
размножава по друг начин
Юрий
МЕДВЕДЕВ

В
редни мутации се
натрупват днес в
съвременното чо-
вечество в геомет-

рична прогресия, което
води до дегенерация. За
да оцелеем, ние трябва
да променим метода за
размножаване. Така смя-
та известният американ-
ски професор от Институ-
та за поведенческа гене-
тика Майкъл Раймерс,
който наскоро посети
Москва, където чете се-
рия от лекции.

Ученият твърди, че
всеки човек носи в себе
си голям брой мутирали
гени. Близо 50 от тях са
неутрални, 40 - вредни -
предизвикват болести и
водят до дегенерация, а
полезни са едва 10 про-
цента. По-рано мутации
са били помощници на
човечеството, помагали
са му да оцелява при най-
различни трудности. На-
пример, когато масовите
епидемии са “покосява-
ли” милиони хора, винаги
се намирали такива, кои-
то болестта не успявала
да порази. И всичко това
благодарение на полез-
ните мутации, които след
това се предавали по на-
следство и се разпростра-
нявали сред хората.

Днес никакви масови
епидемии с многобройни
жертви не плашат чове-
чеството. Науката се на-
учи бързо да издига ба-
риери. Това обаче озна-
чава, че и полезните му-
тации не му трябват на
съвременния човек кой
знае колко. Затова пък
свой шанс получиха па-
тологичните. И за това е
виновна преди всичко
медицината. Тя дава шанс
за живот на много от оне-
зи, които навремето бра-
куваше природата, из-
ползвайки механизма за
естествен подбор. От
една страна, това е ху-
манно, но, от друга, съвре-
менното човечество тру-
па патологични мутации.
Финалът, според мнение-
то на Реймерс, е очеви-
ден: дегенерация на чо-
вечеството.

Какво да се прави?
Цялата надежда е в ген-
ното инженерство, смята
ученият. За да не се пре-
даде на зародиша мути-
ралият ген, е необходимо
да се доверят спермато-

зоидите на мъжете и яй-
цеклетките на жените на
генетиците, които да из-
чистят всички лоши гени.
Днес това може да пре-
дизвиква протести, но
след 10-20 години ние
просто няма да имаме

друг изход. Ще ни се на-
ложи да се размножа-
ваме именно по този на-
чин - чрез епруветка. Те-
оретично децата на бъде-
щето ще са здрави и
умни. Съществува една-
единствена сериозна
опасност, признава Рей-
мерс. Тъй като за идеал-
ни със сигурност ще
признаят съвсем опреде-
лени гени, човечеството
доста бързо ще стане на
практика еднакво.

МНЕНИЯ НА ЕКСПЕРТИ
Светлана БОРИНСКА, водещ научен
сътрудник от Института
по обща генетика на РАН:

олята на естествения подбор неотдавна още
веднъж много нагледно бе показана при ек-
сперименти върху мухи. На тях им бяха
създадени условия, при които подборът на

Р
практика бе премахнат. И в големи количества
започнали да се раждат изроди, започнала деге-
нерация.

А имаше време, когато мнозина, особено в
СССР, съвсем сериозно са смятали, че човекът
толкова високо се е издигнал в развитието си, че
е излязъл от действието на естествения подбор.
Сега обаче на практика всички са съгласни: под-
борът никъде не е изчезнал, но спорят - забавил
ли се е той, или се е ускорил. Всяка от страните
има своите аргументи. Но натрупват ли се патоло-
гичните гени, както твърди Реймерс? Това е
въпрос. Преди всичко трябва да уточним какво са
неутралните, вредните и полезните мутации, за
които говори той.

Науката знае доста примери, когато това, кое-
то вчера е било неутрално, в определена ситуация
изведнъж става вредно или полезно. Например
може да си спомним паниката, която завладя це-
лия свят във връзка с “лудата крава”. Животните
са били хранени с вредно костно брашно, това
месо са яли хора, някои от които са се разболели.
Оказало се, че те са имали редки генетични осо-
бености, които преди са се смятали за неутрални.
Тук обаче те изведнъж се “включили”.

Реймерс обвинява медицината, че дава “зеле-
на светлина” на патологичните мутации. Да, по-
стиженията на тази наука сериозно намалиха дет-
ската смъртност. Механизмът на подбора обаче
продължава да действа. По последни данни, в
самия начален стадий на бремеността, когато же-
ната дори не знае за това, се изхвърлят до 50
процента от ембрионите. Причината са генетични
дефекти. Или пък друго - известно е, че момичето
се ражда с 200 хиляди яйцеклетки. Но от тях
през целия живот съзряват едва 200-400. Това е
изключително силен подбор. Ами фактът, че 20
процента от семейните двойки днес са безплод-
ни по генетични причини... Нима това не е под-
бор?

С други думи, изводът на Реймерс, че заради
отслабването на механизма на подбора става мно-
го бързо натрупване на патологични гени, меко ка-
зано, не е еднозначен. Във всеки случай скоростта
на това натрупване, дори и да има такова, засега
никой не е определил. Но пък за предложението на
Реймерс активно да развиваме генното инженер-
ство, смятам, че всеки учен би гласувал и с двете
си ръце. В никакъв случай обаче не бива да я
насаждаме навсякъде, като картофите при Екате-
рина. Така може само да се навреди. По принцип
не бива да се поставя целта да се спасява всеки
ембрион. Трябва да се остави на природата право-
то да бракува явно нежизнеспособното.

Еврозоната
завлича
световната
икономика
Предвижда се голям шок, който ще коства
на валутния съюз над 5% от БВП

З
адълбочаването на кризата в
еврозоната може да предизви-
ка значителен икономически
спад по целия свят. Това преду-
преди Международният валутен

фонд в свой доклад.
Въпреки хаоса, който е погълнал ва-

лутния съюз, по-голямата част от потенци-
алния икономически шок все още не е
ударил останалата част от света, смятат от
фонда. Ако този голям шок се случи, то той
ще коства на еврозоната над 5% от БВП.

Великобритания също ще понесе по-
добни загуби. САЩ може да загубят две
на сто от своя БВП. За Япония щетите ще
са над 1 процент. Имайки предвид слабия
ръст в развитите икономики, то подобни
загуби може отново да тласнат повечето
от тях в рецесия.

Преди дни директорът на МВФ и бивш
финансов министър на Франция Кристин
Лагард заяви, че еврозоната е огромен,
но далеч не единствен проблем на све-
товната икономика, като се аргументира
със “съществените въпроси относно бюд-
жетното положение на САЩ”.

“Точно сега наблюдаваме загуба на до-
верие към световната икономика, която е
подхранена от съчетание от лоши иконо-
мически индекси и от реакцията на инве-
ститорите на тази ситуация”, посочи Ла-
гард по време на пресконференция във

Вашингтон.
М е ж д у -

временно ев-
рокомисарят
по финанси-
те, францу-
зинът Мишел
Барние, се
обяви за
трансформи-
ране на Ев-

ропейския съюз в Европейска федерация
до 2016 година.

“Европа направи много за кратко вре-
ме, за да коригира натрупаните от 10 го-
дини слабости... като създаде по-конкрет-
но икономически съюз наравно с валутния
съюз. Сега е време да се тръгне към Ев-
ропейска федерация, защото кризата по-
каза, че не можем да излезем от нея един
по един”, заяви Барние в интервю за па-
рижкия вестник “Либерасион”.

“Времето ни е определено - до 2016 г.
Европейският съюз трябва да прерасне във
федерация на европейски държави, които
ще преплетат своите съдбини, без да за-
личават различията. Федерация означава
управление на икономиката, колективно
управление на нашите бюджетни ориен-
тации, банков съюз, индустриална полити-
ка, много по-силен бюджет”, обясни евро-
комисарят.

Хиляди йеменци излязоха по улиците на столицата Сана с призив към
президента Абд Рабу Мансур Хади да отстрани роднини на бившия президент Али

Абдула Салех от ключови постове в армията и службите за сигурност на
изтерзаната от политически междуособици страна

Снимка БГНЕС
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Общество
4

Датата

С чужда пита
помен прави

ЕВА
КОСТОВА

Волята
да помогнеш

НАДЕЖДА
УШЕВА

1693 - РОЖДЕН ДЕН НА ШАМПАНСКОТО.
Традиционно се смята, че на тази
дата бенедиктинският монах
Дом Периньон, чието име носи
престижната марка шампанско,
изобретява пенливото вино.
“Елате бързо, аз пия звездич-
ки”, обърнал се той към околни-
те, докато опитвал първата
чаша. Тази фраза е използва-
на и в първата печатна рекла-
ма на пенливо вино, появила
се във френските вестници
през 1800 г. Като за всяко от-
критие и за бащинството на
шампанското се водят споро-
ве. Според част от изследователите първото
голямо производство на пенливо вино е около
1535 г. в областта Лиму (Франция), но не е
свързано с Дом Периньон. Заслугата на мона-
ха е, че е подобрил технологията.

1777 - В ЛОНДОН Е ОТКРИТ ПЪРВИЯТ
СЪВРЕМЕНЕН ЦИРК.

Негов “баща” е британ-
ският старши сержант от
кавалерията Филип Аст-
ли. Той за пръв път по-
казва опасни номера с
коне на кръгла арена.
Оттам се появява и на-
званието “цирк” (от англ. circus - кръг). Астли
пресмята и най-подходящия размер на арена-
та - диаметърът й трябва да е 13 м. Оттогава
такава е и световната практика на цирковете
по света. Сержантът е и първият, който покри-
ва манежа с платно, за да може да прави пред-
ставления по всяко време.

1792 - РАЖДА СЕ ПЪРСИ БИШ ШЕЛИ, АН-
ГЛИЙСКИ ПОЕТ (УМИРА 1822
Г.). Смятан за един от най-

изтъкнатите представители на ро-
мантизма с Джон Кийтс и
Джордж Байрон. Сред най-зна-
чимите му работи са поемите
“Адонаис” и “Освободеният Про-
метей”. Ексцентричният живот на
Шели и безкомпромисният му
идеализъм го превръщат в изве-
стна и силно очерняна личност още
приживе. По-късно става идол за следващите
две или три поколения британски поети. Втората
съпруга на Пърси Шели е известната писателка
Мери Шели, автор на “Франкенщайн”.

1933 - РАЖДА СЕ ТОДОР АНДРЕЙКОВ, КИ-
НОКРИТИК (УМИРА 1997 Г.). Бил

е директор на Българската нацио-
нална филмотека, театровед, дирек-
тор на Смолянския театър, редак-
тор на филмовата програма в БНТ,
професор във ВИТИЗ. Режисьор и
сценарист на филма “Неделните
мачове”. Автор на изследванията
“Жан Реноар”, “В света на киното”,
“Комичното на екрана”, “Момчето остава” и др.

1984 - АФРИКАНСКАТА РЕПУБЛИКА ГОР-
НА ВОЛТА СЕ ПРЕИМЕНУВА НА БУРКИНА
ФАСО. Жителите на страната се

наричат буркинабе, а столицата -
Уагадугу. На двата основни ези-
ка в страната Буркина Фасо
означава “земя на правдивите”.
Страната е била населена още
преди 14 000 г. В периода 1896-
1904 г. цялата територия на
днешна Буркина Фасо е завладя-
на от французите и включена в състава на Френ-
ска Западна Африка под името Горна Волта. От
5 август 1960 г. страната е независима от Фран-
ция. По площ Буркина Фасо е на 74-о място в
света, по население - на 66-о, а по БВП - на 125-
о (общо 17,802 млрд. щ.д., 1267 щ.д. на човек).
Образованието в Буркина Фасо е безплатно и
задължително до 16-годишна възраст.

1991 - УМИРА ЕМИЛ ЧАКЪРОВ, ДИРИГЕНТ
(Р. 1948 Г.). Асистент на

Херберт фон Караян (1972-
1974), диригент на Плов-
дивската филхармония
(1974-1977). През 1977 г.
основава и ръководи фес-
тивален оркестър “Симфо-
ниета” в София. По негова
идея през 1986 г. са създа-
дени Новогодишният му-
зикален фестивал в НДК и
Фестивалният симфоничен
оркестър при НДК в Со-
фия. На 1 септември 1989
г. е обявен за постоянен
гост-диригент на Ленин-
градския симфоничен оркестър. Добре познат е
на сцените на “Ковънт гардън”, “Метрополитен”,
“Ла Скала”, “Ла Фениче” и др.

Тази седмица върви
кампания в помощ на 19-
годишната Аделина Код-
жабашева, която страда
от тежко заболяване и се
нуждае от спешно лече-
ние в чужбина. За целта
са необходими финансови
средства. Много средства.
Но семейството на моми-
чето не разполага с тях.
Тревогата за живота на
Ади, както всички я нари-
чат, расте с всеки изми-
нал ден и час. Ученици от
Бургас, откъдето е моми-
чето, решават да му по-
могнат. С каквото могат.
Започва инициатива за
събиране на огромната

сума от 150 000 евро.
Начинанието е подкре-

пено от стотици ученици и
от варненските училища,
както и от най-голямата
младежка неформална
група във фейсбук от Вар-
на: “Тийн парти Варна”. До-
като лекари и специалис-
ти умуват върху здраво-
словния проблем на мла-
дото момиче, прехвърляй-
ки го от болница на бол-
ница..., инициативата на
младите хора за спасява-
нето на живота на тяхната
връстничка продължава.
Набира сили. С нея се
възвръща и надеждата на
Ади и родителите й.

След благотворителни-
те концерти във Варна и
Бургас в подкрепа на де-
войката, каузата да й се
помогне обединява пове-
че от 30 изпълнители и
групи и в София. Те пеят
за Ади пред НДК. В благо-
творителното събитие се
включват Лора Караджова,
Поли Генова, Тони Димит-
рова, Кичка Бодурова,

Петя Буюклиева, Маги
Джанаварова, Георги
Дюлгеров, “5-те сезона”,
Любо, Бобо, Спенс и мно-
го др. Родните изпълните-
ли успяват да организират
изявата си буквално за
дни. Всички те - и ученици,
и певци, и самите хора,
дошли на концертите, по-
казват, че няма нищо по-
благородно от желанието
да помагаш на някого, от
добрината и човещината.
Така необходими, особено
в днешния ден.

“Вижте колко много
хора има, това е страхот-
но”! Ние имаме сърца и
можем да си помагаме. Аз
не познавам това момиче
лично и мисля, че много
малко хора я познават.
Всички сме тук, за да й
дадем сила - казва Орлин
Павлов, който също участ-
ва в проявите. Към тях се
присъединява и наскоро
приключилият фестивал
“Бургас и морето”. Над 12
000 лв. са събрани от про-
дажбата на билети, които

ще бъдат преведени по
сметката на Аделина.

Наистина в XXI век ин-
тернет и социалните мре-
жи могат да помагат в та-
кива ситуации. Бързо и без
трудности зовът за помощ
достига до хилядите потре-
бители. Все си мисля оба-
че, че това не е начинът
за една страна, която пре-
тендира да е равноправна
членка на ЕС. Да, безцен-
на е подкрепата на тези
доброволци - десетки мла-
ди хора, които безкорист-
но хвърлят каквото и кол-
кото могат в името на един
човешки живот. Това до-
казва на обществото и на
властта, че хората имат
волята и гласа да обеди-
няват и да се сбират за
благородни дела. Защото
случаят не е единичен. Но
невинаги зовът за помощ
на едно болно дете дости-
га до обществото. До вла-
стимащите, до институции-
те, до тези, от които зави-
сят здравеопазването и
животът му.

Тези дни напливът към
три големи вериги магази-
ни ще се засили, измъче-
ният български потреби-
тел ще търси в тях по-евти-
ните хранителни стоки. За-
щото те поеха ангажимент
да не увеличават цените
три месеца. За “евтинията”
съобщи земеделският ми-
нистър Мирослав Найде-
нов. “Кауфланд”, “Метро” и
“Билла” замразяват цени-
те на “една социална кош-
ница” с 10 храни, но само
на български производи-
тели. Тази кошница ми-

нистърът нарече социално
отговорна позиция.

В очи се набива обаче,
че и трите вериги са с
произход Германия. Слу-
чайно ли е, че те са от
една националност и дали
да търсим “топлата връзка”
на нашия премиер с фрау
Меркел, която дава рамо
за бъдещи победи? Защо-
то на практика става дума
за подкрепен от държава-
та картел на големите и
рекет към по-малките
търговци. На големите ве-
риги оборотът им е в кърпа
вързан, понеже замразя-
ването на цените си е чист
дъмпинг на пазара. На
неговия фон три месеца са
срок достатъчен за фали-
та на немалко от обикно-
вените хранителни магази-
ни. На български търговци.
И тогава на разчистен те-
рен “благодетелите” спо-
койно ще вдигнат цените.
А понеже техният данък
печалба отива в Германия,
за разлика от този на

българския търговец, тук
българинът ще плаче, че
нашата хазна не печели
от икономика и не пуска
пари за здравеопазване
или образование. Ето това
не осъзнават хората, като
се радват на три месеца
ценови “бонус”. А “когато
сняг забръска”, проблемът
потребление пак ще се
озъби.

Бутафорен е възторгът
на министър Найденов
около “социално отговор-
ната позиция”. Защото сти-
мулирането на ценово за-
мразяване първо, не е ра-
бота на държавата и вто-
ро, социално отговорната
държавна политика е да
въведеш правила в иконо-
мическата дейност. Напри-
мер - да посочиш таван на
надутите печалби, над ко-
ито скубането на пари от
джоба на населението се
нарича спекула. Всички
цивилизовани страни в
Европа са въвели правила
- не цената да ти носи

печалба примерно повече
от 15% над разходите. А в
България първо от Закона
за борба срещу спекулата
бе премахнато определе-
нието що е спекула и лов-
ки търговци преспокойно
си начислиха до 3000%
печалба, а след това... бе
отменен самият закон!
България стана рай за спе-
кулата - купуваш в Турция
парцалки за 4 евро и про-
даваш тук същите парцал-
ки за 30 лв. Същото е и с
хранителните продукти.
Социално отговорно е не
замразяването на цените
на търговеца, а въвежда-
нето на правила за изкуп-
ните цени на продуктите
на българския производи-
тел и таван за допустима-
та надценка за търговеца.

Ето един пример на на-
ционално отговорна пози-
ция, каквито по света има
много, но в случая става
дума за Норвегия. Страна-
та субсидира своите фер-
мери, за да не закриват

създадените от векове на-
следствени ферми. Родно-
то производство излиза
по-скъпо и на потребите-
лите, но на никого не му
хрумва да го замени с чуж-
доземно. Въпрос на наци-
онална сигурност. Там уп-
равляващите, независимо
от коя партия са, бранят
собствената си икономика.
“Създава се привидна ак-
тивност и популистка за-
гриженост на държавата
без наличие на реални
инструменти за влияние
върху ценообразуването”,
коментираха от Българска-
та стопанска камара. А
влияние може да се окаже
да речем с намаляване на
вноса, с протекции на
държавата към родното
производство, намаление
на ДДС-то на храните, по-
правилно разпределение
на парите от европейски-
те фондове, засилен кон-
трол, бой по монополисти-
те. Другото е “с чужда пита
помен прави”.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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На фокус

Резолюцията,
професорът
и партията
По повод на една публикация на
проф. Стефан Стоилов в ДУМА

Георги
ПИРИНСКИ

“Поддържаме ли Симеон Дянков?”
пита проф. Стефан Стоилов от страни-
ците на ДУМА (26 юли т.г.), защото,
според него, необяснимо се променил
един текст в документите на БСП за фи-
скалната политика. Според професора,
в Политическата резолюция на 48-ия
конгрес на БСП “България - нова соци-
ална държава” има редове за бюджет-
ната политика, които “...без преувели-
чение превръщат лявата партия сега, в
реалните условия на 2012 г. в съюзник
на неолибералите и С. Дянков за оряз-
ване на разходите и постигане на ба-
лансиран бюджет.”

I.
Ето накратко основанията, които

проф. Стоилов сочи за това, съгласете
се, направо унищожително твърдение:

- Записите в резолюцията за бюд-
жетната политика предвиждат баланси-
рано салдо на приходите и разходите,
включително и в сегашните кризисни ус-
ловия на застой, неудовлетворени по-
требности и неефективна власт, което
изключва използването на дефицитно
бюджетно финансиране за преодолява-
не на рецесията и за следкризисно
възстановяване;

- Заложената в резолюцията пози-
ция е ясно адресирана към сегашните
конкретни условия, поради което обек-
тивно тази позиция на БСП директно
подкрепя широко рекламираната от
правителството и С. Дянков политика
“Няма да правим растеж на кредит” с
водеща цел нулево салдо, в това число
чрез орязване на капиталовите вложе-
ния и на социални разходи;

- В сегашните реални условия на
икономическа стагнация и нарастваща
социална криза Конгресът вкарва пар-
тията в неолибералната компания по
отношение на фискалната политика;

- За разлика от конгресната резолю-
ция, в Управленските проекти на БСП е
била защитена като необходима при се-
гашните условия една по-различна от
приетата на Конгреса постановка за
умерено експанзивна фискална полити-
ка за стабилизиране на вътрешното
потребление за излизане от депресия-
та и постигане на растеж, допускаща
дефицит плътно до разрешените в ЕС
3%;

- Без да са го желали, авторите на
конгресната резолюция поставят БСП в
положението на поддръжник на фило-
софията на Дянков и неолибералните
икономисти за фискалната политика в
сегашните условия.

Ето и истината:
Първо - в Политическата резолюция

на 48-ия конгрес заявяваме, че

„отстояваме подхода
на програмираното

бюджетиране

(тук и по-нататък формулировките в кур-
сив са по отпечатания текст на Полити-
ческата резолюция в Информационния
бюлетин на НС на БСП Съвременен
показател от м. май 2012 г.) на разход-
ната част на държавния бюджет, осигу-
ряващо необходимите средства за реа-
лизация на програмите по ясно опреде-
лени приоритети, съчетано със също
така ясна политика за икономично
поддържане на останалите публични

сектори.” Тези приоритетни програми са
конкретно разписани в резолюцията,
като например:

- “Отправно начало на политиката ни
за догонващо развитие е да осигурим
пълен обхват и безплатно обучение на
децата от предучилищна възраст до
завършване на средното им образова-
ние, както и спад на отпадащите от учи-
лище до под 10%”;

- Целенасочена младежка политика,
която “да осигурява не просто шанс, а
гаранция за първо работно място и про-
фесионален опит в доходни дейности
съобразно различните способности и
интереси; стартови възможности за мла-
ди семейства за отглеждането на здра-
ви и щастливи деца, за живот, открит за
света на прогреса”;

- Нарастващите бедност и имущест-
вени разломи “налагат предимство и
коренно осъвременяване на програми-
те за социално включване, за активно
обучение и привличане на работа на
ромите, на хората с увреждания и други
общности в неравностойно положение.”

Второ - “заявяваме намерението си
да учредим Агенция за икономически и
социални прогнози и планиране, спо-
собна да програмира комплексна соци-
ално-икономическа догонваща страте-
гия и да я интегрира в националните
планове, разработвани съгласно дирек-
тивите на ЕС. Средствата за такава стра-
тегия включват:

- “Активна държавна политика за
подкрепа на вътрешното потребление,
на експортната експанзия и на инвести-
рането и реинвестирането в дълготрай-
ни активи в печеливши отрасли и дей-
ности”;

- “Утвърждаване на приоритетни от-
расли и дейности въз основа на конку-
рентните предимства на страната, оп-
ределени чрез процеса на тристранно
консултиране, предложени от правител-
ството и утвърдени от парламента”;

- “Увеличаване на държавното учас-
тие в икономиката чрез подкрепа на
иновациите, осигуряване на необходи-
мия национален ресурс за усвояване на
структурните фондове на ЕС, преки ин-
вестиции във високотехнологични пред-
приятия и сектори с висока добавена
стойност, както и повишаване на резул-
тата за хората от оползотворяване на
богатствата на страната.”

Трето - последователното сближава-
не на заявките за разходи с необходи-
мите средства очевидно е различно от
незабавното им изравняване без оглед
на програми и мерки за насърчаване
на инвестициите и растежа. Конгресът
утвърди балансирането на бюджета на
програмна основа

не като текуща, а като
дългосрочна цел

което констатирах и като вносител на
проекторезолюцията на заседанието на
19 май: “отсъствието на предложения по
въпросите на бюджета и данъците може
да се приеме като съгласие с предлага-
ната нова данъчна политика, заменяща
плоския данък с прогресивно облагане
в зависимост от доходите и имущество-
то. Също такова съгласие следва да се
приеме и за принципа за гарантиране с
бюджетни средства на приоритетните
социални и икономически програми,
което по необходимост означава и ог-
раничаване на разходите в други сфери
с цел да се осигури балансиран бюджет
и стабилни финанси на дългосрочна
основа.” (Съвременен показател, май
2012 г.)

Четвърто - споменатото отсъствие на
предложения се отнася за периода от
над 40 дни преди конгреса, когато про-
екторезолюцията бе предоставена на
структурите на партията за обсъждане
и предложения - период, далеч по-
продължителен в сравнение с предход-
ни конгреси. Хронологията на нейното

изготвяне и приемане изключва
възможността за някакви неизвестно
откъде взели се промени на текстове в
сравнение с предишни документи:

- На заседанието си на 18 февруари
т.г. Националният съвет на БСП утвърди
работните групи за подготовка на кон-
гресните материали, в т.ч. и Работната
група по Политическата резолюция в
състав от 24 души, включващ тогаваш-
ния координатор на управленските про-
екти и всички членове на НС, желаещи
да участват в подготовката на докумен-
та. На същото заседание на НС бе при-
ет и Управленският проект на БСП
“Данъчна и финансова политика”;

- На 5 и на 19 март т.г. Работната
група проведе две заседания , на които
бяха разгледани последователни вари-
анти на проекта за Политическа резо-
люция на конгреса, като членовете на
групата очевидно познаваха и бяха уча-
ствали в обсъждането  и приемането на
споменатия управленски проект;

- На заседанието си на 6 април т.г.
НС на БСП прие проекта на Политиче-
ската резолюция на 48-ия конгрес на
БСП “Съвременната криза и България
утре - отговорът на социалистите” с
направените допълнения и разпореди
проектът да бъде предоставен за
обсъждане в ОПО и общинските орга-
низации на БСП. В предоставения про-
ект бяха включени и приетите впослед-
ствие от конгреса текстове за бюджета
и финансите.

Пето - конгресните постановки за
фискалната политика и бюджетния ба-
ланс всъщност

са пряко отрицание на
политиката на ГЕРБ

провеждана от С. Дянков. Управляващи-
те отстояват постигането на такъв ба-
ланс чрез задължителни норми, чрез
“златни правила” в конституцията, сла-
гащи тавани на разходите и дефицита и
налагащи санкции при превишението
им - политика, изцяло в унисон с лини-
ята на другите десни партии у нас и в
Европа. В Политическата резолюция
конгресът ясно заяви: “нашата отправна
точка не са “златните правила” на бюд-
жетните лишения, а напротив - развити-
ето и насърчаването на работната сила,
на човешките ресурси в хармония със
земята, с природата.” И още за баланса
на необходимите разходи с гарантира-
ни приходи: “ние отхвърляме разбира-
нето, че такъв баланс е постижим чрез
правни норми и автоматични наказател-
ни санкции - не за друго, а защото на
практика то води до обратните резулта-
ти - до задълбочаване на кризата и на
съответните дисбаланси.”

II.
Проф. Стефан Стоилов е икономист -

изследовател и участник в политичес-
кия живот в продължение на десетиле-
тия преди и след Десети ноември. Той е
и един от най-активните участници в
разработката, обсъждането и приема-
нето на партийните документи по ико-
номическата реформа, по бюджетната и
данъчната политика през целия период
от самото начало на промените буквал-

но до наши дни.
Несъмнено той е бил добре запоз-

нат и с Политическата резолюция на 48-
ия конгрес и от самото начало на ней-
ната подготовка, и като проект, предо-
ставен за общопартийно обсъждане, и
като текст, приет от самия конгрес. За-
това просто се натрапва въпросът - защо
прави такъв очевидно грубо тенденцио-
зен и заклеймяващ прочит на резолю-
цията? И защо едва днес - над два
месеца след конгреса, след като е имал
пълната възможност да вземе отноше-
ние в течение на цели два месеца на
обсъждане преди нейното приемане?

А не е ли странно и обстоятелството,
че от всички членове на Националния
съвет, делегати на конгреса, експерти,
свързани с БСП, пък и от средите на
десницата, никой досега не направи
“сензационното” откритие, че “БСП под-
крепя Дянков”?

Всъщност мистерия няма

- защото на практика такава подкре-
па просто не съществува, не е налице,
освен в главата на проф. Стоилов...

III.
Добре, но какво да мисли партията?

Очаква се още от началото на есента
най-злободневната тема да бъде зако-
нопроектът за държавния бюджет за
2013 г. Очевидно около него ще се раз-
вият основните аргументи на правител-
ството за неговите “успехи”, както и
контрааргументите на БСП за крайно
вредната финансова и икономическа
политика на ГЕРБ, “обслужваща олигар-
хията за сметка на гражданите и обще-
ството”, както се сочи в конгресната
резолюция.

Да, но сега ни се заявява, че ние
всъщност сме се оказали пъддръжни-
ци и съюзници на същата тази полити-
ка! Още повече че това ни се съобща-
ва на цяла страница не от другаде, а
от в. ДУМА. При това, без да е било
потърсено друго мнение по въпрос,
който засяга сърцевината на основния
политически документ на конгреса с
определящо значение за кондицията
на партията, влизаща в най-горещата
фаза на политическото противоборст-
во преди предстоящите избори.

Разглежданата публикация, освен
въпросите по същество има и по-общ
аспект - като още една проява на зад-
кулисните практики и процеси, които
през целия над двадесетгодишен пе-
риод бяха неотменен “спътник” в жи-
вота на партията с все по-пагубни по-
следици. Това, че виждаме поредното,
пряко вредящо партията проявление на
същата язва говори само за едно - че
нищо старо не сме забравили и нищо
ново не сме научили. С неизбежните
предизвестени резултати.

Само че въпросът е - има ли кой
да потърси в края на краищата смет-
ка за подобно поведение? Защото
простото “констатиране на положени-
ето” всъщност е чисто бягство от отго-
ворност, което обаче няма как да
снеме отговорността за непоправими-
те последици от безкритичното му
съзерцаване.
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Интервю
Узи Ландау:

Енергийна ефективност -
чрез стимули за хората
В електронно интервю енергийният министър
на Израел избра въпросите на ДУМА сред тези,
които му зададоха над 200 участници от цял свят

Светла ВАСИЛЕВА

На 3 юли т.г. информационният интернет портал НюзРу
(NEWSru.com) обяви виртуална пощенска кутия за задаване
на въпроси към министъра на енергетиката и водните ресур-
си на Израел Узи Ландау. Предоставената възможност бе за
журналисти и читатели на интернет страницата, независимо в
коя част на света се намират. От получените в рамките на
48 часа (за толкова беше отворена кутията) 200 писма с
десетки въпроси министър Ландау отговаря на 75, сред
които са два, зададени от ДУМА.
Узи Ландау е роден през 1943 г в Хайфа в семейството на
Хаим и Олга Ландау. Системен аналитик. Получил бака-
лавърска и магистърска степен в Израелския технологичен
институт, където впоследствие преподава. Доктор на науките
на Масачузетския технологичен институт от 1976 г. Служил
във въздушно-десантни войски и участник в  Шестдневната
война между Израел и Египет (1967 г.), във войната от Йом
Кипур (1973 г.) и в първата Ливанска война (1982 г.). Майор
от запаса. Член на съвета на директорите на авиокомпания
ЕЛ-АЛ и на израелските авиолинии.
Политическата му карира започва през 1984 г., когато става
депутат в Кнесета (парламента на Израел) от партия “Ли-
куд”. Бил е председател на комисиите по външни работи и
отбрана и на финансовата комисия. Представлявал е Кнесе-
та в ЕС, член на израелската делегация на Мадридската
мирна конференция (1991 г.). От 2001 г. до 2002 г. е ми-
нистър на вътрешните работи. През 2009 г. е избран в 18-ия
Кнесет от политическа партия “Наш дом Израел”. Министър
на енергийните и водните ресурси от април 2009 г.

 Г-н Ландау, вие сте ини-
циатор на програмата за ал-
тернативни енергийни из-
точници. Разкажете за нея.
Какво е постигнато и какво
предстои да се постигне?

- Израелското правителст-
во си постави задачата към
2020 г. да получава 10 на сто
от електроенергията от възоб-
новяеми източници - това е ам-
бициозна и сложна цел. За
съжаление досега за тази цел
не се отделяха достатъчно
средства. Когато заех поста
министър на енергетиката и
водните ресурси, поръчах на
своето ведомство да подготви
национален план за разработ-
ването на възобновяеми източ-
ници на енергия. Свършена
беше огромна работа. Минис-
терството определи квоти за
всеки тип технологии. През юли
2011 г. правителството утвърди
план за производството на “зе-

т 27 до 29 октомври 2010 г. Узи Лан-
дау бе на официално посещение в
София и присъства на откриването
на паметна плоча с името на Хулио

лено” електричество.
Освен това ние работим за

това да се разшири използва-
нето на термослънчева енер-
гия в жилищните сгради (над
девет етажа), развиваме  хид-
роакумулиращите електрос-
танции (ХАЕЦ) и много други
проекти. Разчитаме също, че в
най-близко бъдеще ще се раз-
шири експлоатацията на вятъ-
ра и биомасата, за съжаление
засега се опитваме да преодо-
леем бюрократичните барие-
ри, а също проблемите, свърза-
ни с безопасността. След като
сложихме ред в тази сфера,
вече жънем първите плодове
на нашата работа. За сметка
на слънчевото излъчване
днес се произвеждат 200 ме-
гавата, в следващите месеци
към тях ще се добавят още 250
мегавата. Ще отбележа, че
450 мегавата е мощността на
една неголяма конвенционал-

на електростанция. Работата
в тази област продължава.
Важно е да се отбележи, че
тя се извършва балансирано,
така че да не се навреди на
околната среда и да не се
увеличат прекалено много
цените на електричеството,
защото новите технологии не
са евтини.

 Пак вие сте инициатор
на националната програма
на Израел за ефективно из-
разходване на електроенер-
гията. Какви мероприятия
предвижда тя, какво е напра-
вено и какво предстои, колко
хора са обхванати? Какви са
вашите разчети, като цяло
какво количество енергия ще
икономиса Израел в резул-
тат на тези мерки? Как ще
изглежда тази икономия в
пари?

- Става дума за широкооб-
хватна дейност на министер-
ството на енергетиката и вод-
ните ресурси. Тя включва ака-
демични изследвания, законо-
дателни стъпки, контрол и ин-
спектиране, разяснителна ра-
бота, разработване и предо-
ставяне на стимули за иконо-
миката, замяна на старата
битова техника с по-ниско
енергоемка, а също проекти,
насочени към повишаване на
енергийната ефективност в
различните сектори.

Националната програма за
повишаване на енергийната
ефективност беше подготвена
от моето ведомство по моя
молба и бе приета от израел-
ското правителство. Когато
заех поста министър на енер-
гетиката и водните ресурси
(през април 2009 г. - бел.ред.),
средствата, насочени за пови-
шаване на енергийната ефек-
тивност бяха всичко на всичко
6 милиона шекела (5 шекела
са приблизително 1 евро -
бел.ред.). Днес в резултат на
продължителна и сложна бор-
ба ние постигнахме бюджет от
314 милиона шекела за 2011-
2012 г. Това ни позволи да на-
сочим значителни средства за

също да направим подмяна на
електрическите бойлери със
слънчеви.

Пълната реализация на
програмата на министерство-
то за повишаване на енер-
гийната ефективност ще до-
веде до създаването на т.нар.
виртуална електростанция,
която ще замени построява-
нето на обикновена станция
с мощност  3400 МВт. От ико-
номическа гледна точка ние
ще можем да спестим около
4,25 милиарда долара, които
биха отишли за строителство
и развитие на инфраструкту-
рата в близките десетилетия.
Става дума за намаляване на
потреблението на електрое-
нергия с 20 на сто, което, раз-
бира се, ще намали значи-
телно и замърсяването на
околната среда.

Държавата подменя домакинските уреди
на израелците с нови и по-нискоенергоемки

постигнато чрез увеличаване на енергий-
ната ефективност и развиване на инфор-
мирано отношение у децата към електри-
чеството, чрез разширяване на научните
им знания за него. За по-големите на
възраст между 8 г. и 14 г. е създаден спе-
циален сайт “Енергети”,  като част от
детския правителствен портал “Ал ха-гова”
(На висота). “Не бива да забравяме, че
децата са не по-маловажни потребители
на електроенергия. Те също имат достъп
до електроуредите в домакинството. Ние
виждаме в децата развитието на нашата
държава, те са нашите бъдещи инженери
и научни дейци и затова е важно от ранна
възраст да развием у тях чувството на
отговорност и осведоменост” - Узи Ландау
(11 април 2012 г. чрез Прес служба на
Министерство на енергийните и водните
ресурси)

Увеличаване на
генериращите мощности

За разлика от България, която разпо-
лага със значителен резерв, който може
да активира в случай на авария, Израел
няма тази възможност. Към момента на
заемане поста на министър на енергети-
ката от Узи Ландау (през април 2009 г.)
резервите на енергийната система на
Израел са едва 4%, т.е. произвежданото

количество електроенергия е почти тол-
кова, колкото и потребяваното. По този
начин авария дори в една генерираща
мощност, в една турбина може да предиз-
виква колапс в системата. Министерството
на енергетиката е представило своя про-
грама “2020 -20”, чиято цел е към 2020 г.
да се увеличат генериращите енергийни
мощности до такава степен, че резервът
да достигне 20%. Това ще бъде постигна-
то чрез строителство на нови централи и
подкрепа за частните производители на
електроенергия. Крайната цел е към 2020
г. Израел да продава електричество на
съседните страни. В тази връзка вече се
водят преговори с Кипър за прокарване
на кабел по дъното на Средиземно море,
който да обедини израелската енергийна
система с общоевропейската.

През 2013 г. се очаква появата на
първия частен играч - компанията “Дорад”,
собственик на газова електростанция с
мощност 800 МВт, а след година - на вто-
рия, като те заедно ще генерират 10% от
обема произвеждано електричество в
страната. Израелското правителство си е
поставило за цел да увеличи обема на
“зеленото” електричество до 10% към 2020
г. В тази връзка през януари т.г. министър
Узи Ландау подписва 81 лицензи на част-
ни компании за строителство на соларни
паркове с мощност 280 МВт. Лицензите са

дадени на фирми, които ще използват
генерираната от соларните панели енер-
гия за собствени нужди, а излишъка ще
подават в електромрежата.

  Израелският подход към
енергийната ефективност

Българското правителство рекламира
кампания за саниране на сградите като
енергоефективна мярка. Израелското пра-
вителство чрез министерството на Узи
Ландау избира друг подход - субсидиране
подмяната на битови електроуреди. Като
аргументи в полза на избрания път те со-
чат на първо място социалния характер на
инициативата и в паралел с нея ефектите
върху климата и енергийната система, без
да подценяват финансовия смисъл на про-
грамата. Домакинствата, включени в частта
за подмяна на климатици, годишно ще
пестят до 850 шекела, а заменилите хла-
дилниците си ще плащат до 600 шекела
по-малко за ток. В допълнение на тези
мерки, израелското управление на елект-
роенергетиката, съвместно с Министерст-
вото на енергетиката и водните ресурси
преди месеци обявиха, че онези потреби-
тели, които успеят да намалят разхода си
на електроенергия в течение на летните
месеци (1 юни - 30 септември), ще получат
отстъпки до 20% от сметките за ток.

предоставяне на различни
стимули на обществото.

Освен другото една от мер-
ките, насочена към ефективно
разходване на електроенерги-
ята, е замяната на старата
енергоемка битова техника с
нова, по-икономична. Само
тази година ние субсидирахме
продажбата на милион и по-
ловина компактни луминес-
центни лампи, на 10 хиляди
климатици и на 20 хиляди хла-
дилници за по-бедните слоеве
на населението и още 50 хи-
ляди хладилници за широката
общественост. Субсидиите
съставиха от 30 до 60 процен-
та от стойността на електриче-
ските стоки. В близко бъдеще
се предвиждат допълнителни
подобни акции за замяната на
хладилници, климатици и съдо-
миялни машини. Планираме
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Паленсиа и Тубау - посланик на Испания у
нас между 1940-1943 г., спасил 800 евреи,
издавайки им визи в разрез с инструкциите
на своето правителство. На 28 октомври 2010
г. министърът на икономиката, енергетиката
и туризма Трайчо Трайков и министърът на
енергетиката и водните ресурси на Израел
Узи Ландау откриват двустранен бизнес фо-
рум в София.

Израел и България са много близки по
брой на населението, заемайки почти
съседни места (94-то и 96-то) в списъка на
страните по този показател. Предизвика-
телствата в енергийния отрасъл, свързани
с енергийната ефективност, “зелената
енергия” и пестеливото използване на
ограничените енергийни ресурси, са дру-
гото свързващо двете държави звено. Ми-
нистерството на Узи Ландау е съсредото-
чило усилията си в няколко посоки.

През април тази година израелското
министерство на енергетиката, съвместно
с министерството на просветата и универ-
ситета в Тел-Авив стартира кампания за
пестеливо използване на електроенерги-
ята, насочена е към учениците от 3 до 6
клас. Те са убедени, че общото намалява-
не на електропотреблението ще бъде

О
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ги с най-ниски цени, но от 1
юли и това трудно ще им се
удава, защото вече ги притис-
ка сериозен инфлационен на-
тиск. Това изтъква в писмо до
вицепремиера и финансов ми-
нистър Симеон Дянков лидерът
на “Подкрепа” Константин
Тренчев. Прогнозата на синди-
калистите за жежкото лято и
вероятно още по-жежката есен
идва от ескалиращите цени на
ел.енергията, природния газ,
водата и горивата. Цени, които
ще смачкат в крайна сметка
народа по всички линии и още
повече

ще увеличат родната
ни мизерия

Вече и на новородените е
ясно, че България е най-бедна-
та държава не само в
Европейския съюз, но
и в Европа. Но това
като че ли не впечат-
лява нито Дянков,
нито тези над него.
“Вероятно считате, че
и този път бълга-
ринът, който е свик-
нал с мястото си на
дъното на всички кла-
сации, пак ще
замълчи. Само че вся-
ко нещо си има пре-
дел”, алармират от
“Подкрепа” и от дру-
гия голям синдикат -
КНСБ. Плашат гарги-
те, ще каже някой. А
хич... ще допълни друг.

И ако човек, затис-
нат с оцеляването си,
трудно може да се
ориентира в разнопо-
сочните хвалби на
управляващите за
това как цъфтим и
връзваме в икономи-
ческата и финансовата сфера,
синдикалните експерти са из-
числили, че за първото триме-
сечие на 2012 г. спадът на БВП
е 1,66% спрямо предходното
тримесечие; предварителните
данни за второто тримесечие
отново сочат спад от 0,8% на
БВП; състоянието на брутната
добавена стойност също беле-
жи тенденция надолу, и то в
доста сериозни размери, като
например за четвъртото триме-
сечие на 2011 г., спадът на БДС
е 4,05%. Най-сериозният про-
блем за БВП, освен липсата на
инвестиции, е катастрофалният
спад на потреблението, което
ясно говори, че възможностите
на бизнеса и на населението
са изчерпани. Към сметките със
знак минус се прибавя и равни-
щето на лошите кредити, което
вече надминава 24 процента. И
също подсказва какъв е халът
на бизнеса и населението.

В началото на демокрация-
та в пресата се изнасяха слу-
чаи на хора, които водеха смет-
ки в специални тетрадки за
приходи и разходи в своите
домакинства. Тоест можеха да
ги следят и според случая да
отхвърлят или прибавят пари по
отделните “пера”, за да вържат
бюджета си. Сега трудно може
да му се хване краят - и при
приходите, и при разходите.
Защото цените танцуват всеки
сезон в най-различни стилове,
а монополисти и концесионери
в ролята на треньори се качват
на главите и на “работещите
бедни” потребители и наблюда-
ват ли, наблюдават

танца на печалбите

Както впрочем само с на-
блюдение се задоволяват и

ÑÈÐÎÌÀØÊÀ
ÄÈÅÒÀ
Новите цени ще подгряват живота ни и през студените
месеци, но на кого от кабинета му пука

Ева КОСТОВА

тези, които трябва да ограни-
чават и дори да спират тази
вакханалия на цените. И всич-
ко това се завоалира като па-
зарна икономика и “прокризис-
ни” мерки.

Така в неизпълнени предиз-
борни обещания, в неясни и
необосновани промени, иконо-
мии от здраве, образование,
възпитание и липса на бъдещи
разчети и възможни решения за
по-нормално житие-битие, оста-
ва животът на обикновения
българин, който все пак му се
дава само веднъж... Един при-
мер: в едно домакинство живеят
трима души - възрастен с 270
лева пенсия, безработен млад
мъж и работеща жена с 500 лева
заплата. Всеки месец те плащат

парно с разсрочени стари
задължения от по 110 лева,
плюс текущите нови сметки, ко-
ито пристигат редовно с калку-

лирани много и неясни прено-
си, амортизации, общи разходи
и какво ли не, които варират
според сезона от 60 до близо
250 лв. месечно, ток - 35 лева
на месец, вода - пак толкова,
стационарен телефон - 20 лева,
мобилни - общо за два от най-
малко 40 лева, разходи за вхо-
да - 3 по 5 лева, интернет, ка-
бел. И т. н., и т.н. Без да влизат
в сметката цените на лекарст-

вата, посещението при специа-
лист без направление, данъци-
те, неотложните за живи хора
харчове в трудни моменти. И
най-простата сметка накрая по-
казва, че от и без туй миниа-
тюрната кошничка на потребле-
ние на това домакинство

изпада дори храната

Издръжката на нормален
живот на човек от 4-членно
домакинство (2 възрастни + 2
деца) в края на юни достигна
547,12 лв. или общо това дома-
кинство трябва да разполага
месечно с 2188 лв., за да се
храни и да поддържа разходи-
те си за дома, да се облича,
образова и почива спрямо

средните български стандарти.
Това сочат анализите на Инсти-
тута по синдикални и социални
изследвания при КНСБ. От ин-

ститута в лицето на неговия ди-
ректор Любен Томев правят
уговорката, че това са основ-
ните параметри на предцено-
вия шок, чиито ефекти очевид-
но ще се проявят в пълна сила
от следващото тримесечие в ре-
зултат на увеличение на цени-
те на електроенергия, вода,
природен газ и в определени
случаи на топлоенергията.
Допълнителната калкулация на

вече настъпили ценови измене-
ния в близките няколко месеца
дават основание на експертите
да прогнозират, че “на базата
на първичния ефект и на косве-
ното влияние върху значителна
част от хранителните и нехра-
нителните стоки, издръжката на
живот в края на годината ще
достигне около 556 лв., или на-
растване с около 20 лв. на член
от 4-членно домакинство. По-
добни ценови ескалации са
силно обезпокоителни за
българските домакинства и
трудно могат да бъдат понесе-
ни на фона на задържане на
доходите и намалената покупа-
телна способност, на високите
нива на безработица и тревож-
ност от фалити на фирми и за-
губа на работни места, преду-
преждават отсега още експер-
тите.

Сравнителният анализ меж-
ду необходимите средства за
издръжката на живот и данни-
те за разпределението на до-
макинствата по подоходни гру-
пи на общ доход на национал-
ната статистика за първото три-
месечие на 2012 г. показват, че
под границата на бедност ос-
тават около 26,6 на сто от до-
макинствата в страната (с общ
доход на 1 лице до 205 лв.). С
общ доход на човек от дома-
кинството до 290 лв. са около
58,5 процента  от домакинства-
та, а тези с общ доход на всеки
поотделно над издръжката на
живот са около 11,3 на сто, като
се отчита намаление с процент
и половина спрямо предходно-
то тримесечие.

На този фон специалистите
са единодушни, че не ни очак-
ва нищо добро. Защото прогно-
зират висока инфлация; свива-
не на колективното и инвести-
ционното потребление, на фона
на отрицателен тренд на преки
чуждестранни инвестиции; ла-

вина от фалити и рязко увели-
чаване на безработицата с още
по-голяма междуфирмена
задлъжнялост; срив и в без това
ниските приходи в бюджета;
влошаване на икономическите
показатели до ниво фалит на
държавата.

Оттук до клокочещото соци-
ално напрежение, което може
да излезе извън контрол и да
се превърне в масово граждан-

ско неподчинение, крачката е
малка, допълват синдикатите.

“Настояваме в рамките на
юли, когато се финализира ра-
ботата по бюджета за следва-
щата година, този въпрос да
намери решение, за да се га-
рантират доходите на бюджет-
но обвързаните слоеве от на-
селението”, заяви преди време
лидерът на КНСБ Пламен Ди-
митров. Основният мотив за уве-
личението според него е ико-
номическата ситуация в стра-
ната, при която

46 на сто от
българите са бедни

или в риск да изпаднат в бед-
ност. Е, не стана! Още когато
бе преизбран за президент на
синдиката, Димитров открои
някои от икономическите при-
оритети в приетата програма
на КНСБ до 2017 година. В нея
се залага до пет години да
бъде възстановена заетостта в
страната преди кризата. Пре-
движда се още реалният ръст
на средната работна заплата
да надхвърли 25 процента. По
думите на Пламен Димитров
загубените 400 хиляди работ-
ни места ще се върнат в след-
ващите няколко години само
ако успоредно с ръста на до-
ходите бъдат създавани по 70
хиляди нови работни места на
година.

Тези дни и от “Подкрепа”, и
от КНСБ повториха исканията
си за минимална работна за-
плата за страната от 330 лв.
още тази година, а от 1 януари
2013 г.- от 350 лв.; неиндекси-
раните три години пенсии още
от октомври да се повишат с 15
на сто, а от 1 януари 2013 г. - с
още 10 процента. Те настояват
и за увеличение на енергийни-
те помощи за най-бедните.

На полето на “център напа-
дателите” се включи не толкова
атлетичният като патрона си
Симеон Дянков и в качеството
си на шеф на тристранката:
“Правим всичко възможно хора-
та в края на този мандат да са
по-добре не само от гледна точ-
ка на музеи и магистрали и ин-
фраструктура, а и доходите им
да са по-добри от тези, с които
са свикнали в средата на 2009
година”, каза той. И остави

всеки да го разбира
както си иска

Обаче рече още нещо: “Ако
се види ножицата между
българските и гръцките средни
пенсии, гръцките ще са падна-
ли до средата на следващата
година с 40 процента, а наши-
те ще са се вдигнали номинал-
но с около 15 процента, а ре-
ално с 4-5 процента за средна-
та пенсия”.

Какъв пробив в “голямата
политика” с пословичното до-
морасло прозрение на дърве-
ния шоп: “Я не сакам на мен да
ми е добре. Я сакам на Вуте да
му е зле”. Найс, а?, както се
казваше в един филм.

А колкото до по-високите
пенсии, които щели, според
Дянков да бъдат приоритет на
правителството за догодина,
щото тази ще оправят държав-
ните служители с по-високи
заплати, сигурни сме, че сутрин
един от кабинета ще обещава
и обяснява едно, на обяд ще го
замести друг със своя трактов-
ка, вечерта - трети ще спретне
свой телевизионен вариант, а
накрая Той ще удари по масата
и ще сложи милозливо по пет
лева в джоба на всеки пенсио-
нер. Знаете кой...

Н
а “сиромашка” диета
карат 70 на сто от
българите от начало-
то на кризата, тоест
купуват стоки и услу-

Я да видим
какво пишат
вестниците
за пенсиите...

От безпаричие
не могат да се
отърват нито
младите, нито
старите, дори
и работещите

Снимки Мариета ТОМОВА
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В сегашното “наводнение” от темпера-

турни рекорди, който е късметлия, прекар-
ва царски на море или в планината. Дру-
гите работят... И тайничко мислят за бутил-
ка ледена бира, за купа студен таратор с
копър, за чаша сладолед. Откъде? От хла-
дилника!

Уредът, без които е немислим животът
на човека. Уредът, класиран сред 100-те
най-велики изобретения в историята на
човечеството.

Трудно е да се каже кой и кога пръв е
стигнал до идеята, че хранителните про-
дукти се съхраняват значително по-дълго
на студено. Въпреки че подобни мисли

Жега

Студено,
по-студено,
най-студено

Студено,
по-студено,
най-студено

Студено,
по-студено,
най-студено

Студено,
по-студено,
най-студено

Студено,
по-студено,
най-студено

Уникалният уред е спасение в горещините,
той заема видно място сред 100-те най-велики
изобретения в историята на човечеството
и днес животът е немислим без него

Мария НИНОВА

сигурно са съществували още в древност-
та - все пак елементарният опит показва,
че на сянка или през зимата храните се
запазват по-добре. Но дълго време един-
ственият достъпен начин бил използване-
то на естествени източници - древните
гърци и римляни преди хиляди години
събирали в зимните дни лед от реките и
езерата и го складирали в погреби и в ями
ледници, където през топлото време
съхранявали продуктите.

Египтяните, които нямали откъде да се
запасят с ледени късове, употребявали
специални съдове с вода, охлаждаща се
през нощта, тъй като в пустинята темпера-
турите падат и до 0 градуса.

В Индия пък използвали понижаване-
то на температурата на течността при
изпарение. Древните индийци оставяли
съд на ветровито място, обгърнат с влаж-
на кърпа.

Веднага след края на Средновековие-
то науката в Европа открива, че някои
соли като селитрата, разтваряйки се във
вода, поглъщат голямо количество топли-
на и така понижават температурата на
околната среда. Това е първият метод за
изкуствено охлаждане. Той се използвал
широко през XVI век за изстудяване на
вино, сокове и дори сладолед. Недостатък
на нововъведението била високата цена.

През 1748 г.
Уилям Калън, профе-
сор по медицина от
университета в Глаз-
гоу, отново опитал да
приложи за охлажда-
не принципа на интен-
зивното изпарение. Но за
разлика от индийците той
използва не кърпа и
вятър, а диетилов етер,
кипящ във вакуум. В хит-
роумното устройство на
Калън етерът се изпарявал
и след това кондензирал
при стайна температура,
отдавайки в атмосферата
“изсмуканата” от “хладилни-
ка” топлина. На такъв прин-
цип работят повечето съвре-
менни битови хладилници.

В началото на XIX век Новият
свят се оформя като локомотив за
всички открития. Но за разлика от акаде-

мична Европа отвъд океана движещата
сила на всичко е добавената стойност. И
в момента, в който се появила нуждата от
охлаждане, тя била задоволена. Естестве-
но, чрез познатия и очевиден за тези вре-
мена метод - събиране на
естествен лед от реките и
езерата. Бизнесът с достав-
ката на лед се развил до
такава степен, че през 1890
г. експортът достигнал 25
млн. т. Названието “хладил-
ник” (англ. refrigerator) е
предложено от Томас Мур,
инженер и личен приятел на
президента Джеферсън,
през 1800 г. Корпусът на
неговия “хладилник” бил от
кедрово дърво, а вътре в
него имало контейнер от
метални листове, изолирани
със заешка кожа. Тези кон-

ст-
рукции за
съхранява-
не на леда
н а р и ч а л и
“ л е д е н и
с а н д ъ ц и ”
(англ. ice-
box).

Продължа-
вали и опи-

тите за постига-
не на изкуствено ох-

лаждане. През 1805 г. аме-
риканецът Оливър Евънс проекти-

ра първото охлаждащо устройство
на принципа на Калън, но с някои

подобрения. Конструкцията на Евънс оба-
че не стигнала до практическото си при-
ложение. Това постигнал Джейкъб
Пъркинс, създал през 1834 г. компресион-
но устройство, работещо с етер, и за него
получава първия патент за технология за
изкуствено охлаждане.

Първото работещо хладилно устройст-
во от абсорбционен тип е създадено през
1850 г. от французина Едмонд Кар. А през
1862 г. той представя на изложение в
Лондон своя машина, която произвежда
200 кг лед на час. Но големите размери и
високата цена я правят неприложима в
домакинството.

Заслугата за “влизането” на хладил-
ника във всеки дом принадлежи на Аме-
рика и по-точно на компанията General
Electric, която през 1910 г. представя
първите уреди за битови нужди - по-мал-
ки и по-безшумни. Цената им обаче е
$1000 - два пъти повече от един автомо-
бил. Първата компания за производство
на хладилници също е американска -
Guardian Refrigerator Company, чийто
първи продукт се появява на пазара на
17 август 1916 г. Няколко години при
всички модели хладилници компресорът
се задвижва чрез ремъчна предавка от
двигател, който се намирал в мазето или
в друга стая. Едва през 1927 г. General
Electric демонстрира модел, всички час-
ти на който се намират в един шкаф, и
добавя терморегулатор. През 30-те годи-
ни отровният серен диоксид е заменен
от фреона, а заслугата е на Томас Мид-
гли. Безопасността му се поставя под
съмнение към средата на седемдесетте
години на миналия век, когато е открито
вредното му въздействие върху озоновия

слой. Оттогава започват разработките,
целящи замяната му с други, по-безо-
пасни охлаждащи агенти, които днес се
прилагат във всички битови хладилници.
И стремежът към все по-голяма функци-
оналност и елегантен дизайн, който де-
монстрират съвременните уреди.



≈ Œ-¡»Œ14

СЪБОТА
4 АВГУСТ 2012

Магическите
къщи на бъдещето

Магическите
къщи на бъдещето

Магическите
къщи на бъдещето

Магическите
къщи на бъдещето

ечтали ли сте някога за
дом, който диша с пул-
са на природата? За
стени от пръст и сено,

вече приемат
обитатели

Магическите
къщи на бъдещето

Авангардни жилища сами ще произвеждат енергия и кислород,
ще пречистват водата и ще се приспособяват към сезоните

МММММ
покрив от трева, ток от слънце,
вода от кладенец. Не сте? А зна-
ете ли, че глината например има
свойството да “нагажда” влаж-
ността на въздуха, да съхранява
топлината през зимата и да
държи прохлада през лятото?
Строителството с непечена гли-
на гълта около един процент от
енергията, необходима за произ-
водство на тухли или бетон и
спестява на околната среда еми-
сиите на въглероден двуокис. На-
ричат къщите от глина магичес-
ки.

В Нова Зеландия и Чили -
страни със земетръсна активност,
отдавна се строи с естествени
материали. В Европа, Австралия
и Америка скептицизмът по отно-
шение на този вид строителство
от години е преодолян. В Герма-
ния фирмите за екостроителство
са над 1000, като от глина все
по-често се строят и обществени
сгради. В Латинска Америка зем-
ната архитектура се цени като
ефикасен начин за противодей-
ствие на бедността, а в Унгария
има експериментални селища от
естествени материали.

У нас от няколко години също
има т.нар. биокъщи. Освен че са
природосъобразни, изграждане-
то им струва в пъти по-евтино от
стандартните.

Дом от глина -
на цената

на нов автомобил

Над 50 са биокъщите у нас,
като повечето от тях са в Южна
България. Всичко се прави на
ръка, от естествени материали -
камък, кал, глина, пясък, слама и
дърво. Строителството е бавно,
тъй като се строи на пластове и
дълго време се чака да изсъхне
всеки елемент. Според експер-
тите цената на нормална глине-
на къща е около 25 хил. лв. Те
твърдят още, че зданията са ус-
тойчиви при земетресение, тъй
като са само на два етажа, а га-
ранцията им на живот е 100 го-
дини.

Във времена, когато хората
търсят алтернативни източници
на енергия и начини да се спра-
вят с въглеродните емисии,

всъщност предприемчивите
възраждат стара концепция за
създаване на сгради. За жалост у
нас все още “модата” не е толко-
ва широко застъпена, колкото в
Европа, но не липсват последо-
ватели на световните имена в
архитектурата Антонио Гауди и
Франк Лойд Райт, които са сред
първите, оценили глината и
превърнали я в модерен строите-
лен материал. През 1884 г. Гауди
използва трамбованата глина за
изграждане на павилионите при
входа на фермата на Еузебио
Гуел. Райт предлага същата идея
за строителство на жилища в своя
проект за “Броудакър Сити” - ко-
муна за автомобилни работници
в Мичигън. За съжаление про-
ектът не се реализира, но с него
архитектът показва представата
си за модел на квартал със зеле-
но пространство и свеж въздух.

Според изследвания на нем-
ски учени глинените къщи имат
целогодишно силна хигроскопич-
ност и поддържат максимално
добра влажност за човешкия ор-
ганизъм, което има положителен
ефект - липса на простудни забо-
лявания и алергии. Глинената
къща е практически вечна, каз-
ват специалистите, като за дока-
зателство посочват, че в Британ-
ския музей са изложени останки
от кирпич от времето на династи-
ята на Рамзес II.

Австралия е “Меката” на гли-
нените жилища. Според дизайне-
рите животът в такъв дом носи
специален емоционален заряд.
Днес на зеления континет има
над 1000 глинени жилища и ре-
дица обществени сгради - учили-
ща, болници, магазини, туристи-
чески обекти, църкви, музеи и пр.

Като че ли домът на бъдеще-
то е завръщане към практиките и
уроците на миналото. Оказва се,
че новата технология за издига-
не на сгради, която позволява ев-
тиното строителство на функцио-
нални и екологични постройки
без ъгли - т.нар. бинишели, е идея
на италиански архитект с почти
50-годишна давност.

Бинишели срещу
урагани и земетресения

Бинишелите изглеждат ултра-
модерно - приличат на бетонни
“мехури” върху земята, напомня-
щи на симпатичните землянки на

хобитите от “Властелина на
пръстените”. Всеки би си помис-
лил, че това е архитектурата на
бъдещето. Бинишелите не са
фантазия, а технология за строи-
телство, измислена през 60-те
години на миналия век от итали-
анския архитект Данте Бини. Той
патентовал тази методика за из-
граждане на сгради без тежка
строителна техника и я използ-
вал за строителството на повече
от 1600 здания в 23 държави.
Технологията е простичка - с
помощта на въздух под ниско
налягане се “надува” до желани-
те размери лека конструкция от
влажен бетон и стоманена арма-
тура. Съвременните бинишели са
много по-екологични. Те спестя-
ват до 80% от строителните мате-
риали, поглъщат до 95% от въгле-
родния двуокис и отделят 80% по-
малко вредни въглеродни емисии
в сравнение с традиционното
строителство. Освен това са из-
ключително издръжливи на ура-
гани, наводнения и силни земет-
ресения.

Поривите за енергоспестява-
не, екологично чист начин на
живот и опазване на околната
среда родиха през последните
години още една мечта - пасив-
ната къща. Началото на енерго-
ефективните домове се поставя
в Германия преди малко повече
от 20 години. В Дармщад д-р
Волфганг Фаист основава Инсти-
тут на пасивната къща. За две
десетилетия е проведена огром-
на изследователска работа. В
резултат

пасивната сграда
става популярна

и желана

за дом не само в родината си
Германия, но и по целия свят. При
строежа й се използват най-мо-
дерните конструкции и материа-
ли за отопление и водопровод.
Прилагат се усъвършенствани
разработки за оборудването. Вся-
ка пасивна къща автоматично
поддържа комфортна влажност и
температура, свеж, чист и топъл
въздух. Акумулирането на топли-
на и енергията на слънцето и
земната почва позволяват на
човек да се почувства близо до
природата. Такъв дом се нуждае
само от 10 кВт електроенергия и
водоснадбдяване, за да има го-

реща вода, отопление, климати-
зация и вентилация. При спиране
на електричеството през зимата,
когато температурата навън е
под -10 градуса, пасивният дом
изстива само с 1 градус за  около
24 часа, което е удивително.

Пасивните къщи стават много
популярни в Европа, защото вли-
яят благоприятно на хора, стра-
дащи от тежки алергии. В тях те
се чувстват изключително добре.
Цената на този комфорт обаче не
е малка, но си заслужава и се
изплаща.

* * *
Годината е 1927-а. Може би

това е времето, в което светът за
пръв път вижда възможното си
бъдеще. Филмът на Фриц Ланг
“Метрополис” рисува картината
на дома през утрешния ден - ав-
томатизирано общество, в което

колите летят
в облаците

а човекът е обгрижван от роботи-
зирани слуги. Днес знаем малко
повече - домът на бъдещето на-
истина ще е миничудо на съвре-

менната наука, но няма много да
прилича на образа, нарисуван от
популярната култура.

Домът на 2020-а ще бъде живо,
дишащо същество, което ще реаги-
ра на нуждите ни, но и ще се грижи
за нас, ще ни развлича. И как би
могло да е иначе, след като всяка
повърхност най-вероятно ще е чув-
ствителен дисплей, а самото жили-
ще - сложен роботизиран меха-
низъм. Ролята на интернет ще е в
основата, а това ще позволи на
всички лесно и бързо да общуват
помежду си. Сензори за всичко и
навсякъде. Високотехнологичните
модели навярно ще се развият да-
леч отвъд и най-смелите ни мечти.
Всяко нещо вкъщи “ще знае” от
какво имаме нужда във всеки мо-
мент и ще го прави за нас. Незави-
симо дали става дума за телевизо-
ра в хола, вратата на хладилника
или готварската печка, нощното
шкафче в спалнята или дори кола-
та в гаража.

Ще доживеем ли да се радва-
ме на чудесата в този дом? Не е
толкова немислимо и илюзорно
далеч. Възразявате срещу това?
Но ние вече живеем в този вирту-
ален и високотехнологичен свят.
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за брътвене. Дрънка се в пар-
ламента и в медийното прост-
ранство. Дъвче се и се разчоп-
ля на кръгли маси, по тлаки и
по седенки. Влъхви съмнително
качество вдигат молитвено
ръце към небето, заклинайки
новите поколения да бъдат до-
брички. Да не се дрогират. Да
не пият алкохол и да правят
секс само с диплянката “Кънчо”
в ръце. Да не бият учителите, а
след школото, ако завършат, да
не бягат в странство. С две думи
- да са образцови граждани,
железни пред изкушенията и
козните на дявола в ХХI век.

Сама по себе си тази
розова химера

не е лоша. Освен че е практи-
чески неприложима. Защото
психологията и ценностната си-
стема на всяко младо поколе-
ние се формира в държавата,
където е родено. Ако поглед-
нем с трезв поглед съвременна
България, ще установим пуб-
лични тайни. Че в самата
държава национална ценност-
на система липсва и е замене-
на с безпардонен консуматор-
ски манталитет. Богатите стават
още по-богати. По “законен”
път, разбира се... Бедните се
опитват да оцелеят по някакъв
начин, дори физически. Безра-
ботният родител не е добър
пример за млад човек в семей-
ството. Недоимъкът, цепенето
на стотинката и страхът от ут-
решния ден го отвращават.
Защо и той да не кара хубава
кола, като свои връстници?
Защо да няма престижна про-
фесия, платена достойно?
Защо не може да си позволи
почивка на море? Кой ще му
помогне да стъпи на крака,
докато е млад? Защото мла-
достта е веднъж в живота и най-
хубавите години са тогава.
Трябва ли да идат нахалост?

Част от младите хора
заминават

да учат в чужбина. Те знаят, че
ако се върнат след края на обу-
чението, ще работят за жълти
стотинки и професионалното им
развитие ще е вечно под въпрос.
Знаят още, че със съвременния
транспорт могат за часове да
долетят при близките, ако мно-
го им домъчнее. И избират да

останат в развитата държава,
която ги е изградила като спе-
циалисти. Която им дава заслу-
жено висока заплата и общест-
вен престиж. Българските поли-
тици уверяват, че фирми в на-
шата държава могат да предла-
гат добри професионални пози-
ции. Това са празни приказки от
наръчник по евтина демагогия.
Къде са тези фирми? И колко
са? Днес в България кадрите се
подбират повече по партиен
признак, отколкото по професи-
онален. В началото на полити-
ческата си кариера и Росен
Плевнелиев разправяше как е
спал по пейките в Германия. Но

именно там (в чужбина!), успял
да се развие като бизнесмен.
По-красноречив пример за пре-
димствата на Европа: здраве му
кажи! Как тогава да си трошиш
ангелите за нищо и никакво у
нас?

Без друга
алтернатива

Тези, които не заминат, имат
друга алтернатива. Бързо спе-
челените банкноти от дрога в
квартала дават нездраво само-
чувствие. Но го дават и увели-
чават апетита. Той води към ре-
довете на организираната
престъпност. После, за стаж - в
затвора. След излизане млади-
ят човек обикновено се връща
в криминалния живот. Там поне
има пари. Минималната работ-
на заплата извиква в съзнани-
ето му само насмешка. Още по-

вече, че ако натрупа до-
статъчно и е умен, с помощта
на адвокати ще се превърне в
порядъчен бизнесмен. А защо
не - и в политик? Случаи той
знае много. Знае, че ще бъде
пореден поучителен пример

как човек може от нищо да ста-
не нещо. С лакти, зъби и юм-
ручно право... Законът крета
някъде далеч зад завоя на пра-
вораздаването...

Има и други варианти

Някои стават наркомани,
други - компаньонки. Трети,
безработни, апатично се раз-
писват в бюрата по труда. Но
броят им намалява тревожно
бързо. Както бързо се стопява
доверието във възможностите
на държавата да направи нещо
смислено за своите млади хора.
Без да политизираме, ще ка-
жем, че мерките за тях са все в
бъдеще време. Някога, но не
сега. Един висш чиновник, по-
разително приличен на Тодю
Малоумния от повестта “Мъртво
вълнение” на Ивайло Петров, е
обобщаващ пример за правене
на нищо. Всеки път, когато се
яви в обществото, говори за
младежки информационни цен-
трове. За курсове по предприе-
мачество. По залесяване на Са-

хара и в селското стопанство -
развъждане на камили с три
гърбици. Но пак в необозримо
бъдеще. Като услужливо не
казва откъде набедените пред-
приемачи ще вземат начален
капитал. Или ще се пробват на

пазара вместо пари със семки
и бонбонки? Е, подробности,
знаете...

Никой няма право
да вини младите

за техните лутания, щом пред-
варително не им е осигурил
старт в живота. Работни места,
път за личностно развитие, ко-
декс с морални ценности. Това
са задължителни условия, пре-
ди укорно да я сочим с пръст
за липсата на идеали. Както за
критичното й отношение към
дереджето у нас. За нейната
бездуховност и разтваряне в
масовата култура. Нашата мла-
деж е чудесна. Но държавата
не я забелязва иначе, освен на
думи. Самата държава днес е
лош пример във всяко отноше-
ние. С безобразна корупция.
Със сервилна дипломация към
други страни. С разбита иконо-
мика и загробено селско сто-
панство. Без работни места, с
висока и непрестанно растяща
безработица. С отворена за
всякакви странни гости грани-
ца. С наркотрафик, сива иконо-
мика, контрабандни изпълне-
ния. С криминални барони, гос-
туващи необезпокоявани на
Темида години наред. Без ис-
торическа памет. Без армия.
Без преклонение пред нацио-
налния флаг и химн. И без по-
уки от миналите двадесет и
повече години.

Всичко това прилича
на каца

пълна с миазми. Чиито смрад-
ливи изпарения българската
младеж не желае да диша. Ако
някой има претенции към нея,
трябва да излее кацата и с
ритник да я прати в забрава.
Дали някога ще стане това?
Съмнително. А дотогава? Бягай-
те далеч и се бойте от самодо-
волни чичовци и лели, дръзна-
ли да ви поучават, деца! Учете
се единствено от живота, който
ви блъска с ръбати юмруци!
Това са груби уроци, но ще ви
покажат верния друм, по който
да тръгнете. Ще го извървите
ли, зависи само от вас...

НЕ БОЙТЕ СЕ?
Бойте се,
бойте се, деца!...
Бягайте далеч и се страхувайте от самодоволните чичовци и лели,
държавни чиновници, дръзнали да ви поучават как да си подредите живота

Георги Н.
НИКОЛОВ

П
рави впечатление,
че съдбата на бъл-
гарската младеж в
последно време ста-
ва все по-актуална

Мария НИНОВА

България е една чу-
десна страна с прекрас-
на природа, с красиво
Черноморие, тя е и дом
на много млади и интели-
гентни хора. В тази
държава все по-малко от
тези амбициозни хора
остават тук. Жалко! Но
факт. Какво ги подтиква
да напуснат родното мяс-
то?... Чисто и просто -
реализацията. Тя е причи-
ната, заради която млади-

Отворете си очите, погубвате бъдещето!
те напускат, стремят се
към по високото, целят се
към върха, които едва ли
виждат у нас.

Защо България въпре-
ки великата си история
стигна дотук? Защо жи-
вотът стана толкова
строг? Защо родителите
си изпращат децата на
училище така, както едно
време са ги изпращали на
война?... Вярно, има и
други държави, които са
по-бедни и от нашата, жи-
веят по-мизерно и от на-
шите роми, но поне не са
тъпкани от своите управ-
ници.

Странно е, че точно
тези, които ни управляват,
се цепят от обществото.
Нашите мили политици.
Както се казва в една
поговорка: “Гледам на мен
да ми е добре, а на съсе-

да да му е зле”. Тях изоб-
що не ги интересува накъ-
де ще тръгне държавата,
нали си взимат заплатите
и пращат децата си в чуж-
бина! Опа! Отново този
“паразит”, чужбина. Нима
ние нямаме добри универ-
ситети? Не е така. Има
много училища и универ-
ситети, които могат да ти
осигурят добро и стойно-
стно бъдеще, както и след
излизането от тях, и пре-
стижна работа със запла-
ти на “бели хора”. Но сти-
га сме обръщали толкова
внимание на тези личнос-
ти, те са достатъчно голе-
ми егоисти, че и ние да се
занимаваме с тях. Има
друго... Другата част от
добрите ученици нямат
достатъчно пари, за да
влязат в университет. В
някои учебни заведения

не гледат толкова успеха
ти, колкото това, колко
пари ще им бутнеш, за да
осигуриш бъдещето на
сина или дъщеря му. Но
шуробаджана-
щината си е на
мода в наша
България.

 Така ще е,
докато някой от
политиците не
види в какво се
е превърнала
държавата. Ето
защо само ста-
рите хора гласу-
ват по изборите,
защото младеж-
та няма доверие
в политиците.
Старите хора
казват: “Обеща-
ното не е като
даденото!” Точно
затова сме на

това дередже, потъпквани
сме от света, нереализи-
рани. Може би политици-
те виждат това, но не ис-
кат да се заемат с този

проблем, но защо им е,
нали си живеят живота!?

Отворете очите си,
погубвате бъдещето на
България!

Рисунка
АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Снимка Мариета ТОМОВА
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що, на което вече пети
век са верни: високите
токчета. Благодарение на
тях се изправя стойката,
защото носенето им изи-
сква пазене на равнове-
сие. А заради равновеси-
ето походката става по-
секси, поклащат се в такт
ханш и бедра. Общо взето
- “красотата иска и жерт-
ви”. В този случай жертва-
та е... именно носещата
високи токчета. И именно
те са една от причините
за т.нар. паднал напречен
свод на ходилото.

“С обездвижването и
увеличаването на про-
цента на хора с наднор-
мено тегло, със застаря-
ването на населението
все повече хора се оплак-
ват от болка в областта
на стъпалата. По-често
това се случва с жените
заради високите и тесни
обувки”, обяснява д-р Би-
сер Бончев, завеждащ
отделението по ортопе-
дия на болница “София-
мед”. Той е категоричен,
че най-опасни са обувки-
те с тесни носове, но
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Мазолът е първият „звънец” за страданията на ходилото,
казва ортопедът травматолог д-р Бисер Бончев

обувки с ток с 4-5 см не
биха натоварили предния
ходилен отдел. Обувките
с равна подметка пък на-
товарват надлъжния свод
и тогава се получава още
по-тежка деформация.

Практиката на д-р
Бончев показва, че обик-
новено отмъщението на
високите токчета, тесни-
те обувки и наднормено-
то тегло идва към 50-те:
“Около 20 до 25% от хо-
рата над 50 г. имат този
проблем, но имаме и мно-
го пациенти на 35-36 г.”
Спасението е в своевре-
менното преминаване
към удобни обувки - с по-
широк нос, по-ниски ток-
чета и качествени мате-

рии. Но, ако човек е про-
пуснал момента, добре е
да знае, че преди да се
стигне до т.нар. пръстче-
та-чукчета, се появяват

Мазолите

Те не са просто коз-
метичен проблем, а свое-
образен първи звънец за
проблема, наречен в ме-
дицината hallux valgus.
Това е латинското наиме-
нование на заболяването,
което атакува ставата в
основата на палеца на
крака. “Ходилото е съв-
купност от кости, мускули,
меки тъкани, пригодени
да понесат тежестта на
цялото тяло и при ходе-
не, и при стоене. Двата
свода - надлъжен и на-
пречен, осигуряват т.нар.
3-точкова опора на ходи-
лото и нормално човек
стъпва на първи и пети
пръст и на петата. Като
паднат сводовете, започ-
ва да стъпва на всичките
костици (пръсти), на цяло-
то стъпало. Високите и
тесни обувки натоварват
предния ходилен отдел, а
меките тъкани, които не
са пригодени за това го-
лямо напрежение, трябва
да поемат бремето на ки-
лограмите или на тесни-
те обувки. Така с времето

започват да се появяват
мазолите, а след тях ид-
ват и т.нар. пръстчета-чук-
чета, обяснява д-р Бон-
чев.

Изходът

Преди всичко - профи-
лактика: удобни обувки и
добра хигиена, казва ор-
топедът. Ако проблемът

се задълбочи - консулта-
ция със специалист. Има
множество начини за ме-
ханична корекция, обез-
боляващи лекарства, фи-
зиотерапия. Има и голям
брой методи за оператив-

на намеса за въз-
становяване на
предния ходилен
отдел.

„Малката”
операция

Самият д-р Бон-
чев в последните
няколко години
практикува т.нар.
малка операция.
Методът е известен
като “уейл остеото-
мия” (Weil Osteo-
tomy). Остеотомията
представлява пре-
рязване на кост. В
зависимост от целта
се различават кори-
гираща, деротатив-
на, удължаваща и
пр. остеотомия.  При
уейл остеотомията
се прерязват по
специален начин 2
или 3 от малките
кости на ходилото,

коригира се дължината им
и по този начин се нама-
лява напрежението, кое-
то изпитва ходилото, обяс-
нява лекарят. Уейл остео-
томията има широко при-
ложение в Америка, пояс-
нява д-р Бончев, учил се
на манипулацията от ко-
легите си отвъд океана.
Каква да бъде упойката
преценява анестезиолог.
Операцията се поема от
здравната каса, а паци-
ентът трябва да заплати
стойността имплантите,
която е около 80-100 лв.
Ако пациентът няма хро-
нични заболявания, може
да остане в болница само
за предварителни изслед-
вания и после в нощта
след операцията. Каква
да бъде програмата за
раздвижване на крака и
колко време да продължи
тя, преценяват ортопедът
и физиотерапевтът. Око-
ло 30 дни след операци-
ята жената може пак да
обуе високи токчета,
като постепенно увели-
чава височината им, но
вече в никакъв случай
тесни обувки, категори-
чен е д-р Бончев.

Аида ОВАНЕС

В
ъпреки че же-
ните се славят
с непостоянст-
вото си, има
поне едно не-

Дали сме сити или гладни
решава един важен хормон в
тялото ни - лептинът. На гръцки
означава “слаб”. Наричат го
още хормона на ситостта. Той
се синтезира главно в клетки
на бялата мастна тъкан, но
малки количества се произвеж-
дат и от черния дроб, яйчници-
те и плацентата по време на
бременност. Лептинът казва на
мозъка чрез хипоталамуса кога
да спрем да се храним, защото
нуждата от енергия вече е за-
доволена. Освен с тази важна
мисия лептинът помага за ре-
гулирането на метаболизма,
растежа на костите, репродук-
тивната система, кръвната за-
хар и кръвното налягане.

При изтощителна диета ни-
вата на хормона се занижават
и при много жени това се отра-

следване на специалисти от
“Кливлънд клиник” (Cleveland
Clinic), в което са участвали 517
мъже и жени от 20 до 70 г.
Лекарите твърдят, че жените и
пациентите с ниво на холесте-
рола над нормата са предраз-
положени повече на сезонните
изменения.

Тези данни дават обяснение
на всички, решили да намалят
нивото на холестерола чрез
диети и физическо натоварва-
не, защото нивото на холесте-
рол не намалява през зимата.

Напълно възможна причина

Преди време медицината смяташе, че развитието на преек-
лампсия е свързано с отрицателното въздействие на свободни-
те радикали - токсичните молекули, образуващи се в плацен-
тата. Затова учените са предполагали, че големите дози вита-
мин С и Е, притежаващи антиоксидантни свойства, могат да
предпазят жените от това опасно усложнение.

Оказва се, че витамините не само не предпазват от преек-
лампсия, но и спомагат за нейното развитие. При жените, по-
лучаващи витамин С и Е, прееклампсията възниква 1 седмица
по-рано, отколкото при жените, приемащи плацебо. Освен това
жените, приемащи големи дози витамини, раждат с 15% по-
често деца с по-ниско от нормалното тегло. Това сочат резул-
татите от изследване, проведено от учените от благотворител-
ния център TommyТs, в което са участвали 2400 бременни,
отнасящи се към групата на жени с голям риск от развитие на
прееклампсия, т.е. жени с високо артериално налягане, имащи
проблеми с бъбреците, а също такива, които страдат от нару-
шаване на съсирването на кръвта или захарен диабет.

Учените уточняват, че тези получени резултати не трябва
автоматично да се пренасят върху поливитамините, защото тях-
ното влияние върху бременността не е изследвано.

ВИТАМИНИ МОГАТ ДА
ПРОВОКИРАТ УСЛОЖНЕНИЯ
ПРИ БРЕМЕННИ

според американските учени
за намаляване на нивото на хо-
лестерола през летния период
е увеличаването на обема на
циркулиращата кръв, което се
наблюдава в по-топло време.
Физическата активност и нама-
ляването на масата на тялото
са способни да намалят нивото
на холестерола.

Изследванията през зимата
показват средно увеличаване
на нивото на холестерол с 4 мг
при мъжете и с 5,4 мг при же-
ните. Сезонни колебания на
нивото с 11 мг при мъжете и 18
мг при жените са били открити
при пациенти с първоначално
високо ниво на холестерола -
повече от 240 мг.

Н
ивото на холестерол се
повишава през зимата и
намалява през лятото,
сочат резултатите от из-

Хормон помага да разберем
дали сме сити или гладни

зява на месечния цикъл.
Желанието да опитаме от

всичко на шведската маса или
“гладните ни очи” са само част
от проблема да се храним по-
вече от необходимото. Нормал-
но е нивата на лептин да за-
почнат да се покачват по вре-
ме на хранене. Но има ситуа-
ции, в които клетките не улавят
сигналите, въпреки че нивата
на лептина са високи. Това води
до измамно чувство на глад и
до свръхконсумация на храни.
Състоянието се нарича

лептинова
резистентност

Следните признаци показ-
ват дали човек има лептинова
резистентност: когато и най-
строгите диети са безрезултат-

ни; при натрупване на мазнини
в коремната област; когато има-
ме проблеми със съня и обща
умора; при неконтролируем
глад за сладко; при желание за
хранене през нощта.

Кръвни изследвания също
показват наличие на проблем.
Обикновено сутрин хората с
лептинова резистентност имат
високи нива на хормона, въпре-
ки че тогава всъщност трябва
да са ниски. Високите нива на
лептин притъпяват чувството за
сладък вкус и човек има нужда
от повече сладко.

На клетъчно ниво е необхо-
димо да са осигурят всички
възможности за по-добрата
работа на хипоталамуса и кон-
кретно на рецепторите, които
отчитат нивата на лептина в
организма. Чувството за глад

след ядене е сериозен
признак за дисбаланс на
минералните вещества в
организма. Според тео-
рията на д-р Шуслер той
показва дефицит на сол-
та калиев фосфат, пряко
отговорна за нервната
система, чувството на
ситост, спокойствие и удо-
волствие. При хронична
лептинова резистентност,
която се проявява често
с наднормено тегло.
Стресът също е важен
фактор за преяждането -
тревожността и терапев-
тичното похапване също
са чест проблем. Лошите
хранителни навици обик-
новено са свързани с
емоционални проблеми,
които могат да бъдат раз-
решени с методите на хо-
меопатията.

И сезонът влияе
на холестерола
И сезонът влияе
на холестерола
И сезонът влияе
на холестерола
И сезонът влияе
на холестерола
И сезонът влияе
на холестерола

Деформирано
ходило

Нормално
ходило

Д-р Бисер Бончев
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Еврокласици
Лангханс � Чехия

Когато бях на 16 г. си мечтаех да си
имам гадже. На 18 най-после си намерих.

Но нямаше никакви чувства. Затова
реших да си търся сантиментално и много
чувствително момиче. На 21 си намерих.
Тя беше толкова чувствителна, че се раз-
плакваше от най-малкото нещо. По цял
ден плачеше за какво ли не, а от време на
време заплашваше, че ще се самоубие.
Затова реших, че ми трябва темперамент-
но, динамично момиче. На 26 си намерих.
Тя кипеше от енергия.

Започваше едновременно десет неща
и без да завърши нито едно, на другия
ден започваше нови десет. Отначало беше
много интересно, но после започнах да се
чувствам като идиот около нея. Реших да
си търся умно и практично момиче. На 31
я намерих и се ожених за нея. Тя беше
много умна и здраво стъпила и с двата си
крака на земята. Беше толкова практична,
че се разведе с мене и ми взе всичко,
което имах. Сега съм стар и мъдър. И си
търся момиче с големи цици.

☺
- Защо уволняват митничарите без

висше образование?
- Защото трябва да си поне висшист, за

да може да живееш с толкова ниска за-
плата...

☺
- Как гласуват депутатите ни, по съвест

или по закона?
- По тарифа.

☺
Обаждане в полицията:
- Ало! Идвайте бързо, двама хулигани

бият мъжа ми!
Пауза...
- А, не, всичко е нормално, той ги бие.
Прекъсва.

☺
Отива баба при гинеколога и казва:
- Докторе, на много години съм, а още

съм девица. Може ли да ми направите
дефлорация, 100 долара давам.

На доктора не му се занимавало с
бабата и я прехвърлил на стажанта. Ста-
жантът взел ключовете от съседния каби-
нет и завел там бабата.

Накрая на смяната докторът се сетил
за бабата и стажанта, влиза в съседния
кабинет и вижда следната картина - баба-
та я няма, а студентът завит с един чар-
шаф на кушетката пуши цигара.

- Къде е бабата?
- За седмата стотачка притичва - спо-

койно отговаря студентът.
☺

Шенгенщини:
Митничар на аерогарата такава ща-

телна проверка направи на девойката, че
като порядъчен човек бе принуден да се
ожени за нея.

☺
Знаете ли, че:
Този, който е казал, че няма срамна

работа, явно не е гледал български фут-
бол...

☺
Криминална хроника:
Снощи, около полунощ, двама въоръ-

жени крадци влязоха с взлом в дома на
Кубрат Пулев. Похитителите са отнесли
всичко - боя, издевателствата, унижение-
то, срама...

☺
Дарвинизъм:
Кръчмата е единственото място, къде-

то бозайникът се превръща във влечуго.
☺

В чата:
- А колко си висока?
- 145.
- Ти си една малка принцеса! А колко

тежиш?
- Тежа още по-малко, само 120.

☺
За дамите:
Не е страшно, ако след пиянска нощ

се събудите в нечие легло и не може да
си намерите бельото, Страшно е, когато
на тях има лентичка с надпис “Никога няма
да те забравим - Футболен клуб “Свинете”
- с. Чепиновци.

☺
Трудова дисциплина:
Един работен ден има осем часа,

един час шестдесет минути, една минута
шестдесет секунди. Значи след като пре-

броиш до двадесет и осем хиляди и осе-
мстотин, може спокойно да напуснеш
работното място...

☺
В чудния свят на семейните:
Най-страшната магнитна буря предиз-

вика инженерът Сидеров, подарявайки на
жена си за 20-годишнината от сватбата
им магнитче за хладилник.

☺
По време на междусъюзническата вой-

на  военното раузнаване получило инфор-
мация, че и сръбската войска е обута с
цървули. От щаба решили на 20 метра
пред окопите да посипят обилно с
кабърчета. Сърбите тръгнали да атакуват,
но като навлезли в минираната зона, из-
веднъж масово започнали да подскачат
на място. Цялата им рота била пленена, а
офицерът им възкликнал:

- Неправилна борба, не играте честно!
☺

Арменско семейство: мъж, жена и две-
годишно момченце пътуват с кола из
Малдивите.

Таткото казва:
- Каква природа, какви красиви къщи?!

Колко хубаво би било да живеем тук?!
Малкият бързо му отговаря:
- Не! Арменците трябва да живеят в

Пловдив!

☺
Малки хитрини:
Ако нямате средства за качествено

медицинско изследване, отидете на лети-
щето. Там ще ви направят рентген, щател-
но ще изследват различни части от тялото
ви, а ако силно кажете думата “наркоти-
ци”, имате шанс да ви направят безплатна
колоноскопия.

☺
Атаманът към казаците:
- Хайде, юнаци, по конете!
- Пак по конете! Не може ли поне

веднъж по жени?
☺

Отива една баба за вода на кладенеца
и какво да види?... Един дядо от селото
сипал вода във ведрото и го повесил на
достойнството си.

- Съседе, ти съвсем ли си изкукал?
- Стар съм, комшийке, ръцете ми не

държат...
☺

Знаете ли, че:
Платената медицина е измислена за

това, че дори и най-здравите хора да могат
да се съмняват в своето здраве.

☺
Един мъж видял сутринта, че на капа-

ка на колата му с пирон е написано
“Боядисай си колата, мързел!”.

Човекът, естествено, се разстроил, но
после си помислил: “Мамка му! Вярно е,
доста време мина.” Пребоядисал си кола-
та като нова.

Излязъл на следващата сутрин, а на
капака го чакал нов надпис: “Е, това е
друго нещо”...

☺
Срещат се двама приятели, единият

казва:
- Чух, че си катастрофирал с колата?
- Да, излетях в канавката...
- Как се случи?
- Карам си, а встрани на пътя стои една

симпатична мацка, полугола, с невероят-
но тяло и за да не я зяпам, моята глупачка
ми закри очите с ръце...

☺
Иновации:
Купих си модерен матрак. Снабден е с

памет... Все пак надявам се, че няма да
помни всичко...

☺
Знаете ли, че:
Ако в България, подобно на някои араб-

ски страни, започнеха да режат ръце за
кражба, то в парламента вместо бутони за
гласуване трябваше да има педали.

☺
- Вчера едва-едва успях да заведа

мъжа си на разпродажба.
- И как мина? Най-после успя ли да се

спасиш от него?..
☺

Знаете ли, че:

Умен мъж - не е този, който е прочел
много книги през живота си, а този, който
е успял да разбере поне една жена.

☺
Мъж разбира за изневяра на жена си:
- Как можа?...
- Няма нищо притеснително, просто

дадох заем на жена му: другата седмица
ще ти го върне...

☺
Един си говори с приятел психиатър и

го пита, какъв е критерият, че един паци-
ент се е излекувал.

- Много прост - казва психиатърът. -
Напълваме една вана с вода и му даваме
да избере - лъжичка за кафе, черпак или
кофа и му казваме да изпразни ваната.

- А-а, разбирам. Оздравелият ще избе-
ре кофата, защото е с най-голяма вмести-
мост!

- Неее! Здравият просто ще издърпа
тапата!

☺
Кондуктор във влака пита блондинка,

пътуваща с куче:
- За кучето платихте ли?
- Не! Подарък за рождения ми ден е.

☺
Първи учебен час. Учителката:
- Деца, ако някой иска да каже нещо,

трябва да вдигне ръка.
Иванчо веднага вдига ръка.
Учителката:
- Кажи, Иванчо!
- Само проверявам дали системата

работи.
☺

В чудния свят на автомобилистите:
- До къде ни докараха катаджиите!

Сядам днес на тоалетната и за малко с
тоалетната хартия да се пристегна!

☺
Син пита баща си:
- Тате, ти още ли растеш?
- Не, отдавна съм пораснал.
- А защо тогава ядеш толкова много?

☺
Раят и Адът за мениджърите:
- Рай - отдел “Контрол по качеството”

е съставен от германци, офис-персоналът
са англичани, в производствения сектор
всички са японци, отдел “Връзки с обще-
ствеността” е съставен от французи, team-
building-а се ръководи от руснаци.

- Ад - всички служители са българи.
☺

Мъж към жена си:
- Знаеш ли, скъпа, днес научих, че само

една жена в цялата кооперация не изне-
верява на съпруга си...

- Знам коя, знам коя - онази дебелата
от петнайсети апартамент...

☺
Изпратили две кучета - Белка и Стрел-

ка, и една блондинка в космоса с важна
мисия. От контролния център викат Белка:

- Белка!
- Бау-бау.
- Натисни червеното копче!
След един час викат Стрелка:
- Стрелка!
- Бау-бау.
- Натисни зеленото копче!
След три часа викат блондинката:
- Ало, блондинката!
- Бау бау?
- К‘во лаеш, ма? Нахрани кучетата и

не пипай нищо!
☺

По време на закуската съпругата каз-
ва:

- Сигурна съм, че не помниш какъв ден
е днес.

- Глупости, много добре знам какъв ден
е днес! - отговаря съпругът и тръгва за
работа.

В 10.30 на вратата се звъни. Жената
отваря и вижда на прага букет от прекрас-
ни рози.

В 13.00 отново се звъни. Този път на
прага намира кутия с любимите си шоко-
ладови бонбони.

В 15.00 отново се звъни. Този път стра-
хотно кожено палто.

Вечерта съпругът се прибира и тя му
казва:

- О! Скъпи! Първо цветя, после бонбо-
ни, после кожено палто! Това е най-стра-
хотният ден на Военновъздушните сили в
моя живот....

☺
 Иванчо прави номера на колелото си.
- Мамо, мамо, виж! Сега карам без

ръце, а сега без крака...
След малко:
- А шега беж жъби...

☺
В чудния свят на семейните:
Връща се професор Иванов от коман-

дировка и не може да се нарадва: бой-
лерът монтиран, чешмите поправени, но-
жовете наточени, жената бременна...

☺
- Каква е разликата между телезион-

ните сериали и секса със съпруга?
- Никаква, и при двете всичко спира на

най-интересното място и се налага да се
чака продължението цял ден.

☺
Мутра си купува жилище и пита:
- А звукоизолацията добра ли е?
- Много добра! Предишният собстве-

ник го застреляха - никой не чу!
☺

- Понякога - казва мисис Смит на нова-
та прислужница - ще ви се налага да ми
помагате да се кача по стълбите.

- Разбирам ви, мадам - аз също оби-
чам да си пийвам понякога.

☺
Петьо към Иванчо:
- Твоята майка е учителка, а допускаш

толкова много грешки при писане.
Иванчо:
- А твоят баща е зъболекар, но малкото

ти братче няма нито един зъб...
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Людмил  АСЕНОВ

- Г-Н ПРОКУРОР, СПИПАХМЕ ГИ! ТОВА СА СЕНКИТЕ НА БРАТЯ ГАЛЕВИ!

НЕЗАВИСИМАТА

Мирослав БОЖКОВ

Срещам го вчера Станчев. Ама един
такъв - оклюман, кахърен...

- Какво бе, колега, какво си се спихнал
такъв? - питам го.

- Лошо! - клати глава той. - Много лошо!
- Е, какво му е лошото? - викам му. -

Ето, лято е, ще вземеш годишната отпуска
и кеф ти на море, кеф ти на село... Какво
лошо виждаш?!

- Ми виж вестника! Влез в интернет! От
тия земетресения оста на земята се е из-
местила със седемнайсет сантиметра!

- Много важно! - викам му. - Земята е
голяма! Седемнайсет сантиметра... Не се
усеща!

- Не се усеща - друг път! - продължава
да сумти Станчев.

- Ти лично усети ли го?
- Бе усетих го, бе! Казвам ти, навсякъде

се усеща! Влизам вчера в магазина - сире-
нето поскъпнало! “Защо?” - питам собстве-
ника. А той: “Вдигнаха цената на борсата
- вика - понеже оста на земята се е изме-
стила със седемнайсет сантиметра! Сега
земята се върти с една стотна от секунда-
та в денонощие по-бързо. От това кравите
получават световъртеж, главите им се за-
майват и млякото им намалява! Следова-
телно сиренето поскъпва! И яйцата - вика
- затова поскъпнаха. Щото и кокошките по-
лучават световъртеж, някои от тях изпадат
в меланхолия и спират да снасят!”

- Ами, здраве да е! - успокоявам го аз.
- Нали ти казах - лято е, ще минем на
вегетарианска храна!

- Ще минем, ама друг път! - въздиша ко-
легата Станчев. - Гледай цената на домати-
те! Вчера една баба ми предлага две кила
домати за четири лева! “Защо толкова
скъпо?” - питам. А бабата вика: “Ми тя - вика
- нали оста на земята се измести! Доматите
много им пречи изместването на оста! Те и
бръснарските услуги поскъпнаха! Вчера оти-
дох да се подстрижа и като видях цените -
отказах се! И бръснарите взимали по-скъпо,
щото оста на земята, като се изместила със
седемнайсет сантиметра и на тях ножиците
им се изхабявали по-бързо!

- Спокойно! - успокоявам го аз. - Като е
така, няма да се подстригваш в бръснарни-
ца! Ще научиш жена си да те подстригва!

- Само за жена ми не ми говори!  При-
бирам се вчера, тя - прегърнала някакъв...

- Любовник? - прекъсвам го.
- Твърди, че бил хладилен техник. Викна-

ла го да оправи хладилника, обаче нали оста
на земята се била изместила, той залитнал и
- хоп! - в леглото с нея! Бе, не е за разпра-
вяне, казвам ти! Но най-ужасно се отразява
това изместване на оста на правителството!
Глей го само тоя, как беше, регулатора?

- Семерджиев! - подсказвам му.
- Глей го само как наду тока заради

тези седемнайсет сантима!? Направо
смърт с кисело зеле!

Тук вече нямаше какво да му кажа!
Щото прав е! Само едно добавих.

- И праз!!!

A Œ œ–Œ◊≈“≈“≈ Õ≈ŸŒ “¿ Œ¬¿ ¬ ”“–≈ÿÕ»“≈
¬≈—“Õ»÷», Õ≈ —≈ ”◊”ƒ¬¿…“≈!

Рашко СТОЙКОВ

БОМБАТА В БУРГАС, СГЛОБЕНА С ВЗРИВАТЕЛИ

ОТ ВЗРИВЕНИТЕ СКЛАДОВЕ!

АТЕНТАТОРЪТ ЗАСЕЧЕН С ЖЕНА ВЪВ ВАРНА!

“ХИСБУЛА” ИЗПОЛЗВА АТЕНТАТОРКИ

ЗА ВЗРИВЯВАНЕ НА АТЕНТАТОРИТЕ!

ВРЕМЕ Е ДА СЕ ОТКАЖЕМ ОТ ЕВРОЗОНАТА -

ОПАСНА Е!

ФАРОВЕТЕ ЗАДЪЛЖИТЕЛНИ И ПРЕЗ ДЕНЯ -

ЗА ДА ВИЖДАМЕ АТЕНТАТОРИТЕ!

РИБАРИ ВАДЯТ ОТ МОРЕТО ХАШИШ

ЗА 360 МЛН. ЕВРО!

РАН БОСИЛЕК СТАНА В КАНДИДАТСТУДЕНТСКИ

БИСЕР РАМБО СИЛЕК?!

1600 НОВИ ИЗРАЕЛСКИ ТУРИСТИ

НА СЛЪНЧЕВ БРЯГ!

БЕЗДОМНИТЕ КУЧЕТА В СОФИЯ

НИ ПАЗЯТ ОТ ТЕРОРИСТИ?

Б.Б.: МИНИСТРИТЕ МИ ЩЕ ОСТАНАТ

В ИСТОРИЯТА! И АЗ ПОКРАЙ ТЯХ...

ЖРЕТВА НА

ЛЮБОВТА
Петър ПОПОВ

Поддадох се на изкушението да от-
слабвам.

Само защото мноооого отдавна една
гражданка, не толкова руса и хубавка,
колкото коварна в претенциите си, по-
жела да сключим брак само ако добия
по-втален вид. Хванах първата диета, из-
пречила се пред очите ми - сутрин пре-
печена филийка с малко сиренце, на
обяд гола картофена супичка, а вечер
половин репичка и цяло листо от мару-
ля. Тогава разбрах какви огромни жерт-
ви изисква любовта.

Още на втората вечер след диетата
легнах, заспах трудно и започнах да
сънувам кошмар. Присъни ми се цял
самосвал с кюфтета, който нахално ме
подминава и спира пред съседа Григор
- гърчав и злобен зъботехник-язватик. Та
в съня си гледах настървено и развълну-
вано как същият този Григор разтоварва
кюфтетата от самосвала и ги поема ла-
комо и безконтролно в огромната си,
като резервоар на танкер уста. Будех се
и отново трудно заспивах. За да съну-
вам, че съм застанал на военен полигон
пред някаква минохвъргачка, която из-
стрелваше от дулто си единствено пълне-
ни чушки - с кайма и много. Те прелита-

ха над мен и отново отиваха пак при
Григор.

Вечерта след тази нощ легнах значи-
телно по-рано, за да уловя някой по-спо-
коен сън. Уви! От глад въобще не заспах,
а към два след полунощ просто станах
смазан от мъка, отидох до котлона и
забърках над десет яйца с парчета сла-
нина. Материал, покрай чието изяждане
отиде и цял хляб. Легнах, но отново не
заспах, защото имах чувството, че бях
погълнал трабант. Все пак, в името на
любовта към онази руса и доста коварна
в претенциите си гражданка реших трети
ден да продължа диетата. Вечерта изя-
дох половината репичка с листото от ма-
руля, погледах кахърно около половин
час парчето луканка и създърмата в хла-
дилника и отново легнах с цел заспива-
не.  Взех и книга в ръце, та като чета
някак по-лесно да се пренеса в съня. Пак
не се получи. Уж четях книжка за любо-
вта на някаква испанка Есмералда към
своя годеник Хуан, но скоро оня, мъжът,
покани своето либе на ресторант, а ав-
торът много картинно започна да ми
описва какво са яли. По едно време се
усетих, че захапвам книгата, за да проб-
вам вкусна ли е. След час и половина
борба със себе си станах от леглото и
опразних хладилника. Глътнах продукти,
които петчленно семейство изяжда за
седмица.

И реших - чак пък толкова тотални
жертви дори заради една любов не тряб-
ва да се правят...

Оста на земята
и цената на тока
Благовест МИТКОВ

Хапва Геле
постно зеле.
Не че пости завалията,
тъничка му е кесията!

ГЕЛЕ И ЗЕЛЕ

Тодор КЛИМЕНТОВ

НЕСРЕТНИК

Евала на прокурора -
уреди ме с триста зора
да зимувам във затвора.

Нижат ли се, нижет дните
все така - в лъжовен стил.
Господа управници,
не прекалявайте с лъжите!
Оставете някоя
и за Първи април!

ПРАВИТЕЛСТВЕНО

Тодор КЛИМЕНТОВ
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Борис ДАНКОВ

Îò ðåäàêòîðà

Дивни неща се случват
наистина из нашенско. Вече
месеци наред родните ме-
дии ни съобщават (между
редовете) голямата “нови-
на”, че у нас  турският
режисьор Сердан Акар и
продуцентът Мухарем Гюл-
мез ще снимат хитовия
мегасериал “Ездачи”. При
това - с българско участие,
след кастинг на повече от
100 артисти!!! Сред “избра-
ните” от скандалния кинад-
жия, сътворил забранения в
САЩ политически филм “До-
лината на вълците”, са на-
шенските актьори Максим
Генчев, Никола Пашов и
Николай Хаджиминев.

А що за “мегасериал” ще
е този хит, който турски-
те кинаджии предвиждат да
снимат в България до... 2014
година? Ако решим да по-
вярваме на родните лайф-
репортери, това ще е теле-
визионна супепродукция за...
историята преди Христа,
за случващото се по наши-
те земи преди 2000-3000
години, с преплитане на
фентъзи, на компютърни
ефекти и... “малко история”.
Но каква история,  това си
остава... тайна на продуцен-
тите.

Колкото до нашенското
участие в замислената “ме-
гапродукция”, засега е изве-

стно, че на смолянския ар-
тист Никола Пашов е пове-
рена ролята на номадския
старейшина Атабей, а на
останалите актьори някол-
ко по-епизодични роли. Всич-
ко това, гарнирано със
сълзливото “ох” и “ах” на
провинциалната ни журнали-
стика. Как Пашов бил из-
бран от турските кинаджии
чрез фейсбук, как трябвало
да си пусне дълга брада, за
да играе във филма. И тям
подобни глупости.

Ако решим да се доверим
на нашенските медии, ще
излезе, че това си е чист
арт-бизнес и нищо повече.
Докато истината е къде,
къде по-различна. Така мо-
торът на турския “проект”
е министърът на култура-
та Вежди Рашидов, който
за неговата реализация осъ-
ществява поредица от сре-
щи с продуцентите и екипа
на “Ездачи”, осигурява
българското участие.

Иначе е достатъчно чо-
век да надзърне в интернет
сайтовете на анадолските
“историци”, за да разбере
какво се крие зад замисле-
ното от турските кинад-
жии ровичкане в предисто-
рията. Според тях излиза,
че 2000-3000 години преди
Христа “турците или
прабългарите турци от
голямата група номадски
племена” са се “разхожда-
ли” из Азия и Югоизточна
Европа като у дома си. И
това ще е сериал, където
ще участват български
артисти, като някои от
тях съвсем “случайно” са
избрани от Родопския край!

Ало, прокурорът, къде
си? И има ли българска
държава или само управ-
ници?...

Âåæäè íè ïðîáóòâà
îñìàíèñòêè “ïðîåêòè”

Преподавателят по сред-
новековна история в универ-
ситета на египетския град
Мансур Карим Абделати под-
готвя написването на книга
за светите братя Кирил и
Методий, която ще е първият
труд в арабския свят, посве-
тен на славянските просве-
тители, съобщава електрони-
ят сайт на великотърновския
в. “Борба”. Новината е стана-
ла известна при откриването
на 35-ия международен летен
семинар по български език за
чужденци в старопрестолния
град, в който участва и Карим
Абделати. “В Египет има мно-
го хора, които се занимават с
египтология, но аз избрах да
правя докторат за Кирил и
Методий по няколко причини,
споделя ученият. Първо, защо-

ÁÓËÃÀÐÈÊÀ

Åãèïòÿíèí ïèøå êíèãà çà ñâåòèòå áðàòÿ

Снимка електронен сайт
на в. “Борба”

Карим
Абделати

то ми е интересно като исто-
рик да разбера какво те са
направили за историята на
славянския свят. Второ, поне-
же искам моите студенти да
знаят повече за историята
на другите народи. И по-кон-
кретно за България. Това е
моят шанс да опозная стра-
ната ви и нейната култура” -
допълва Карим Абделати.

През 2002 г. египетският
учен посещава България за
първи път. Именно тогава той
решава да научи български и
да се посвети на изучаването
на историята и културата на
страната ни. Оттогава  Ка-
рим Абделати за трети път
участва и в летния семинар
на Великотърновския универ-
ситет “Св.св. Кирил и Мео-
дий”.

“Дневни забележвания върху историята
на Илия С. Йовчев” е книга, издадена от
Народната библиотека “Иван Вазов” в Плов-
див през 2007 г. “Тази книга има типичната
съдба на всяко фундаментално за българско-
то национално съзнание издание, сиреч под-
минато единодушно с мълчание от алчните
и невежи еднодневки” - отбелязва в елек-
тронния сайт Книги.News неговият редак-
тор и издател Стоян Вълев.

И не без основание, тъй като книгата
включва дневника на тази “знакова фигура
в българската история”. Роден през 1850
г. в Сливен Илия Йовчев учи в Тулча и
Одеса, в Робърт колеж в Цариград, след
което емигрира в САЩ, където завършва
колежа “Хамилтън” в Саратога. Живее там
до 1879 г.

След Освобождението е учител, дирек-
тор на Народната библиотека в Пловдив и
издател на в. “Родолюбец”, който критикува
режима на Стефан Стамболов и оялите се
властогонци и парвенюта. Това е причина
вестникът да бъде спрян, поради което Илия

ÊÍÈÃÀÒÀ

Äíåâíèêúò íà ðîäîëþáåöà Èëèÿ Ñ. Éîâ÷åâ
С. Йовчев е прину-
ден да емигрира
отново в САЩ,
където умира на
28 юли
1907 г.

“Дневните забе-
лежвания...” на не-
достатъчно изве-
стния писател,
журналист и пуб-
лицист включват
интересни наблю-
дения върху българ-
ската народопсихо-
логия и национал-
ния ни характер,
с п о м е н и

за големите ни възрожденци и патриоти.
Дневникът на Илия С. Йовчев е разчетен

и коментиран от инж. Иван Марков, когото
Ст. Вълев  определя като личност, заредена
с вдъхновено българофилство. Струва си да
потърсим това “отминало” заглавие.

Гьоте институт в София
ще открие първата у нас
електронна библиотека- на-
учи ДУМА от интернет-сай-
та на културното учрежде-
ние. Това ще е първата и
съвсем нова за страната ни
библиотечна услуга, чрез
която по всяко време на
денонощието българските
читатели ще могат да за-
емат електронни и елек-
тронни аудиокниги, да четат
електронни вестници.

Изданията от електрон-
ната библиотека на инсти-
тута ще бъдат на немски
език, като за целта читате-
лите ще могат да ползват
платформата за онлайн-за-
емания на Гьоте институт.
Достатъчно ще е едно клик-
ване и влизане в портала на
електронната библиотека,
чрез което читателите ще
имат безплатен достъп до
различни издания. Освен ху-
дожествена, нехудожестве-
на и специализиана литера-
тура те ще могат да за-
емат и други мултимедийни
формати- аудиокниги, елек-
тронни публикации и дори
музика.

ÏÐÅÄÑÒÎÈ

Ãüîòå èíñòèòóò îòêðèâà åëåêòðîííà áèáëèîòåêà

Официално електронна-
та библиотека на институ-
та ще стартира на 23 ав-
густ т.г., като на 28 ав-
густ, 11, 15, 18 и 26 септем-

ври от 18 до 19 ч. в Гьоте
институт в София читате-
лите ще могат да се запоз-
наят по-подробно с предла-
ганата услуга.

ÏÎÏÊÓËÒÓÐÀ

Случаят с неотдавнашното масово убийство, извършено
от маниакалния фен на Батман - Джеймс Холмс, е повод за
оживени дискусии в САЩ - съобщава в своето електронно
издание “Гласът на Америка”. Доктор Джей Рив, директор на
Центъра за психическо здраве във Флорида, който изучава
влиянието на филмите върху поведението на хората, смята,
че героите-супермени привличат с образците на своето пове-
дение хората, предразположени към насилие.

Не по-различно е мнението на професора по психология от
университета в Мичиган Роуел Хюсман, който смята, че фил-
мите, телевизионните предавания и видеоигрите, където има
насилие, могат да доведат до неговото проявление. Филмите
с насилие увеличават вероятността човек да го прояви в
живота, без
това да озна-
чава, че сами-
те те могат да
с ъ з д а д а т .
Обикновено на-
силието се
проявява в
съчетание с
други психоло-
гически факто-
ри, които влия-
ят върху чове-
ка - заключава
американският
учен.

Íàñèëèåòî îò êèíîòî
“ïðåìèíàâà” â æèâîòà
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злязох от кабинета на лекаря
потиснат от страх. Крехката ми
психика се разпъваше между
отчаянието и надеждата за
чудо. И преди съм падал на дъно-
то, но този път нямах сили за
съпротива. Наближавах неизбеж-
ното. Ако това щеше да бъде
мигът на потъването в тъмни-
ната, исках  да  запомня един
последен красив миг...

По-лош късмет от среща  с
катафалка едва ли можеше да ми
се падне. Но някой да е отклонил
пръста на съдбата си?  Отдале-
че катафалката приличаше на
графска каляска със златни кан-
тове по ръбовете и червени
спици на колелата.  Теглеха я два
врани коня с бяла звезда на че-
лото. Притичах да се уверя, че не
сънувам приказка. Отблизо зре-
нието ми се усили и можах да
изпитам радост от шарените
орнаменти  около вратите на

 Едрите капки се разливаха по физиономията ми,
докато заситнеят в дълъг и напоителен есенен
дъждец. Изкарах най-малко десетина процента от
водното си съдържание, докато претривах  обувки
зад гърба на елегантния оплаквач. Усетих как душа-
та ми наднича от тъмното, явно видяла нещо ин-
тересно за нея. Ако имах крила, щях да подскоча при
ангелите, които се боричкаха около катафалката за
душата на мъртвеца. Щях да ги помоля да се раз-
берат по братски на кого се пада и да го оставят
още малко на земята, защото си няма кой да го
изпрати на онзи свят. Плачеше ми се за това момче
и не го пусках неопростено оттатък. Нямах пред-
става за греховете му, но по скъпото погребение
съдех, че едва ли са малко.

 Ангелите надничаха в позлатения ковчег, но не
бързаха с отвеждането на душата на нейното
място в другия свят. Изчакваха сама да  се освободи
от оковите си или пък  са решили да я харижат
неопростена на дявола. Ако се домогнех до тях, щях
да ги питам как ще постъпят с моята душа. Надявах
се да ми обърнат внимание заради оплакваческото
ми усърдие над трупа на един непознат грешник.
Щяха ли обаче да ми повярват? Няма ли да ме
сметнат за богохулник, ако със сълзите си измивам
греховете на някаква долна и небогоугодна душа?
Може този в краката им да е бил убиец, жесток
насилник, издвач, долен крадец, измамник и лъжец,
изоставен от най-близките си в сетния му ден. Има
ли свестен човек, когото никой не изпраща до веч-
ното му жилище? Такава чест се оказва дори и на
неверниците,   отвъргнати още приживе от
бог...Лея от очите си целебна вода за един злодей
и тъпак, а на други гробища някой добър като мене
човек чака друг като него да изплаче живота му с
радост и възхвала за добрините му...

  Разколебах се. Реших да напусна  шествието.
И без туй се наревах достатъчно, едно, от здраво-
словна необходимост и, друго, от човещина. Зрени-
ето ми се изчисти дотолкова, че забелязах  от
километър  тичащата към нас тълпа с бляскави
камери и фотоапарати. Стреснах се. Хукнах, но бях
приклещен от една грамада с червен нос и омърляни
дрехи. Оня същият, дето просеше пред оградата на
гробището. Юмрукът му ме разлюля насам-натам.
Единстевният опечален се извърна и с втори юмрук
ме заби в земята. Сълзите ми пресекнаха. Отмиля
ми чуждото нещастие. Умрелият жив да се изправи
от ковчега си, няма да ме трогне с нещастната си
погребална процесия.

 А бягащата срещу нас тълпа вече стреляше със
светкавиците. Отново опитах да се измъкна, но ме
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 Повестта му “Зачатие”, разказите и
новелите в “Можем да не умираме”, “Кукувица
чакай” и други получават висока оценка  от
водещи критици и изследователи като
Симеон Янев, Симеон Хаджикосев, Любен
Бумбалов, Румяна Узунова, Иван Гранитски,
Димитър Бечев, Александър Спиридонов,
Димитър Танев... В последните години
участва главно в периодичния печат.

каляската. Не мога да опиша кочияша, също изваден
от раклата на някоя баронеса, но всеки ще се
съгласи, че с такъв кочияш по-леко се пътува към
отвъдния свят...

 Плещестият свещеник  размахваше  в такт с
тежките си крачки сребърна кандилница. Златоши-
тият му епитрахил очертаваше спортна фигура
със стегнати мускули под черната погребална пре-
мяна. Спретнато в черен костюм циганче ситнеше
с кръст в ръката под тежкия ход на свещеника. Зад
великолепната катафалка  забелязах само един
опечален. Нямаше ли роднини този мъртвец?
Хвърлят ли се толкова пари на вятъра! Кой би си
поръчал скъпа процесия без нито един изпращач?

Опечаленият се оказа с половин средна възраст
по напред от мене, но с младееща безизразна  фи-
зиономия. Съдбата на покойника или не го интере-
суваше, или поне не го засягаше в момента. Призля
ми от моите скапани дрехи при сравнението с него-
вия бутиков костюм и разкошния букет в ръцете му,
който повече щеше да подхожда на сватба. Кимна ми
да се наредя зад него, сякаш ми нареди да си знам
мястото. Навремето на мегдана така ме избутваха
накрая на хорото. Заситних след него посгърбен.
Придадох  обществен вид на погребалното шествие.
Флуидната информация стигна до още живите клет-
ки на покойника и той остана доволен от моята
непринудена скръб, защото от какво друго, ако не от
неговото внушение конете преминаха в тържествен
марш далече преди края на вечния му път. Попът и
циганчето  подскочиха попарени внезапно от димя-
щите ноздри на животните и избързаха напред.

 Когато се намирам на подходящо място, всичко
се нарежда от самосебе си. Заплаках веднага, не съм
първица на погребение. Иначе човек се чувства
неудобно. Не че тук има от кого да се притеснявам,
но все пак скръбта и на чужд гроб е въпрос на
отговорност.

Отначало очите ми само се навлажниха. И вед-
нага зашариха във всички посоки. Забелязах ситно
сплетените  гриви  и сресаните шахматно хълбоци
на конете, върха на чичовото майсторство, преди
да вземат неговите любимци в текезесето. По-ясно
видях синьото, червеното, жълтото, което оплита-
ше в лъкатушки каляската. А епитрахълът на отеца
ме заслепи за секунда...

Някога баба виждаше на дъното на  очите ми сини
содени топчета, когато ги плисваше с шепа кладен-
чова вода, и денят ставаше бистър и весел. Днеш-
ният не започна така. Но не от днес. На разсъмване
очите ми са слепнати в гнездата си. Не искат да се
отворят, докато мястото им не се подмокри след
дълго стъргане на сухо. Сутринта лекарката  ми
каза, че моите содени топчета помътняват и гас-
нат. Светът ще потъмнява пред очите ми, може и
да изчезне внезапно. Трябва да отдалечавам този миг
до последно с капки за очи. Изкуствената сълза
избистря  зрението. Поне наглед  денят е същият
като в най-щастливите ми мигове.

С остаряването на много хора им се реве все
повече, а на мене не ми се реве. Размекват ме само
раждането и смъртта. Напои ли мишките, казваше
баба, когато ме е избивало на плач. Сега не ги поя,
макар да имам много повече причини. А ми е необ-
ходимо. Медицината го налага. Освен болестта
трябвало да прогоня и стреса от страха от осле-
пяването. Виждах тази красива погребална проце-
сия за пръв и последен път. Влагата от очите ми
заизвира обилно, както едно време след  здравосло-
вен бащин пердах. Насилих тъгата си и изкарах
порой. Струва си. В този ялов на радости свят
трябва много да се плаче, за да ни чуе онзи горе.
Особено пък вече запътени към него. Това момче в
сандъка, не знам защо ми хрумна, че е момче, не може
и то да не е заслужило две капки от истинска сълза.
Не може да не е сторило нещо добро в този жесток
живот. Я си няма майка, я си няма татко, я не е
женено или пък жена му го е напуснала и не е
оставило семето си за земята ...все за нещо заслу-
жава да бъде опято и оплакано...

присви нов удар в корема. Заклатих се на място
като зъб преди падане. Наврях глава между ревери-
те на палтото си и заплаках от истинска болка.
Ятото от светкавици ме оплю с огнени искри.
Просякът и другият  ме обградиха плътно, с чести
предупредителни ритници по кокалчетата на кра-
ката ми. По шията и гърдите ми потече пот.

  Изведнъж останах сам. Фотосвраките налетя-
ха на катафалката. Единственият опечален и гра-
мадният просяк свалиха с лекота ковчега и го по-
несоха към църковните двери за опяване. Такъв
здрав, приличен на метален ковчег не бях виждал. Да
не би двамата бабаити да не носеха труп, а мощите
на някакъ в нов светец, иначе ще пъхнат ли обик-
новен смъртен в неразбиваем ковчег. Загриза ме
любопитство да видя кого съм оплакал. В божията
приемна зала  ще свалат капака ковчега. Нали все-
вишният трябва да запечата в архива си лицето на
новопредставения,  да послужи за повторна упо-
треба при създаването на нова човешка твар...

  Но не се добрах до дверите на божия храм.
Изхвърли ме настрани мощният ритник на просяка.
Другият разгони надалеч свраките със светкавици-
те.

  Пребит и доволен се добрах до в къщи. От
джоба на палтото ми се изсипа  богатият дневен
приход на просяка. Подаяние от по петдесет и сто
лева не бутат  на всеки. Гледката към купчинката
освежи изморената ми душа. Затичах се към “Била”
да купя  луксозно пиво и скъпа луканка.

   Разположих се царски в овехтелия диван на
заслужен помен. Раздавката при погребение някак

си те задължава да благодариш
на умрелия. Пих за негово и мое
здраве първите две-три трезви
наздравици. Пих пак. Нека не из-
питва жажда и той. Да изкара до
дъждовния сезон, както го да-
ват в прогнозите за времето. Да
не забравя, че почетох кончина-
та му по свое желание и с милоз-
ливо сърце. Сълзите ми потекоха
пак. Добър човек излезе той, не
ми създаде проблеми по изпраща-
нето му. Дадох му и наръки към
нашите покойници на онзи свят.
Обещах му да го оплаквам при
всяко ходене на гробищата...

  Отворих нова кутия с бира
и тогава ми се обади сватът
Митко от Мездра.  Жив ли си,
свате, здрав ли си ? Жив съм,
какво да ми е ?!

  - Телевизията те показва
на всеки половин час на погребе-
нието на Черния Мурджо.

  - Кой Мурджо? - имах през
детството си куче с това име.
Но не ми остана секунда за скъпи
възпоменания.

  - Черният Мурджо! Белият
още е в затвора!

  - А бе, свате, ковчегът беше
като за човек!

  - Не си разбрал, свате! Пий
за бог да прости Черния Мурджо!

  Да има да взема сватът! Аз
ли не разбирам от кучешки пря-
кори? Нали си личеше, че ков-
чегът не тежи. Жалко, да  поха-
бят в земята такава здрава и
красива направа! След малко
сватът пак звъни: “Прецакали са
те, свате, не си случил на точ-
ното място, при точните хора!
Истинското погребение на Чер-
ния Мурджо е било на друго
място.”

 Отворих телевизора и по
всички програми лъска мократа
ми мутра. Не съм виждал друг да
плаче по-хубаво от мене.Р
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Дайана Лин; скандалната Ерика Джонг; Карсън
Маккълърс и др. Известни са също така приятелст-
вата и враждите му с Труман Капоти и Тенеси
Уилямс, с Норман Мейлър, с актьора Пол Нюман и
съпругата му Джоан Удуърд.

Видал живее дълги години в Италия, във вила
“Ла Рондиная” в градчето Равело край Салерно, на
брега на Амалфи, с изглед към Тиренско море. Той
купува вилата през 1972 г. и прекарва там пове-
чето от времето си, като се прибира в Лос Ан-
джелис през зимата. В края на 2004 г. обаче про-
дава “Ла Рондиная” (“Лястовичката”), защото се
затруднява да се катери по седемстотин метра
стъпала до нея. Видал за пръв път заживява в
Италия още през шестдесетте години на дваде-
сетия век и дори играе самия себе си в прочутия
филм на Фелини “Рим”.

Освен Хенри Адамс (от когото “заема” героя си
българин в романа “1876 година”), Гор Видал уважава
Хенри Джеймс, а от европейските писатели - Итало
Калвино, в младостта си се запознава с Андре Жид
и Джордж Сантаяна.

През петдесетте и шестдесетте години писа-
телят се принуждава да започне нова литературна
кариера като холивудски сценарист. Съавтор е на
сценария за филма “Бен Хур”, автор на телевизионна
драма и поставени на Бродуей пиеси (най-популярни
от които са “Свидетелят” и “Посещение на една
малка планета”). Към романа се връща през 1964 г.
с историческото платно “Юлиан”. Оттогава дати-
рат и първите от многобройните му преводи на
български език. Гор Видал пише екстравагантно
експериментални романи - “Майра Брекинридж” и
продължението му “Майрън”, той е и един от сце-
наристите на друг скандален филм -  “Калигула” на
Тинто Брас.

Никой от успешните му романи от този период
до наше време - “Калки”, “Сътворението”, “На живо
от Голгота”, седемте романа от “Американски хро-
ники”, не получава литературна награда. Най-изве-
стният американски романист няма литературни
отличия. Има една награда “Едгар Алън По” за кри-
миналните си романи от 1955 г. и е отличен с
наградата на критиката в Кан от 1964 г. за сцена-
рия по пиесата “Най-добрият”. През 1993 г. най-после
му е връчена Националната награда  на САЩ за
книга - но за документалистика.

През последните години издаде “Имперска Аме-
рика”, “Разговори с Гор Видал”, пиесата “Марш към
морето”, мемоари, есета, “Навигация от пункт до
пункт”, разказите “Облаци и затъмнения”. Участва
и в прочутото предаване на Бил Меър “Реално
време”,  изигра роля във филма “Психоаналитикът”,
даде серия телевизионни интервюта. Гор Видал бе
един от малкото останали големи писатели, за
когото нито личният му живот, нито романовото
му творчество са толкова важни, колкото възгле-
дите му. Такива бяха авторите на ХIХ и ХХ -
писатели с мисия и ореол на месианци.

Гор Видал -
мъдрецът
на Америка
Õ‡ 86 „Ó‰ËÌË ‚ ‰ÓÏ‡ ÒË ‚
ÀÓÒ ¿Ì‰ÊÂÎËÒ ÔÓ˜ËÌ‡
Ò‚ÂÚÓ‚ÌÓËÁ‚ÂÒÚÌËˇÚ
ÓÏ‡ÌËÒÚ, ÍÓÈÚÓ ÌË Á‡‚Â˘‡
Ò‚ÓËÚÂ ‚˙Á„ÎÂ‰Ë Á‡ Â‰ËÌ
ÔÓ-‰Ó·˙ Ò‚ˇÚ

Историческа снимка на тримата големи класици на
съвременната американска литература - Гор Видал,
Кърт Вонегът и Норман Мейлър
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ор Видал е най-популярният аме-
рикански романист у нас. В Съеди-
нените щати положението е поч-
ти същото, но по други причини.
Гор Видал е известен като рома-
нист заради политическата си ак-
тивност.

Седем романа на писателя об-
разуват поредицата “Американски
хроники” в търсене на художест-
вено обобщени образи за тезата
му за съдбата на Америка: в исто-
рически хронологичен ред тези за-
главия са:  “Вицепрезидентът Бър”,
“Линкълн”, “1876 година”, “Империя”,
“Холивуд”, “Вашингтон, окръг Ко-
лумбия” и “Златният век”, които
обхващат периода от 1801 г.; от
третия вицепрезидент на САЩ -
Арън Бър, до 2000 г., предпослед-
ната от мандата на Клинтън.

Политическата си активност
Гор Видал  обяснява като борба
срещу подмяната на идеалите и

Г Йордан КОСТУРКОВ

същността на американската демократична сис-
тема. Неговият дядо по майчина линия, Томас П.
Гор, е първият напълно сляп сенатор от Оклахо-
ма. Томас П. Гор освен друго има лична библиоте-
ка от петдесет хиляди тома, която не може да
не е впечатлила бъдещия писател. Слепият сена-
тор почива през 1949 г. и оставя две деца: една
дъщеря - Нина, майката на Гор Видал, и един син
-  Томас Ноутли Гор, бащата на известния сена-
тор от Тенеси Албърт Гор, дядо на вицепрезиден-
та на Клинтън Ал Гор.

Това не са единствените роднински политически
връзки на романиста. Той е пети братовчед на пре-
зидента Джими Картър, но всъщност е най-близо до
голямата политика по време на мандата на прези-
дента Джон Кенеди, когато е чест гост в Белия дом
заедно с други светски знаменитости от литера-
турния салон на меценатката-милиардерка Пеги
Гугенхайм.

Роднинската връзка на Гор Видал с президента
Кенеди е по линия на красивата, интелигентна
журналистка Жаклин Ли Бувие, дванадесет години
по-младата съпруга на Джон Кенеди. Когато Гор
Видал е на десет години, майка му, Нина Гор Видал
- неуравновесена алкохоличка, се развежда с баща му,
Юджийн Лутър Видал, и се омъжва за богатия фи-
нансист Хю Д. Очинклос, който на свой ред се развеж-
да с нея, за да се ожени за майката на бъдещата
първа дама Жаклин Кенеди, една от двете доведени
дъщери на Джанет Ли от първия й брак.

Юджийн Лутър Гор Видал (като юноша той при-
ема името на дядо си Гор) е роден на 3 октомври 1925
г. в Уест Пойнт, щата Ню Йорк, където баща му е

преподавател в най-прочутата американска военна
академия. Завършва престижно частно училище -
кадетската академия “Филипс Ексетър” в Ню Хемпшър.
В годините на войната служи в тиловите части, на
кораб в Алеутските острови край Аляска, където
започва да пише проза.

“Единственото нещо, което наистина съм искал
в живота си, е да бъда президент” -  признава си Гор
Видал. И това не е само признание на думи - още през
1960 г. той се кандидатира неудачно в опита си да
направи политическа кариера. Кандидат е за Кама-
рата на представителите от Демократическата
партия, подкрепян от Хари Труман и Елинър Рузвелт.
Включва се в работата на Консултативния съвет по
изкуствата, създаден от президента Кенеди, дава
идеята на Кенеди за създаването на днес толкова
добре известния по цял свят “Корпус на мира”. Иначе
Видал обича да описва себе си като “социалист, да
се представя като “един от малкото такива в Съе-
динените щати”.

На двадесет и една годишна възраст публикува
първия си роман “Уилиуо” (“уилиуо” е названието на
щормовия вихър, който се среща в полярните ширини
при Магелановия проток, Аляска и Алеутските ост-
рови). Преди това, още като ученик, той пише сти-
хотворения и разкази.

Съпругата на президента Рузвелт - Елинор,
оказва подкрепа на творбата, а Гор Видал издава
още шест романа. Издаденият през 1948 г. “Градът
и колоната” предизвиква шумен скандал и води до
поврат в цялата кариера на бъдещия писател. “Ню
Йорк Таймс” отказва да рецензира не само този му
роман, но и следващите му пет произведения. Гор
Видал смята, че е станал жертва на лични нападки
на авторитетните литературни критици. Той се
вижда принуден наред с основните си произведе-
ния да издава сензационни романи и криминалета
под псевдонимите Катрин Евърард, Камерън Кей и
Едгар Бокс.

Известни са неговите връзки с жени като мемо-
аристката Анаис Нин; английската филмова актри-
са Клер Блум, открита от Чарли Чаплин в “Светли-
ните на рампата” и изпълнила сериозни роли във
филми от седемдесетте и осемдесетте години на
двадесети век (“Трамвай “Желание”, “Завръщане в
Брайдсхед”, “Невинни години”), съпруга на актьора
Род Стайгър и на писателя Филип Рот; актрисата

Сиротна песен
Ако загина на война,
жал никого не ще попари -
изгубих майка, а жена
не найдох, нямам и другари.

Ала сърце ми не скърби -
приневолен живя сирака
и за утеха може би
смъртта в победа ще дочака.

Познавам своя път нерад,
богатствата ми са у мене,
че аз съм с горести богат
и с радости несподелени.

Ще си отида от света -
тъй както съм дошъл, бездомен,
спокоен като песента,
навяваща ненужен спомен.

Едно от най-тъжните стихотворе-
ния в нашата поезия. И всички сме убе-
дени, че тъгата е изключително одухо-
творено чувство, което не понася злоба
в себе си, облагородява и сравнително
лесно привлича съчувственици. Тъгата
провокира въпроси към борбата между
песимизма и оптимизма. Поетът Иван
Динков закова: “След смъртта на Димчо
Дебелянов ангелите вече нямат хор.” А
Яворов казва на Стилиян Чилингиров:
“Този младеж ще надмине всички ни.”

Когато ви е тъжно и ръми дъжд,
излезте из полутъмните улички на Со-
фия и ще го срещнете. Сигурен съм, че
ще направите хубав разговор...

Подбор и коментар НИКОЛАЙ ПЕТЕВ

(Из подготвената за печат авторска антология
“33 стихотворения за препрочитане”)
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Иван МАРАЗОВ

Иван Гранитски кръщава новата си стихосбирка
“Начала”. Заглавието подсказва, че трябва да очак-
ваме космогонична проблематика - нали и в древ-
ногръцката натурфилософия arche са началата, “ко-
рените”, които създават и подреждат света: вода,
огън, земя, въздух, безпределното. Авторът дава на
елементите ( “първични същности” свое собствено
тълкуване (“Квартет”). В “Предчувствие” виждаме

как покълва семето на Хаоса
в нивата на подредеността

Големият художник Борислав Стоев създава по-
редица графики и акварели специално за стихосбир-
ката. Те не са илюстрации, а живописни и графични
преводи на идеите на поета. В този смисъл те
представляват паралелен на поетичния изобрази-
телен текст.

За Гранитски Началата
всъщност въплъщават основния
въпрос “Кой съм Аз?”. Понякога
няма отговор, друг път ролята
на човека е да “отваря очите”,
да “чува тишината”. Защото
осмислянето на “внезапните
вихрушки” в сътворението е
“изначалната сила на всички
начала” (“Скиталчества”).

Естествено е в мистериал-
ния свят, който Гранитски
изгражда в стиховете от
книгата, основна роля да е
отредена на “Съдбата”. За
него тя е непознаваема, като
изход от “игра на зарове”.
Тази метафора има архети-
пичен произход.

Понякога Иван Гранитски
преднамерено се обръща към
епични образи и герои, вече
утвърдени като знаци и значения
в общото съзнание и колективното подсъзна-
телно.

... Образите на вихрушката, фъртуната, вихъра,
халата, стихията, фурията, бурята, сферата, на
цикличното повторение (кръговрата) колелото на
живота са философски символи на космогоничния,
или социогибелния процес, на световната гибел, в
центъра на  която може да бъде и човекът. Както
в повечето от граждански ангажираните стихове
на Гранитски, космогонията е като че ли преобърна-
та и това облъхва поезията със социален песи-
мизъм.

Ïîåòè÷íè  è
ïëàñòè÷åñêè
ìåòàôîðè  íà
êîñìîãîíèÿòà

Освен сурови и най-често доста мрачни
като анализ (предчувствие видения за
бъдещето обаче Гранитски е способен на
дълбоко лирични откровения (в циклите
“Пейзажи” и “Avis rara”).

Образите, цветовете, линиите и думи-
те в поезията на Гранитски се допълват и
превеждат взаимно, за да създадат фило-
софските поетично-пластически метафори

за вселената, социалния космос и хаос, човешкия
живот и смъртта, за “графиката тайна на душата”.

В графиките на Стоев, разделящи поетическите
цикли в стихосбирката, ще открием онази смесица
от материалност и визионерство, която е присъща
и за Гранитски. Вътрешната композиционна ритми-
ка на виртуалния, но плътен пейзаж, населен с
видения, отговаря на поетическия такт, цветните
петна сякаш превеждат постоянните колоритни
епитети на поета. ( Из послеслов към стихосбирка-
та “Начала”).

Èç íîâàòà êíèãà íà Èâàí Ãðàíèòñêè “Íà÷àëà”
Предчувствие
Какво предхожда Началото

Предусеща ли приликата
обяснението за своето опровержение
Не виждаме ли
как покълва семето на Хаоса
в нивата на подредеността

Окончателната яснота
самотна светлина се назовава
игра
искра
пулсираща в утробата на Абсолюта

Не е ли Светлината
разкаяние на Мрака
Как се нарича смирението
коленичило
пред кристалния престол на Бога

Душата си припомня според Платон
градините на детството невинно

виденията на отминали епохи
И вижда себе си
преди да е родена

Какво е тя
Предчувствие
Възнамеряване
Всепронизващ полъх
Божията тухла на Вселената

Началото на всички начала

Конче
Конче мълния се стрелка
на самия край на хоризонта
Блести гръбнак изопнат -
мост към безпределното

То иска да надбяга всичко
да прескочи векове епохи
Неповторимо и различно
да бъде конче синекдоха

Да посреща Светлината
на изгряващото слънце
И в обоите на Свободата
да е съзидателната мълния

Сънят на ястреба
Какво сънува ястребът

Лети над омагьосаната долина
и вижда свят от причудливи сенки
Играят
стрелкат се
изчезват
и се появяват неусетно
превърнати в загадъчни тирета

Разперили криле
посрещат изгрева на черно слънце
над моравата мараня
и гмуркат се с фатален устрем
в мистичните реки на зазоряването

Ястребът сънува себе си
в мига преди да се роди
Той все още е само намерение
в сърцето на великия Създател
но вижда всичките си превъплъщения
реещи се между Нищото и Битието

Ястребът е динамичната душа
  на Пустотата

Вихри
Те целуват се тъй бясно
сякаш иде сетният им миг
Запалено е цялото пространство
напомнящо агонизиращ бик

Конвулсия телата вкоравява
сплетени в неистов унес
Ври кръвта им като лава
обичат се докрай - до лудост

Какво че утре ще изчезнат
погълнати от вихрите враждебни
Сега са тук - красиви умни звездни
Сега са вечно млади и последни

Последните ще бъдат първи
първи в царството на Свободата
Любовта е незаменимото огърлие
Божият венец на красотата

Прах
Животът ни протече като че ли
подменен изцяло от подобия
И никак даже не боли
Ерзац и скука Нищо особено

Любов надежди идеали
изтляха в прозата на дните
Унизени но накичени с медали
с прекършени криле но сити

Така изгубили душите си
обзети от атавистичен страх
ще си отидем от света изтрити
превърнати във анонимен прах
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е попитат: “Как да преминем през жи-
вота?”

Отговаряйте: “Като по струна над
бездна - красиво, внимателно и стре-
мително”.

Учение Жива Етика. Листа от Градина-

Изложба на Николай Рьорих,
посветена на 70-годишнината
от рождението
на Людмила Живкова

Щ

толичната галерия “Лик” пред-
ставя обща изложба от творби
на художниците, които са били
представяни в самостоятелни

Акварели и малка пластика
от фонда на галерия „Лик”

Софийската галерия “Париж” ще за-
радва почитателите на изобразително-
то изкуство с  традиционната си лятна
изложба “Summertime”.

Това е осмото издание на експозици-
ята в разгара на лятото и както винаги са
представени творби на основните автори
на галерията - Росен Рашев-Рошпака,
Бойко Колев, Богомил Арсов, Мара, Геор-
ги Йорданов, Росен Кръстев, Румен Нис-
торов, Марина и Димитър Богданови,
Петър Димов и Димитър Вецин, Ролана от
Литва и Саша Янтолек от Хърватия, фото-
графите Кристиан Александров и Таня
Граматикова, графиците Иван Нинов, Ди-
митър Каратонев и Роберт Баръмов.

Публиката ще види вълнуващи про-
изведения на художници, рисуващи
своя “вътрешен свят”, претворен с по-
мощта на различни живописни стилове
- от наивизъм до магически реализъм и
хиперреализъм.

Лятната експозиция на галерия “Па-
риж”, която се намира на ул. “Цар Са-
муил” 47, е отворена за  посетители до
края на август, а творбите може да се
разглеждат и он-лайн, в сайта на сто-
личната галерия.

Лятна
експозиция в арт
пространството
на „Париж”

Като по струна
над бездната
Като по струна
над бездната
Като по струна
над бездната
Като по струна
над бездната
Като по струна
над бездната

та на Мория. Книга първа. Този кратък и красив па-
саж като че ли се свързва най-успешно с образа на
искрящите хималайски върхове и с артистичната
съдба на Николай Рьорих. Но той описва също тол-
кова достоверно и живота на Людмила Живкова, от-
белязват организаторите.

Още от началото на 70-те г. на XX век Людмила
Живкова установява връзка със семейство Рьорих,
става последователка на тяхното философско учение
Жива етика и усилено работи за създаване в Бълга-

рия на център Николай Рьорих. Българската държава
получава като дарение от Святослав Рьорих над 200
произведения от Хималайския цикъл на Николай Рьо-
рих, които сега се намират в колекцията на Нацио-
налната галерия за чуждестранно изкуство. За тази

изложба, която продължава до 31 август, са подбра-
ни 20 от тях.

Автентични документи, писма, публикации, цитати
от Людмила Живкова, Николай Рьорих, Елена Рьо-
рих и Святослав Рьорих, архивни фотографии и ви-
деоматериали проследяват историята на събитията
от края на 70-те г., предлагайки интересна перспек-
тива едновременно към глобалния принос на Рьорих
и към живота на Людмила Живкова.

В рамките на изложбата в галерия “Credo bonum”
(ул. “Славянска” 2) е организирана прожекция на до-
кументалния филм “Последните седем години от жи-
вота на Людмила Живкова”, сценаристи Стефка Ка-
лева и Петя Тетевенска, режисьор Васа Ганчева,
научи ДУМА от Светлана Куюмджиева.

М. Маринов

Страницата подготви
Надежда УШЕВА

C

Димитър Вецин

изложби в пространството на арт сало-
на.

Показани са уникални акварели от
Перу,  Мексико и Тайланд, картини (мас-
ло) от Виетнам, Тибет, Индия, Куба. Ак-
варели от Иван Манойлов, Иван Додов,
Александър Телалим, Венета Дочева,
Никола Ангелаков, проф. Андрей Дани-
ел.

Почитателите на изкуството ще ви-
дят платна  от Александър Хофарт, Ан-
гел Пачаманов, Величко Коларски, Иван
Стратиев, Валери Цветков, Цветомир
Асенов, Сашо Костов, Тихомир Витков,
Веселин Мутафчийски, доц. Добрин Пей-
чев, Дончо Захариев, Петър Беляшки,
Владимир Цоневски, Валентин Топалов,
Климент Атанасов, Константин Марков,
Петър Маринов, Силва Бъчварова, Иван
Пенев, Красимира Михайлова, Краси-
мир Дойчев, Маня Вапцарова, Владин
Владев, Нина Златева, Андриан Бекя-
ров, Маринела Бибешкова, Полина Гер-
джикова, Николай Пенков.

И още пастели от Живко Мутафчиев,
Сашо Костов, Александрина Караджо-
ва, Нина Христозова. Любителите на
графиката може да разгледат графич-
ните творби от Данаил Игнатов, Димо
Колибаров, Юлиян Йорданов, Живко
Мутафчиев, Христо Кабакчиев и много
други. В експозицията е изложена и
малка пластика от Андре Роа, Влади-
мир Шошков, Александър Пройнов, Ма-
лин Малинов, Петър Маринов и др. Из-
ложбата продължава до 1 септември в
галерия “Лик” на ул. “Лайош Кошут” 37.

Силва Бъчварова

Венета Дочева

Владимир Цоневски

Андре Роа

Сашо Костов

Иван Манойлов
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Константин ЕЛЕНКОВ

Мога да кажа, че съм свидетел
на зачеването на тая книга. Мишо
Калдъръмов ме водеше при
“Жътварят” или “Пеещи жътварки”
и с присъщото му тихо припламва-
не ми споделяше, че се кани да
напише импресии и есета по кар-
тини на Майстора. Дали опипваше
почвата, или някаква неувереност
го караше да дава вид, че ей сега
ще я започне, но все не му остава
кураж и време. Формалният повод
- кръглата годишнина на Майсто-
ра, явно окончателно бе решила
колебанията му. Но не само това -
Калдъръмов междувремено стана
директор на галерията в Кюстен-
дил - безподобна и без аналог в
нашата художествена пазителни-
ца, и Мишо трябваше да организи-
ра и националната конференция,
посветена на 130-годишнината на
великия художник - под същия на-
слов: “Почит към Майстора!” Спра-
ви се отлично със задачата. Книга-
та беше не само съкровена изпо-
вед пред картините на Майстора, а
и оригинален албум, апликиран с
импресии и стихове.

...Разгръщам я с известно при-
теснение - дали е успял? Чета:

ВЪВДЕНИЕ В ХРАМА - да, така
да! Той, служителят в Дома на Май-
стора, не се е посвенил да се отда-

 „ТРИНАЙСЕТТЕ
ТАЙНИ НА ВЛАСТТА”
от Бернхард Мьостъл
издава “Сиела”. Мнози-
на смятат властта за
мрачен феномен. Чо-
век, който се стреми
към властта, обикнове-
но е подозиран, че
възнамерява да злоупо-
треби с нея и да мани-
пулира околните. Ала
историята на човечест-
вото показва, че власт-
та е вездесъщ инструмент за поддържане
на ред в природата, тя е неизменна величи-
на - винаги я е имало и винаги ще я има.
Авторът, великолепен познавач на източно-
азиатската философия, подхожда към тема-
та със спокойствието и ведростта, характер-
ни за китайските мъдреци. Той проследява
историята на властта и доказва защо съзна-
телното и отговорно боравене с нея е един-
ственият начин да я съхраниш трайно и да
бъдеш успешен лидер.

„ЖИВОТЪТ НА
ЛУИС АРМСТРОНГ” от
Тери Тийчаут просле-
дява живота на един от
най-великите музикан-
ти на XX век, който е
свързан не само с джа-
за, но повлиява на ця-
лото изкуство и култу-
ра. За първи път в кни-
гата са представени
неизвестни досега фак-
ти от кариерата на
Армстронг, наричан от
приятелите Татенце -
за живота в Чикаго, за триумфа на Бродуей
и дебюта в Холивуд, за сложния интимен
живот и пререканията му с президента Ай-
зенхауер, както и още много, много срещи
с невероятни и интересни представители
на шоу бизнеса. Използвани са нови източ-
ници, включително стотици часове импро-
визации, записани от самия Армстронг, не-
познати на досегашните биографи. Издава
“РИВА”.

„ПОСЛЕДНАТА ОТ
НЕОБУЗДАНИТЕ” от
Труди Канаван е ново
фентъзи приключение,
изпълнено с герои, бо-
гове, магия и забране-
на любов, издадено от
“Вакон”. Войната меж-
ду кръговиянци и пен-
тадриянци е приключи-
ла. Въпреки приноса си
за победата на кръго-
виянците Аурея от Бе-
лите не ликува. Дните й
минават в опити да по-
мири съноплетците и
кръговиянските жреци,
а нощем мъртвите я навестяват насън. Един-
ственият човек, към когото може да се
обърне за помощ, е изчезнал. Леярд трябва
да се справи със засилващите се спомени
на отдавна умрелия водач на съноплетците
- Мирар. На помощ му се притичва Емерал.
С могъщите си Дарби тя ще помогне на
Леярд да подреди обърканото си съзнание.
Но това, което ще открият, ще промени
целия свят...

„ОГНЕНИ КРИСТА-
ЛИ” от Джейн Ан
Кренц разказва за 28-
годишната Аби, която
притежава дарбата да
отключва психична
енергия, кодирана в
антикварни книги. Та-
лантът й я превръща в
експерт в областта на
древните ръкописи.
Аби става свидетелка
на ужасяваща сцена в
частната библиотека
на богата възрастна
колекционерка. Обръща се за помощ към
експерта по паранормални кристали Сам
Копърсмит. След трагичната смърт на го-
деницата му срещата с Аби връща желани-
ето му за живот, но въпреки привличането
те не смеят да се доверят един на друг.
Двамата са принудени да се изправят сре-
щу убиец с паранормални способности и
изнудвач. Издава ИК “Хермес”.

Ïî÷èò êúì
Ìàéñòîðà
Михаил Калдъръмов е първият, който
чува шедьоврите на именития
художник като „песнопения”

лечи от своята длъжност и да при-
еме ролята на рапсода, на възпе-
ващия.

“Един ден останах след работа
сам в галерията. Колегите бяха си
тръгнали. Нещо ме задържаше,
някаква вътрешна възбуда, някак-
во неспокойствие и същевременно
смътното усещане за нещо хубаво,
което ще се случи сега, точно в тоя
миг. И то се случи. Когато застанах
- за кой ли път! - пред творбата
“Пеещи жътварки”, чух... песента!”

Това рядко състояние на пре-
клонение и вдъхновение не трае
дълго - дори за поетите. Михаил
Калдъръмов е успял все пак да го
задържи - поне в най-хубавите
работи, избрани за книгата. (Сигу-
рен съм, че те са много повече.)

Михаил Калдъръмов е първият,
който чува Майсторовите шедьов-
ри като “песнопения”. (Когато пи-
шех книгата си за художника, не
се осмелих да го сравня с рисува-
щия музика Чурльонис.)

ПЕЕЩИ ЖЪТВАРКИ
“Песента се разтваря във възду-

ха - оцветява го с багрите на зря-
лото житно поле, натежала от уха-
ния...”

Или:
“...О, цветно тържество на сен-

ки, шепнещи молитви, носталгия в
око на птица. ...извира нейде от
небето бистро напевът последен,

нараства-глъхне в гънките на вятъ-
ра.”

М. Калдъръмов влиза в “храма” -
но не за да обожествява, а просто
да “запише онова, което чува от
платната край себе си:  “Неговото
невидимо присъствие напомня
присъствието на Бога!”

Ето какво вижда поетът:
“Откъм реката се обажда първа-

та жаба. Запяват щурците. Гасне-
щият ден отронва последна светла
въздишка - глухарче, залутано ней-
де в безкрайния космос...”

ЗИМА
Брегове и дървета - натежали
                 от старост и сняг.
Бели птици по черните клони...

ЗАВРЪЩАНЕ ОТ ФРОНТА
След боя вест до село
ще изпратят
........
“Бела книга с църно писмо,
ем да четеш, моме,
ем да плачеш...” (нар. песен)

БЪЛГАРСКА МАДОНА
Тук думите се снишават
до шепот...

“Пътуване с лек
багаж” е най-ембле-
матичната книга за
възрастни на Туве
Янсон, която ще поз-
воли на българския
читател да опознае
авторката в
напълно нова свет-
лина. Книгата изли-
за от ИК “Жанет
45” в превод от
шведски на Ане-
лия Петрунова. В
дванайсетте раз-
каза от сборника
героите пътеше-
стват: в простран-
ството, във време-
то, във въображе-
нието си. Изпра-
вени пред ново-
то и непривич-
ното, реагират
както най-добре съумеят: помъ-
дряват, капитулират, преобра-
зяват се. Японско момиче меч-
тае да гостува на любимата си
писателка на малкия й фин-
ландски остров; троица чудати
пияници разказват в нощен
Хелзинки на млада двойка за
желанието като двигател на
живота; млада двойка оцелява
в постапокалиптичен град без
име; жена се прибира у дома
след години отсъствие, за да
открие, че друга жена е при-
своила спомените й; мъж зами-
нава без посока и намерение
да се връща, с надеждата да
избяга от съчувствието си към
другите. Това са дузина изящ-
ни северни истории, в които
важни са колкото думите, тол-
кова и мълчанията, обобщава
Манол Пейков.

Туве Янсон (1914-2001) е
създателката на славната Му-
минска долина с цялото й на-

Книгата “Сюжет
за пеперуди” - с
разкази и повести
от Георги Алексиев,
излиза от печат с
логото на “Летера”
като спечелила про-
ект по Програмата
на община Пловдив
за финансиране кни-
ги на пловдивски ав-
тори и важни за
Пловдив издания. Из-
дава се в подкрепа
кандидатурата на
Пловдив за европей-
ска столица на културата през 2019 г. Ре-
цензент на разказите и повестите, включе-
ни в това книжно тяло, е проф. Огнян Са-
парев.

Георги Алексиев (1927-2011) често е
сравняван с Йордан Йовков, наричат го и
“българския Маркес”. Учи в Пловдив,
завършва право в София. Работи в списа-
ние “Тракия”, след 1975 г. е негов главен
редактор. През 1990-1991 г. е депутат в VII
Велико Народно събрание. Национално
признание за постиженията си в прозата
получава за романите “Кръстопът на обла-
ци” (1973), “Духовете на Цибрица” (1976),
“Горещници” (1978), образували впечатля-
ваща трилогия с ярко портретирани герои,
чиято съдба представя драматизма на
българското историческо битие. В следва-
щите си книги - “Разпятие” (1978), “Разсе-
чено небе” (1984), “Сказание за Млечния
път” (1987), “Върколакът” (1997), “Заключ-
ване на гроб” (2002), писателят черпи сила
от езическите корени на народностните
представи. В творбите “Добър ден, неудач-
нико” (1988) и “Господ е болен” (1991)
доминира остро полемичното отношение
към съвременността. Георги Алексиев е
почетен гражданин на Пловдив от 2001 г.,
носител е на националната литературна
награда “Йордан Йовков”.

Проза

12 изящни северни
истории от Туве Янсон

селение от муминтроли,
мюмли, хе-
мули, хатиф-
нати, мори,
филифьонки
и други чу-
десни съще-
ства. Зачена-
та в Париж и
родена в се-
мейството на
скулптор и ху-
дожничка от
г о в о р е щ о т о
шведски мал-
цинство във
Финландия, по-
голяма сестра
на братя, които
стават изтъкнат
фотограф и ли-
тератор, тя още
приживе добива
статус на нацио-
нално съкрови-

ще. Вдъхновена за персонажи-
те от своите близки, от 1945 до
1970 г.

Туве Янсон публикува му-
минтролската поредица от соб-
ственоръчно илюстрирани дет-
ски романи: резултатът са пре-
води на повече от 30 езика, те-
левизионни сериали, пиеси,
песни, опера, музей, тематични
паркове във Финландия и Япо-
ния и наградата “Ханс Кристи-
ан Андерсен” (1966).

Междувременно Янсон рису-
ва в различни жанрове (от ка-
рикатура до фреска), живее на
остров Кловхару и кръстосва Ев-
ропа със своята партньорка,
графичката Тулики Пиетила
(1917-2009) - Тооти от посвеще-
нието на “Пътуване с лек ба-
гаж” и първообраз на Тоотики
от “Омагьосаната зима”. Едва
около 60-ата си година се за-
хваща с разкази за възрастни.

Сборник

Разкази и повести
от Георги
Алексиев издава
„Летера”
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оп изпълнителката Нели Фурта-
до представи спиращо дъха
видео с текст към “Spirit
Indestructible” (едноименния нов

Певицата включи във видеото към новата си песен Спенсър Уест,
който изкачи Килиманджаро в подкрепа на децата в Кения

T Спенсър Уест на върха на Килиманджаро

сингъл от нейния предстоящ албум),
научи ДУМА от Йоанна Колева от
“Юнивърсъл мюзик България”. С него
звездата ни вдъхва сили и увереност за
всички онези моменти, в които се чувст-
ваме слаби и несигурни.

“...Реших да включа моя приятел
Спенсър Уест, който тъкмо завърши сво-
ето невероятно катерене до върха на
Килиманджаро - така той успя да анга-
жира вниманието на много хора, които
подкрепиха каузата за чиста вода в
Африка. Спенсър е истински герой, кой-
то всеки ден се изправя пред труднос-
тите и доказва на всички нас, че няма
невъзможни неща. Създадох тази песен,
за да отдам почит на човешката приро-
да и вярвам, че сме способни да се
справим с всичко, което животът ни
поднесе. Всички имаме несломим дух!
Хората като Спенсър са моят пример за
това”, споделя Нели Фуртадо.

“Песента “Spirit Indestructible” е пре-
красна и носи изключително силно по-
слание. За мен е истинска чест да уча-
ствам във видео към толкова вдъхновя-
ваща песен. Откъсите, които бяха избра-
ни за илюстрация на текста, са страхот-

ни и ми навяват силни спомени от пре-
живяното катерене”, споделя човекът с
истински несломим дух Спенсър Уест.

Каква е историята на Спенсър: 31-
годишният канадец се катери в
продължение на осем дни с помощта на
ръцете си, като разчита на инвалидна
носилка само в най-трудните участъци в
покоряването на Килиманджаро (5892
метра). Спенсър Уест се ражда с гене-
тична малформация, заради която мус-
кулите на краката му не функционират.
Именно заради това, когато е на 5 годи-
ни, лекарите ампутират и двата му кра-
ка. С течение на времето Спенсър се
научава да живее без крайници. Реше-
нието да изкачи Килиманджаро
Спенсър взема спонтанно, когато при
едно от посещенията си в Кения остава
потресен от ужасните последствия на
сушата. Затова решава да изкачи пла-
нината, надявайки се, че ще спечели
750 000 долара, с които да осигури
постоянен източник на чиста вода за
детската общност в Кения. В екстремни-
те си начинания канадецът е придружа-
ван от двамата си приятели Дейвид
Джонсън и Алекс Меерс.

Страницата подготви Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

“Putumayo Kids” - лейбълът, ориентиран към музи-
ката за деца, издаде поредното си CD от радващата
се на изключителен успех серия “Dreamland” - албума
“Acoustic Dreamland”, научи ДУМА от Милена Крумова.
Единадесет популярни певци-текстописци изпълняват
акустична, успокояваща музика, чиято цел е да при-
спи децата и да помогне на възрастните да се отпус-
нат. Записът включва песни, първоначално записани
от “Олман брадърс”, Джеймс Тейлър, Уилко, Мери Чап-
лин Карпентър и други.

Дългогодишният фолк музикант Луси Каплански
открива CD-то със сладка интерпретация на пре-
красната приспивна песен на Мери Чаплин Кар-
пентър, озаглавена “Dreamland”. Текстът към тази
песен е включен в приложената книжка към диска,
илюстрирана от британския артист Никола Хейндл,
чиито творби се появяват на всички албуми на
“Putumayо”.

В албума
може да бъде
чут носителят
на награда
“ P a r e n t s ’
Choice” Виктор
Джонсън, обе-
щаващ, че
всичко ще
бъде наред с
“Everything Is
Going To Be
Alright” и Ели-
забет Мичъл,
чийто красив
глас струи от
нейната вер-
сия на песента
на “Олман
брадърс” “Blue
Sky”. Уилям
Фицсаймънс нежно насърчава с “You Can Close Your
Eyes” (Джеймс Тейлър), а очарователните вокали на
Кисанг Мерстранд се носят от “In Тhe Land of Dreams”.

Носителката на наградата “Parents’ Choice”
Франсис Ингланд записва приспивната песен “Here
With Me” специално за този албум. Нейното парче
е последвано от Марк Ирели и неговия топъл,
прегръщащ кавър на “My Darling” на Уилко, от неж-
ната “Tomorrow” на Роузи Томас и спокойната “The
Hour Of Sleep” на Даниъл Мартин Муур. Към края на
компилацията е веселата песничка “My Father’s
Waltz” на фолк-рок бандата “Хим”, а за финал - ус-
покояващата “Next Time” на изпълнителя на музика
за деца Рик Скот, с която се поставя краят на тази
приспивна и омагьосваща музикална колекция.

“Putumayo Kids: Acoustic Dreamland” излиза на
българския музикален пазар благодарение на “Ор-
фей мюзик”.

„Acoustic Dreamland”:
класически и
съвременни песни за
приспиване и почивка

ойто е бил на концерт на дуото “Блекморс
найт” и обича ренесансова музика, знае как-
во да очаква от това лайв издание: особено-
то изпълнение на живо на певицата Кандис

ККККК

Нощ в Йорк с
„Блекморс найт”
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Найт и уникалната китара на Ричи Блекмор ги
превръщат в нещо повече от обикновено дуо. Това
е двойка, която живее един за друг, с много страст.
Страст към музиката от едно време, без излишни
движения, без модерни средства, без никакви тех-
нически нововъведения. В “A Night In York” на “Блек-
морс найт” бликат истински емоции - не изкуствени,
а човешки. Емоции, които се движат. Ето защо
“Блекморс найт” са като жива атракция. Предпочи-

танието към инструментите и дрехите
клони към средновековния гардероб.

Заснетото събитие се случва късно
вечерта на 30 септември 2011 г., когато
“Блекморс найт” гостува в Йорк, Север-
на Англия, научи ДУМА от Люба Злате-
ва. За първи път от четири години Ричи
Блекмор e в родината си; четири години,
в които двата новоиздадени студийни
албумa - “Secret Voyage” (2008) и “Autumn
Sky” (2010 г.), се класират на 14-о и
15-о място в класациите. Така че оттам
има достатъчно материал, който чака
премиерата си на живо. Избрана е най-
подходящата атмосфера за това: веков-
ната Гранд опера хаус, топлината на из-
бледняващия ден, групата и публиката,
които  придружават дуото в музикалното
му пътешествие през вековете.

“A Night In York” е третото DVD на
“Блекморс найт”. То не е просто концерт,
филм, снимки и музика. Докато по-голя-
мата част от музикантите днес следват
точно определен сценарий и не се осме-
ляват да правят експерименти, при “Блек-
морс найт” импровизацията е от същест-
вено значение. Може би това е също и
заради стария навик на Ричи преди все-
ки концерт публиката да се вгледа вни-
мателно в пътната карта за следващите
няколко часа, за да се получи това уни-
кално съвместно пътешествие.

Нели Фуртадо за
непоклатимия човешки дух
Нели Фуртадо за
непоклатимия човешки дух
Нели Фуртадо за
непоклатимия човешки дух
Нели Фуртадо за
непоклатимия човешки дух
Нели Фуртадо за
непоклатимия човешки дух
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ного малко са актрисите, оста-
вили такава следа в историята
на театъра с високия драма-
тизъм на своите превъплъщения

Елиза Рашел

 Ах, сладостните стихове на Расин, какво бих
била без тях?

 Федра ме убива, всеки път, когато играя тази
роля, от сърцето ми капе кръв

Елиза Рашел, 1842 г.Елиза Рашел, 1840 г. Госпожица Рашел, 1854 г.
В ролята на Елизабет в драмата на

Йожен Скриб “Кралицата”

духът на трагедиятадухът на трагедиятадухът на трагедиятадухът на трагедиятадухът на трагедията

МММММ

Рашел в една от коронните си роли -
Федра в едноименната трагедия

на Жан Расин

В ролята на Хермиона от “Андромаха”
на Жан Расин

Портрет на Рашел в ролята на Роксана
от “Баязид” на Жан Расин

от Анри Греведон

Светлана ПАНЧЕВА

като легендарната Елиза Рашел или
актрисата, която успява да съживи угас-
налата трагедия с кръвта на собственото
си сърце. Силата на емоционалното й
въздействие върху зрителите, своеобра-
зието на нейната индивидуалност са
разкрити в описанието на Херцен, имал
удоволствието да я гледа на сцената при
гостуването й в Русия през 1853 г.: “Тя не
е красива, по-скоро ниска на ръст, много
слаба и изтощена. Но за какво са й кра-
сота или ръст при тези удивителни черти
на лицето - резки, изразителни, проник-
нати от страст? Играта й е поразителна.
Докато е на сцената, каквото и да става,
не можете да откъснете очи от нея. Това
слабо, крехко същество ви завладява.
Като сега виждам гордо свитите й устни,
мълниеносния изпепеляващ поглед, тре-

пета на страстта или негодуванието, ко-
ито преминават през цялото й тяло. А
гласът, този удивителен глас, който може
да приласкае дете, да шепти думи,
изпълнени с любов, и да задуши врага.
Глас, който прилича на гукане на гургу-
лица и на вик на уязвена лъвица.”

На какво се дължи славата на тази
крехка телом и силна духом жена? Как
дребното чернооко момиче, родено на
28 февруари 1821 г. в бедното семейст-
во на пътуващия търговец Яков Феликс,
който обаче знаел добре немски и френ-
ски и превъзходно рецитирал откъси от
трагедии на Корней и Волтер, се
превръща в легендарна актриса, по
чудодеен начин възродила духа и емо-
ционалната сила на класицистичната
трагедия? Как Елиза Рашел Феликс
става прочутата актриса Госпожица
Рашел, бисера в короната на “Комеди
Франсез”? Малката Елиза изкарва пре-
храната си, като продава портокали по
улиците на парижкия квартал Сен Мар-
тен и за да й е по-интересно, пее пес-
нички, дочути по улиците, или рецитира
басни. Легендата разказва, че веднъж
се приближил един почтен господин и
казал, че тези песни са твърде леко-
мислени за крехката й възраст. Какво
да направя, като нямам други думи,
отвърнала Елиза. Може би вие, госпо-
дине, ще ги измислите? Според едната
версия - господинът, който бил не кой
да е, а самият Виктор Юго, извадил от
джоба си готови стихове, а според дру-
гата - направо на улицата написал ня-
колко стиха и ги дал на невръстната
певица.

Съдбовна и решаваща за целия й
живот се оказва срещата й с трагедията
на Расин “Андромаха”. След като я про-
чита, Елиза решително заявява на роди-
телите си: “Вече знам каква ще стана,
ще играя трагедии.” Без да мисли дълго,
баща й я дава в частна школа по декла-
мация, където неин учител става Жозеф
Сансон, който веднага е поразен от спо-
собността й “за трагическо преживява-
не”. На 12 юни 1838 г. младата актриса,
която вече си е избрала артистичния
псевдоним Рашел, в чест на героинята
от популярната по това време опера на
Майербер “Еврейката”, дебютира на сце-
ната на “Комеди Франсез” в ролята на
Камила от трагедията на Корней “Хора-
циите”. Независимо че в началото силни
роли като Камила и Юлия в пиесите на
Корней “Хорациите” и “Цина”, Хермиона
и Роксана в “Андромаха” и “Баязид” на
Расин, минават почти незабелязани от
публиката, скоро, благодарение на
възторжените отзиви на критиката, тя се
превръща в център на вниманието и
интереса на театрална Франция.

С нейното име и творчество, а тя
пресъздава над 30 блестящи роли, е
свързано възраждането на класицистич-
ната трагедия в нейните най-добри об-
разци. Наистина поразително е как една
актриса, макар и с толкова силна твор-
ческа индивидуалност като Рашел, ус-
пява да върне славата и художествено-
то значение на героичните персонажи
на трагедията във време, когато преоб-
ладава развлекателният репертоар. Но
може би именно на изкуството на Ра-
шел, изпълнено със страст, монументал-
ност и сурово величие, е съдено да
въплъти потребността от героични ха-
рактери, силни страсти и необикновени
герои. Така или иначе Рашел, която
определя себе си като “мислеща”, “ра-
зумна” актриса, която се обръща много
повече към “разбирането” на зрители-
те, отколкото към тяхното “чувстване”,
изиграва всички велики трагически роли
и покорява съвременниците си от Фран-
ция през Русия до Америка, с изключи-
телното си майсторство в поднасяне на
стиха, със завладяващите емоциите ма-
щабни трагически конфликти и характе-
ри. Образите, които пресъздава, са на-
ситени с истински психологизъм, емо-
ционална правда, изискана нюансиров-
ка на мисълта и чувството.

Малко преди да навърши 22 години,
Рашел се представя с една дълго и ста-
рателно подготвяна роля, смятана за
връх в класицистичния театър. На 24
януари 1843 г. тя излиза на сцената на
“Комеди Франсез” като Федра от едно-
именното произведение на Жан Расин.
По отзивите на съвременници нейната
Федра се приближава към първоизточ-
ника - трагедията на Еврипид, като ак-
трисата разкрива в този образ бездна
от противоречиви чувства, истински
възвишен драматизъм и удивителна
емоционалност. Не напразно Федра е
призната за нейната най-добра роля, а
големият италиански актьор Ернесто
Роси споделя впечатленията си от ней-

ната игра: “Просто нямам думи, за да
изразя възхищението си от тази вдъхно-
вена актриса. И тъй като желаех сам да
се убедя, че тя действително изпитва
чувствата, които ми внушава с играта
си, след представлението на “Федра” я
посетих в гримьорната й. Рашел изглеж-
даше изтощена, останала без сили,
ръцете й бяха ледени, устните бледи,
бузите й горяха. Рашел, вие горите в
треска, отбелязах аз. Да, отвърна тя,
тази роля ме убива, всеки път, когато
играя, от сърцето ми капе кръв.” Тя е
още и нежната и необикновено красива
Роксана в “Баязид”, ревнивата и
изпълнена с ненавист Хермиона в “Ан-
дромаха”, изящната Монима в “Митри-
дат”, силната Берениса в “Цина”, пори-
вистата Хермиона в “Сид”.

Над ролята на Хермиона например
Рашел работи цял живот - в началото
се стреми да трогне зрителите и да
предизвика симпатия към своята герои-
ня, но по-късно изтръгва от корен чувст-
вителността от сърцето на Хермиона и я
надарява с нечовешка воля и омраза.
На 31 май 1857 г., след близо 20 години
на бляскав успех и стотици изиграни
спектакли, туберкулозата принуждава
Рашел да напусне театъра. Малко пре-
ди смъртта си през 1858 г. великата
актриса, покорила сърцата и умовете на
съвременниците си, казва: “Умирам от
това, от което е съставено цялото ми
същество - изкуство и страст”.
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Кухнята на бъдещето ще от-
глежда пресни плодове и зелен-
чуци и морски дарове. Според
прогнозите на учените още през
2030 г. хората ще живеят в сгради
като днешните, но домът им ще е
пълен с различни екологични уре-
ди - термоотражателни тапети,
вътрешна биосфера, ултразвукови

ТА
ÙÛÌÍˆËˇ ÂÎ‡ÍÒ. √Ó‚ÓËÚÂÎËÚÂ Ò‡

Ò ÌÂÓ·Ë˜‡ÈÌ‡ ÙÓÏ‡, ÍÓˇÚÓ Ì‡-

ÔÓÏÌˇ Ú‡ÁË Ì‡ ‚ÛÎÍ‡ÌË˜ÌËÚÂ Í‡Ï˙-

ÌË, ËÁÔÓÎÁ‚‡ÌË ÔË ÔÓˆÂ‰ÛËÚÂ

Á‡ Ï‡Ò‡Ê.  Ó„‡ÚÓ ÔÛÒÌÂÚÂ ÔÓ‰ıÓ-

‰ˇ˘‡ ÏÛÁËÍ‡ Ë ËÁ·ÂÂÚÂ ÂÊËÏ

ìÂÎ‡ÍÒî, ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡ Á‡ÔÓ˜‚‡ ‰‡

Á‚Û˜Ë ÔÓ Ì‡˜ËÌ, ÍÓÈÚÓ ËÁÔ˙Î‚‡ ‡Ú-

ÏÓÒÙÂ‡Ú‡ Ò˙Ò ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ Ë

ÔÂ‰‡ÁÔÓÎ‡„‡ Í˙Ï ÏÂ‰ËÚ‡ˆËˇ.

≈ÙÂÍÚ˙Ú Â ÔÓ-„ÓÎˇÏ ÔË Á‡„‡ÒÂÌÓ

ÓÒ‚ÂÚÎÂÌËÂ. “Ó„‡‚‡ ˜Ó‚ÂÍ ÏÓÊÂ ‰‡

ÒÂ Ì‡ÒÎ‡Ê‰‡‚‡ Ì‡ Á‡„‡‰˙˜Ì‡Ú‡

ÒËÌˇ Ò‚ÂÚÎËÌ‡, ÍÓˇÚÓ Ó˜ÂÚ‡‚‡

ÍÓÌÚÛËÚÂ Ì‡ ÍÓÎÓÌËÚÂ.

”ÌËÍ‡ÎÂÌ ıÎ‡‰ËÎÌËÍ, ÍÓÈÚÓ

Û‰˙ÎÊ‡‚‡ ÊË‚ÓÚ‡ Ì‡ ÁÂÎÂÌ˜ÛˆËÚÂ,

Â ‡Á‡·ÓÚÂÌ ÓÚ ¯‚Â‰ÒÍË ÛÌË‚ÂÒË-

ÚÂÚ Á‡ ‰ËÁ‡ÈÌ. ”Â‰˙Ú ‚ÔÂ˜‡ÚÎˇ‚‡

ÌÂ Ò‡ÏÓ Ò ÔËˇÚÌËˇ Á‡ ÓÍÓÚÓ ‰Ë-

Á‡ÈÌ, ‡ Ë Ò Í‡ÏÂ‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ Ò˙Á‰‡-

ÚÂÎËÚÂ Ì‡Ë˜‡Ú „‡‰ËÌ‡ ‚ ÍÛıÌˇÚ‡.

—ÔÓÂ‰ ‰ÛÏËÚÂ ËÏ ·Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡

ÌÂˇ ÁÂÎÂÌ˜ÛˆËÚÂ ÓÒÚ‡‚‡Ú ÌÂ Ò‡ÏÓ

Ò‚ÂÊË, ÌÓ Ë ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡Ú ‰‡ ÊË‚Â-

ˇÚ Ë ‰‡ ÒÂ ‡Á‚Ë‚‡Ú. » ÚÓ‚‡ ÌÂ Â

‚ÒË˜ÍÓ. ¬ Ú‡ÁË „‡‰ËÌ‡ ÏÓÊÂÚÂ

‰ÓË ‰‡ Á‡Ò‡‰ËÚÂ Ë ÓÚ„ÎÂ‰‡ÚÂ Ò‚ÓË

ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌË ÁÂÎÂÌ˜ÛˆË. “ˇ ‡‚ÚÓÏ‡-

ÚË˜ÌÓ ÒÂ „ËÊË Á‡ ÓÒ‚ÂÚÂÌÓÒÚÚ‡,

ÚÂÏÔÂ‡ÚÛ‡Ú‡ Ë Ì‡ÔÓˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡

‡ÒÚÂÌËˇÚ‡ Ò ‚Ó‰‡.
—Ï‡È‚‡˘‡ Á‡ ‰ÓÏ‡ÍËÌËÚÂ Ë

‚ÒÂ Ó˘Â ÊÂÎ‡Ì‡ ËÎ˛ÁËˇ Á‡ ÏËÎË-

ÓÌË ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎÍË Ì‡ ÌÂÊÌËˇ ÔÓÎ

Â Ô‡ıÓÒÏÛÍ‡˜Í‡Ú‡ Ó·ÓÚ. ÃÓÚÓ-

ËÁË‡ÌËˇÚ Ó·ÓÚ Ó·ËÍ‡Îˇ ‰ÓÏ‡ Ë

ÔÓ˜ËÒÚ‚‡ Ò‡ÏÓÒÚÓˇÚÂÎÌÓ, ‰ÓÍ‡ÚÓ

ÌËÂ ÒÏÂ Ì‡ ‡·ÓÚ‡ ËÎË Ì‡ ÔÓ˜Ë‚-

Í‡. ƒ‡, ÔÓ‰‡‚‡Ú ÒÂ ÔÓ Ï‡„‡ÁËÌË-

ÚÂ Ë ÒÚÛ‚‡Ú ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ÓÚ 400

‰ÓÎ‡‡. œ‡ıÓÒÏÛÍ‡˜Í‡Ú‡ ‡ÁÔÓ-

Î‡„‡ Ò Í‡ÏÂ‡ Ò Ó·ı‚‡Ú 360 „‡‰Û-

Ò‡, ·Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡ ÍÓˇÚÓ Â ÒÔÓ-

ÒÓ·Ì‡ ‰‡ ÒÂ ‰‚ËÊË ÔÓ ˆÂÎËˇ ÔÓ‰

ˆÂÎÂÌ‡ÒÓ˜ÂÌÓ Ë ·ÂÁ ‰‡ ÒÂ ·Î˙ÒÍ‡

‚ ÔÂ„‡‰Ë. D-Ó·‡ÁÌ‡Ú‡ ÙÓÏ‡

Ì‡ ÔÓ‰Ó˜ËÒÚ‡˜Í‡Ú‡ ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡

ÂÙÂÍÚË‚ÌÓ ÔÓ˜ËÒÚ‚‡ÌÂ ‚ ˙„ÎËÚÂ

Ì‡ ÔÓÏÂ˘ÂÌËÂÚÓ. «‡‡‰Ë ‚ËÒÓ˜Ë-

Ì‡Ú‡ ÒË, ÍÓˇÚÓ Â ÓÍÓÎÓ 10 ÒÏ, Ó-

·ÓÚ˙Ú ÏËÌ‡‚‡ ÔÓ‰ ÏÂ·ÂÎËÚÂ Ë

Ó·Ë‡ Ô‡ı Ì‡ ÌÂÛ‰Ó·ÌË ÏÂÒÚ‡.

—ÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÔËÍÎ˛˜Ë ‡·ÓÚ‡, Ô‡-

ıÓÒÏÛÍ‡˜Í‡Ú‡ ÒÂ ÔË·Ë‡ ‚ Ò‚Óˇ-

Ú‡ ·‡Á‡, Í˙‰ÂÚÓ ÒÂ Á‡ÂÊ‰‡.

Как да наречем авангардните жилища на бъдещето, от които очак-
ваме сами да произвеждат енергия и кислород, да пречистват водата
и да се нагласят към сезоните? Все повече участници в различни
архитектурни форуми подкрепят названието treescraper (нещо като
дървостъргач). Логиката им е, че подобна конструкция, първо, ще е
голяма като небостъргач (skyscraper) - за да си покрие разходите, и
второ - ще функционира като дърво (tree).

Строители и архитекти се ориентират към проекти, смятани доскоро
за арт изпълнения. Безспорно дизайнът на къщите ще се променя - те
ще стават по-зелени, екологично чисти и пестящи енергия. Соларните
батерии, водните инсталации за събиране и пречистване на дъждовна-
та вода с цел вторично използване отдавна не са новост. Терасите и
покривите в модерния градски дом са по правило с функции на оазиси.
По тях има лехи за цветя и дръвчета в саксии. Писък на модата е
градинарството - популярно в Америка, а вече завладяващо и Европа.

Мегаструктурата с ефектното име Treescraper Tower of Tomorrow е
създадена от Уилям МакДона - зелен архитект, построил първата со-
ларна жилищна сграда през 1977 г. в Ирландия. През 1999-а той бе
обявен за “Герой на планетата” от сп. “Тайм”. В “дървостъргача”, пред-
ставен най-напред от сп. “Форчън”, са заложени принципите на биоми-
микрията - изкуството да се извлича вдъхновение от природата. За да
се сведе до минимум влиянието на вятъра, на сградата е придадена
аеродинамична форма. Електричеството идва от слънчеви батерии върху
западната страна на сградата, където има и триетажен озеленен атри-
ум. Покривът е зелена тераса, а водата се пречиства и използва мно-
гократно: от мивките и ваните след преработка се ползва за поливане
на градините, а оттам след дрениране се връща в тоалетните. Цялото
обзавеждане в небостъргача дърво е от материали, които могат да се
рециклират.

Производителите на мебели също се ориентират към “зеленото”.
Това се изразява във внимателен подбор на материалите. Не е важно
само на етикета да пише екологично чист продукт, а да се проучи
методът на производство - от качеството на дървесината до боята и
лака.

И още една идея. Топлината, отделяна от 250-те хиляди пътници,
които преминават на ден през централната гара на шведската столица
например, ще бъде използвана за отопление на разположена в съсед-
ство офис сграда. Идеята е топлината, излъчвана от телата, да бъде
улавяна чрез специална вентилационна система и да служи за затоп-
ляне на вода, която ще бъде отвеждана до радиаторите.

ВДЪХНОВЕНИЕ
ОТ ПРИРОДАТА

Страниците подготви Ина МИХАЙЛОВА

перални и съдомиялни машини,
които не ползват вода. Домашна-
та биосфера ще произвежда свеж
водород, с който може да се заре-
ди лека кола, и ще работи с хра-
нителните отпадъци от кухнята.
Произвежданите в биосферата
растения от своя страна ще отде-
лят кислород, който ще се внася в

резервоара за риби и ще
поддържа живота им. Скариди ще
се грижат за чистотата в резерво-
ара и в същото време ще могат да
се консумират.

Домакинските уреди на бъде-
щето ще създават “свързана енер-
гийна верига”, като се захранват
един от друг. Съдомиялната ма-

шина ще ползва енергията, про-
изведена от въртенето на центро-
фугата на пералнята. Отпадъчна-
та вода в баните на умния дом ще
се филтрира през слоеве тръсти-
ки и ще се използва както за про-
миване на тоалетната, така и за
варене на чай в енергоспестяващ
чайник.

Кухня с автономна биосфераКухня с автономна биосфераКухня с автономна биосфераКухня с автономна биосфераКухня с автономна биосфера
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Кои са десетте най-високи сгради

в света, колко струва всяка от тях,

какво е нейното предназначение

и къде се намира

Õ
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става два пъти по-възможен!
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Небостъргачите се...
състезават
Небостъргачите се...
състезават
Небостъргачите се...
състезават
Небостъргачите се...
състезават
Небостъргачите се...
състезават

Фантастично богати страни ще пла-
тят фантастични пари за изграждането
на едни от най-високите сгради в света
на тяхна територия. За тези държави
няма икономическа криза, те не затъват
в проблеми, породени от нея. Обратното
- търсят ефектен начин да вложат цели
планини от пари, придобити най-вече от
петрол и газ. Точно затова и строят кули,
които завършват направо в небесата.

На първо място е Саудитска Арабия.
Тя изгражда кула на 156 етажа в Джеда.
Височината й ще е 999 метра, като след-
ва да бъде завършена през 2018 г. Първо-
началната идея била кулата да достига
1,6 км височина, но се оказва, че почва-
та не може да издържи такава гигантска
сграда. Тогава решават да намалят висо-
чината на 999 м.

Кулата ще предоставя офиси, жили-
ща и хотелски апартаменти. След
завършването й тя ще бъде най-висока-
та сграда в света. Също и по стойност -
4,6 млрд. евро!

След нея се нарежда сграда от 133
етажа и с височина 640 м в Сеул, Южна
Корея. Тя ще струва 2,9 млрд. евро, ще
бъде готова през 2017 г. и ще предлага
жилища, офиси и хотели.

Само три метра по-ниска ще бъде

кулата в Джакарта, Индонезия. Предвиж-
да се строителството да продължи пет
години, а сградата да има 119 етажа, от
които 6 подземни.

В Сеул ще се извиси още един не-
бостъргач с гигантски размери. Той тряб-
ва да достигне височина 620 м. Строи-
телството му започва тази година и ще
завърши след пет години.

На пето място по височина се нареж-
да сграда в Китай със 119 етажа и висо-
чина от 606 м. Особеност при нея са
специални отвори в конструкцията, кои-
то ще отслабят налягането на вятъра
върху небостъргача.

Също в Китай се очаква изграждане-
то на кула от 587 м - международен фи-
нансов център.

Седми в класацията е небостъргач в
Сеул. Данни: височина 540 м, 118 етажа,
от които осем под земята.

Осма - кула в Малайзия с височина
525 м на 100 етажа.

Девета - 509 м височина и 104 етажа
в Пекин. Интересното при нея е, че тя ще
може да използва вятърна енергия за
производство на електричество за соб-
ствените си нужди.

Десета - кула от 500 м в Шенжен,
Китай.

акто показват послед-
ни изследвания, сибир-
ските мъхове, които
растат в огромни коли-

Сибирските мъхове - лекарство чудо

К
чества в Крайния Север на Ру-
сия, имат уникални лечебни
свойства. Това е откритие за
европейците, но от северните
народи отдавна се знае. На-
пример мъхът сфагнум отдавна
е използван за превързване на
раните на воините и е давал
отлични резултати при тяхното
лечение.

Употребява се при пригот-
вянето на различни ястия. При-
тежава ефекта “гъба”, при кой-
то попива 22 пъти колкото соб-
ственото си тегло, като по
такъв начин може да извлича
алергените от организма.

При лечението със сфагнум
силно намаляват пристъпите от
бронхиална астма, също необ-
ходимостта от бронхоразширя-
ващи препарати.

Всичко, което човек яде,
буквално е натъпкано с кон-

серванти. Ако заменим изкуст-
вените консерванти с естест-
вени, като мъх например, про-
дуктите не само ще получат по-
интересни вкусови качества, но
и ще могат да се консервират
много ефикасно.

Намаляват и постепенно
премахват алергичните реак-
ции, използват се при изработ-
ването на антисептични под-
ложки за крака, поглъщат неф-
топродуктите, заплашващи
природата...

Смятаният за най-сух на света континент Африка е разполо-
жен върху огромни резервоари със сладка вода, съобщиха от
Би Би Си. Новината беше посрещната като истинска сензация,
защото открай време е известно безводието в тези изпепелени
от слънцето земи, в огромните пустини тук. Още повече че
нуждите от вода занапред ще стават все по-големи поради
увеличаване на населението и необходимостта от напояване на
посевите.
Учените правят своите констатации след анализ на национал-
ните хидрогеоложки карти и след 238 проучвания на водонос-
ни хоризонти. Най-големи количества подпочвени води има в
Либия, Алжир и Чад. Там те достигат слой с дебелина 75 м.
Поради климатичните промени, превърнали преди хилядолетия
Сахара в пустиня, много от подземните водоносни хоризонти
са били запълнени с вода за последно преди 5000 години.
Тази вода може да бъде спасение в сушите, но правителства-
та се отнасят твърде предпазливо към подобна възможност, за
да не бъдат изразходвани неразумно тъй важните ресурси.
Като се знае обаче, че над 300 милиона души в Африка нямат
достъп до безопасна питейна вода и че само 5 на сто от
обработваемите земи се напояват, учените бързат да завършат
подробна карта на подпочвените води, да предложат план за
тяхното използване и да направят подробно изследване върху
качествата на откритите морета със сладка вода.

ОТГОРЕ СТРАШНА
СУША, ОТДОЛУ -
МОРЕ ОТ СЛАДКА ВОДА

ТИ СИ ТОВА,
КОЕТО ЯДЕШ, НО...

Има стара поговорка: “Ти си това, което
ядеш!” и ако се замисли човек, сякаш наисти-
на е така. Направените анализи вече показ-
ват, че когато например се прекалява със
сладкото, това влошава паметта и прави мозъ-
ка тромав, внася леност в стремлението към
учение и усъвършенстване. Нещо повече: яде-
нето на високофруктозни продукти в
продължение на години пречи и на възприе-
мането на нови знания, и на запомнянето на
информация. Казано по-кратко - от сладкото
се оглупява!

Добре е, че има и противодействие или за
отровата - противоотрова. Това са мастните
киселини в храни като сьомга, орехи, ленено
семе. Те унищожават пораженията от ефекта
на сладкото.

ƒÓÍ‡ÚÓ ‚ —ÓÙËˇ ÔÓÔË˘ˇı‡ ÓÚ ·ÂÁ‰ÓÏÌË-
ÚÂ ÍÛ˜ÂÚ‡ Ë ÔÓ‰ ÔÂ‰ÎÓ„, ˜Â ÒÂ ÒÚÂÏˇÚ ÛÊ
ÔÓ ıÛÏ‡ÌÂÌ Ì‡˜ËÌ ‰‡ Â¯‡Ú ÔÓ·ÎÂÏ‡ ÓÚ-
Í‡‰Ì‡ı‡ ‰ÂÒÂÚÍË ÏËÎËÓÌË ÎÂ‚‡, ‚ÌÂÁ‡ÔÌÓ
ËÁÌËÍ‚‡ Ó˘Â Â‰ËÌ ÏÌÓ„Ó ÒÂËÓÁÂÌ ÔÓ·ÎÂÏ:
‰‡ÎÂ˜-‰‡ÎÂ˜, ˜‡Í ‚ —Ë·Ë, Ë ÔÓ-ÚÓ˜ÌÓ - ‚
flÍÛÚËˇ, ÏÂÊ‰Û ÒÍËÚ‡˘ËÚÂ ÍÛ˜ÂÚ‡ Ë ‚˙ÎˆËÚÂ
ÒÂ Â ÔÓˇ‚ËÎ ıË·Ë‰. —Ú‡‚‡ ‰ÛÏ‡ Á‡ ‚˙ÎˆË
ÏÛÚ‡ÌÚË, ÍÓËÚÓ ÒÂ ÔÂ‚˙˘‡Ú ‚ ÏÌÓ„Ó
ÒÚ‡¯Ì‡ Ì‡Ô‡ÒÚ.

ŒÚ Â‰Ì‡ ÒÚ‡Ì‡, ÏÛÚ‡ÌÚËÚÂ ÌÂ ËÁ-
ÔËÚ‚‡Ú ÌËÍ‡Í˙‚ ÒÚ‡ı ÓÚ ˜Ó‚ÂÍ‡, Á‡-
˘ÓÚÓ ÌÓÒˇÚ ‚ ÒÂ·Â ÒË ˜ÂÚËÚÂ Ì‡ ‰Ó-
Ï‡¯ÌËÚÂ ÍÛ˜ÂÚ‡, ÓÚ ‰Û„‡, ËÏ‡Ú ‰˙ÁÓÒÚÚ‡
Ì‡ ‚˙ÎÍ‡ Ë Ì‡Ô‡‰‡Ú ·ÂÁ ÍÓÎÂ·ÂÌËÂ ˜Ó‚ÂÍ‡
- Ò‚ËÂÔÓ, ÍÓ‚‡ÌÓ.

 ˙ÒÚÓÒ‚‡ÌÂÚÓ Â ÒÚ‡Ì‡ÎÓ ÓÚ Ò·ÎËÊ‡‚‡-
ÌÂÚÓ ÏÂÊ‰Û ‚˙Î˜Ë „ÎÛÚÌËˆË, ÍÓËÚÓ ‚ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ
„Ó‰ËÌË ‚ÒÂ ÔÓ-˜ÂÒÚÓ Ò‡ Á‡·ÂÎˇÁ‚‡ÌË ‰‡ ‚˙ÎÛ‚‡Ú ‚
ÔÓÍ‡ÈÌËÌËÚÂ Ì‡ „‡‰Ó‚ÂÚÂ, Ë „ÎÛÚÌËˆË ÓÚ ·ÂÁÒÚÓÔ‡ÌÒÚ‚Â-
ÌË, ÒÍËÚ‡˘Ë ÍÛ˜ÂÚ‡. ¬ ÂÁÛÎÚ‡Ú Ì‡ ÚÓ‚‡ ÒÂ Á‡·ÂÎˇÁ‚‡ ÔÓ-
ˇ‚ˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ıË·Ë‰ Ò ÓÒÓ·ÂÌË Í‡˜ÂÒÚ‚‡. “ÓÈ Â ÔÓ-ÓÔ‡ÒÂÌ
Í‡ÍÚÓ Á‡ ÊË‚ÓÚÌËÚÂ, Ú‡Í‡ Ë Á‡ ˜Ó‚ÂÍ‡.

–ÛÒÍËÚÂ ÂÍÓÎÓÁË Ì‡Ë˜‡Ú ÌÓ‚ÓÔÓˇ‚ËÎËÚÂ ÒÂ ıË˘ÌËˆË
‚˙ÎÍÓÒÓ·Ë - ÔÓËÁ‚Ó‰ÌÓ ÓÚ ‚˙ÎÍ Ë ÒÓ·‡Í‡ (ÍÛ˜Â). ƒ‡ÎË
ÌÂ˘Ó ÔÓ‰Ó·ÌÓ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ Ó‰Ë Ë ÔÓ Ì‡¯ËÚÂ ÁÂÏË, ‰ÓÍ‡ÚÓ
ÔË¯Ï‡Ì ÛÔ‡‚ÌËˆË Ë ÔËÓ‰ÓÁ‡˘ËÚÌËˆË ÒË ÔÂı‚˙ÎˇÚ
‚ËÌ‡Ú‡ Á‡ ·ÂÁ‰ÓÏÌËÚÂ ÍÛ˜ÂÚ‡?

Хибриди между
вълци и скитащи

кучета?

Оглупява ли се от сладкото?

Все по-високо и по-високо...

ÕÂ Â‰Ì‡ Ë ‰‚Â Ì‡Û˜ÌÓÙ‡ÌÚ‡ÒÚË˜ÌË ÍÌË„Ë Ò‡ Ì‡ÔËÒ‡ÌË Á‡ ‚˙ÁÏÓÊÂÌ Ò·Î˙Ò˙Í
Ì‡ «ÂÏˇÚ‡ Ò ‡ÒÚÂÓË‰, ÌÂ Â‰ËÌ Ë ‰‚‡ ÙËÎÏ‡ Ì‡ ÛÊ‡ÒËÚÂ Ò‡ Ì‡Ô‡‚ÂÌË Ì‡ Ú‡ÁË
ÚÂÏ‡. ŒÔ‡ÒÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ËÒÚËÌ‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡, Á‡ÚÓ‚‡ ‡ÒÚÓÌÓÏËÚÂ ÁÓÍÓ ÒÎÂ‰ˇÚ
‰‚ËÊÂÌËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÎ‡, ÍÓËÚÓ ÔÂÏËÌ‡‚‡Ú Ì‡ ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ÓÚ 8 ÏËÎËÓÌ‡ ÍÏ
ÓÚ «ÂÏˇÚ‡. œÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ Ó·‡˜Â ÔÓÍ‡Á‚‡Ú (Á‡ ËÁÌÂÌ‡‰‡ Ì‡ Û˜ÂÌË-
ÚÂ), ˜Â ÚÂ Ò‡ ·ÎËÁÓ ‰‚‡ Ô˙ÚË ÔÓ‚Â˜Â, ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ ÒÂ ÒÏˇÚ‡¯Â ‰ÓÒÂ„‡!

”˜ÂÌËÚÂ Ò˙Ó·˘‡‚‡Ú, ˜Â ‚ ÏÓÏÂÌÚ‡ ÓÍÓÎÓ 4700 ‡ÒÚÂÓË‰‡, ÔÓÚÂÌˆË‡ÎÌ‡
Á‡ÔÎ‡ı‡, Ò‡ Ò ‰Ë‡ÏÂÚ˙ 100 ÏÂÚ‡ Ë ÔÓ‚Â˜Â.  ‡ÚÓ ÒÂ ‚ÁÂÏÂ ÔÂ‰‚Ë‰ Ó„ÓÏ-
Ì‡Ú‡ ÒÍÓÓÒÚ, Ò ÍÓˇÚÓ ÒÂ ‰‚ËÊ‡Ú, Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÂÌ Ò·Î˙Ò˙Í Ò˙Ò «ÂÏˇÚ‡ ·Ë ËÏ‡Î
Ù‡Ú‡ÎÌË ÔÓÒÎÂ‰ËˆË, Á‡˘ÓÚÓ ·Ë ÒÂ ‡‚Ìˇ‚‡Î Ì‡ Â‰ÌÓ‚ÂÏÂÌÌËˇ ‚ÁË‚ Ì‡
ıËÎˇ‰Ë ÏÓ˘ÌË ‡ÚÓÏÌË ·ÓÏ·Ë!

œË ÒÂ„‡¯ÌÓÚÓ ‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ Ì‡ÛÍ‡Ú‡ Ë ÚÂıÌËÍ‡Ú‡ Ó·‡˜Â ÒÂ ÒÏˇÚ‡, ˜Â ‡ÍÓ
Ú‡Í˙‚ ‡ÒÚÂÓË‰ ·˙‰Â ÓÚÍËÚ Ì‡‚ÂÏÂ, ÚÓÈ ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â ÓÚÍÎÓÌÂÌ Ë ‰‡ ÒÂ
ËÁ·Â„ÌÂ ÔÂÒË˜‡ÌÂ Ì‡ Ô˙Úˇ ÏÛ Ò Ô˙Úˇ Ì‡ «ÂÏˇÚ‡. ŒÒ‚ÂÌ ÚÓ‚‡ Â ËÌÚÂÂÒÌ‡ Ë
‰Û„‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ - ÔÓ‰Ó·ÌÓ ÌÂ·ÂÒÌÓ ÚˇÎÓ ·Ë ÔÓÁ‚ÓÎËÎÓ ÔÓ‰Ó·ÌË ËÁÒÎÂ‰‚‡-
ÌËˇ Á‡ ÔÓÎÂÁÌË ËÁÍÓÔ‡ÂÏË ‚ ÌÂ„Ó. ¿ ÔÓÒÎÂ - Ë Á‡ ÚˇıÌÓÚÓ ËÁ‚ÎË˜‡ÌÂ ‚ ÔÓÎÁ‡
Ì‡ ˜Ó‚Â˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ.

Сблъсъкът с астероид
става два пъти по-възможен!
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Позиция Точката над И-то

Иво АТАНАСОВ

Други текстове от автора на: www.ivoatanasov.info

динадесет месеца
преди изборите е
важно не само как-
ви ще бъдат посла-
нията ни към гласо-

Е
подавателите, но и как да стиг-
нат до тях. Може би затова веч-
ното: “Кога ще имаме “червена”
телевизия?” започна отново да
звучи на срещите с партийните
активи. Възможностите за ре-
шаване на този въпрос бяха
пропуснати и надали скоро ще
се появят нови. Пък и едва ли е най-разумно да се
затваряме в собствената си среда и да комуникираме
помежду си. Голямото предизвикателство е как да
влияем на другите, а не толкова на себе си, за да
разширим недостатъчната подкрепа, която получава-
ме вече в няколко поредни вота.

Бедата е в прекомерната концентрация на собстве-
ност в този сектор, и то в наш ущърб. Политиката на
повечето медии е да отразяват безкритично действи-
ята на властта и особено на нейния стълб - Бойко
Борисов. След като установиха влиянието си върху
голяма част от централните всекидневници, с промени
в собствеността управляващите влизат и в регионални-
те медии. С наближаването на изборите най-вероятно
алтернативните политически мнения все по-трудно ще
намират трибуна.

Вместо да се вайкаме, по-добре е да погледнем
възможностите, които дава интернет и в частност -
фейсбук. Те са неограничени и практически безплат-
ни, стига да знаем как да ги използваме. Още повече,
че в тази социална мрежа е предимно младото поко-
ление, до което по-трудно достигаме по традиционни-
те канали. Прави впечатление обаче, че немалко от
нашите парламентаристи нямат свои профили във
фейсбук. Или пък ако имат, не ги поддържат сами,
чувства се, че на въпросите не отговаря титулярят, а
някой сътрудник. Така плюсът от непосредствения кон-
такт се превръща в минус, тъй като усещането, че някой
друг пише от твое име, настройва отрицателно потре-
бителите. Особено дразнещи са ахканията и охканията
на някои политици, главно международници, как им се
налагало да летят от Брюксел до Пекин, оттам пък - да
пресекат Океана до нова дестинация, как не им оста-
вала свободна минута и прочие. Вместо да пишат как-
во се е случило на форума, в който са взели участие,
или поне кратки бележки за града, в който са изпра-
тени, та да обогатим познанията си, те ни занимават
със собствените си емоции. Някои дори се сърдят на
коментарите, тропат с краче, а това е най-сигурният
начин да се отблъснат потенциални привърженици.
Имаме и приятни, макар и немногобройни, изключе-
ния на политици, които ползват фейсбук и като потре-
бители, споделят всичко като личности, което не само
не дразни, но дори е предпоставка постепенно да се
навлиза и в същинската им дейност и така да се из-
гражда доверие към онова, което пишат.

Повечето притежатели на профили влизат във фейс-
бук за развлечение, играят на ферми, искат ти крави,
губят времето си в различните, често глупави, приложе-
ния. Ако качиш на стената няколко снимки как си затво-
рил буркани със зелен фасул, ще получиш многоброй-
ни кликвания “харесвам”, но ако предложиш сериозна
тема за дискусия, отзивите ще бъдат в пъти по-малко.
Ние можем в немалка степен да променим това, стига
да искаме и да знаем как. Имаме хиляди индивидуални
профили на социалисти, разполагаме и със стотици
групи на БСП или на младежките й обединения по
райони, градове и общини. Това е огромен потенциал,
който може да формира подходяща за нас атмосфера
във фейсбук. Стига да не държим непременно да качим
в мрежата снимка на новия цвят, в който сме боядисали
косата си, и да очакваме отзиви колко суперска е по-
следната ни прическа, или пък какви обувки сме си
харесали. Без това вероятно не може, но то трябва да
е не самоцелно, а пътечка към доверието на потреби-
телите за споделяне на по-сериозни неща.

И с невъоръжено око се вижда, че повечето адми-
нистратори на споменатите групи нямат необходимата
подготовка. Не преценяват какво е полезно да се пуб-
ликува, липсва им нагласата да дискутират, не умеят
да водят спор по начин, по който да печелят привърже-
ници. Отсъства желание дори да се популяризира нещо,
казано от най-високите нива в партията. Така напри-
мер отделни ентусиасти се опитаха да въвлекат стоти-
ците свързани с БСП групи в разпространяването на
декларацията на нашите парламентаристи по случай
трите години управление на ГЕРБ, но резултатът беше
нищожен. Така се случи и с акцията в защита на пер-
нишката кметица. От Бузлуджа пък бяха качени хиляди
снимки, но без никакъв текст. А беше важно да се
акцентира какъв е девизът на тазгодишния събор, какви
са посланията му.

Налага се впечатлението, че не управляваме учас-
тието си във фейсбук. Администраторите на групите нямат
указания, не им е препоръчана линия на поведение, не
се захранват с аргументи. Централата на БСП възнаме-
рява да обучи десетки хиляди членове на секционни
комисии, за да не ни бъде отнета чрез манипулации
изборната победа. Това обаче е нужно и за фейсбук-
активистите. Защото няма как да пазим успеха си от
посегателства, ако преди това не сме го завоювали.

е бях го виждал отдавна.
Пък и слабо го познавах -

Дошла е нова партия на
власт. Какво друго ви
остава, освен да се ус-
михвате и да се радвате.
Дошла е сметката ви за
парно и изравнителната
фактура за доплащане -
усмихвайте се. Взимате
кредит, за да погасите
стари задължения, после

За изгорената мелница „Единство”
или за съдбата на България

Иван
ВАНДОВ

своя век. Собствениците й нищо не
губят - тя е застрахована. Това е ед-
ната версия за злодеянието. Има и
втора версия. Тя е сложна и явно
мирише на криминално деяние. Поч-
ти по същото време, когато пожарът,
лумнал от третия етаж на мелница
“Единство”, едва-едва загасвал, в
други две села, недалеч от нашето,
мелниците били постигнати от съща-
та участ. А не след дълго в едно от
околните селища затуптяло сърцето
на нова, по-модерна производителка
на брашно. Надеждите на новия (или
новите) мелничари са, че натам ще
се стичат мливари от околните села;
че в бездънните му (или им) джобове
и в банковите им сметки ще тече
непрекъснат поток от едри банкноти.
Изкушавам се да отбележа, че всич-
ките тези истории съвпадат по време
с първите стъпки на нашенската “неж-
на революция”. Нямам предвид ня-
каква пряка връзка между едното и
другото, нито пък политизирано тълку-
вание на случаите и мотивите за по-
сочените изстъпления. Мисълта ми е
за създалата се благоприятна атмо-
сфера за първенство на егоистичния
личен интерес, водещо до тежки
престъпления.

Защо отделям толкова редове на
“мелницата”? Защото долових, че
Ленко, каквото и да говореше в мо-
мента, все поглеждаше към нея. Си-
гурен съм, че мислеше за нея, по-
точно за нейните руини, търсеше
съизмеримост между това злодейско
дело и съдбата на родината.

Словоохотливият ми събеседник
прекъсна завладялата го тема и за-
говори нестройно за селските рабо-
ти: изоставените две училища пора-
ди недостиг на деца за тях; трудно
кретащото кооперативно стопанство;
фактическото ликвидиране на голе-
мия и рентабилен птицезавод; пус-
теещите площи чернозем след
връщането на нивичките “в реални
граници”; инициативността, но и ек-
сплоататорската алчност на аренда-
торите; отчайващата безработица,
която кара годните млади хора да
търсят залъка хляб в големите гра-
дове или да дирят късмета си в Ис-
пания, Гърция и чак в Канада, Аме-
риките; все по-драстичното обезлю-
дяване на селото; неизвестно доко-
га заключените, останали без живо
дихание, инак все още усмихващи
се къщи и дворове; повсеместните
дръзки кражби и какво ли още не...

Изуми ме този човек със своята
осведоменост, с очевидния му инте-
рес към онова, което става около
него. Сякаш върху собствените му
плещи лежи моралната отговорност
за нещата на село. Говори сякаш е
завършил политоложка школа. А
Ленко нямал дори средно образова-
ние. Бе тръгнал нанякъде, но, както
винаги, се спрял срещу някогашната
мелница. Прекъсвайки монолога си,
той обърна отново поглед към руини-
те и преди да си тръгне, изрече: “Ето,
това е нашата България сега!...” Гле-
дам го тоя Ленко! Допускам, че не
знае що е метафора, но мисли не
само политически, а и поетически...

Държа накрая да споделя, че в
горните редове няма нито грам из-
мислица. Записах това, което чух и
видях. Избегнах името на селото,
дори и на областта. Спестих и фа-
милното име на Ленко. Сторих всич-
ко това, защото подобни неща са
наблюдавани и се наблюдават по
цяло Българско. Що се отнася до моя
събеседник, не толкова рядко се сре-
щат такива мъже. Безсилни са се-
гашните ни властелини да спрат раж-
дането на ленковци.
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УСМИХВАЙТЕ СЕ!
ви вдигат лихвата, но вие
се усмихвайте и плащай-
те... Така ще преборите
стреса. Спрели са ви то-
ка за неплатени сметки,
в същия ден са ви дош-
ли бележките за вода,
телефон, интернет, но вие
започвате деня с усмив-
ка. Какво да направите
друго? Дошло е ново
потвърждение, че първо
трябва да се построят
магистралите, а после
ще размразят минимал-
ните ви пенсии и заплати,
защото вие сте усмихна-
ти патриоти. С усмивка
посрещате и новата цена
на горивата и хляба, не-
зависимо че нямало ос-

нование за тези нови це-
ни. Вие имате основание
единствено да се усми-
хвате. Посрещате с ус-
мивка безводието, раз-
къртените тротоари и дуп-
ките по улиците, но се
гордеете с нови магист-
рали и трикольорни лен-
тички. Усмихвате се и
след земетресенията.
Дали са ви 300 лв. да из-
правите комините и сте-
ните... Отново повод за
усмивки. Живеете, заоби-
колени от престъпност и
корупция, фалшиви доку-
менти и ментета храни и
напитки. Не обръщайте
внимание на новините,
усмихвайте се. Посрещ-

нете с усмивка Калинки-
те, новите директори и
министрите, фактите за
имотите на управляващи-
те, дори доцентурата на
някого си... Дошъл е по-
редният лош доклад за
сигурността и правосъди-
ето у нас. Не се притес-
нявайте, усмихнете се.
Само така ще станете
щастлива кокошка, ма-
кар да сте на последно
място по щастие заедно
с хората от Конго. И
хората от Конго са хора,
я! Усмихвайте се, както
ще ви пожелае един
синоптик. Само така ще
се превърнете в щастлив
и усмихнат олигофрен...

Н

Лозан
ТАКЕВ

далеч, далеч е по-млад от мен. Син
на мой приятел от юношеските годи-
ни. Бях излязъл от гостоприемния дом
на мои роднини да се поразтъпча из
“центъра” на селото. И едва го по-
знах. Спрял се на тротоара с лице
към “мелницата”. Той, Ленко, по-лес-
но ме позна, когато се изправих из-
ненадано пред него и полушеговито
го попитах в какво се е загледал. Из-
лишен бе въпросът ми. Аз също
обърнах поглед натам.

От другата страна на широката
улица е “мелницата”. Свидни споме-
ни нахлуха в главата ми. И аз съм
дремал до късни нощи върху стова-
рените вътре в мелницата чували с
жито, чакайки да ни дойде редът. И
съм гледал навън чуждоселски кару-
ци, разпрегнали коне, също да чакат
реда си, понякога с часове и дни.
Когато в отделенията ни учеха да
пишем писма и ние трепетно се обръ-
щахме към “непознатото другарче” от
училище в съседно село, мнозина от
нас непременно и горделиво споме-
навахме за една от забележително-
стите в селото - мелницата. Тя се име-
нуваше “Единство”, но кой ти разби-
ра от названия: за мен тя бе “единст-
вена мелница”...

Време е да обясня защо сложих
думата в кавички: защото от близо
двадесет години това не е мелница,
а руини. Сякаш върху нея е бил изси-
пан бомбен товар. Овъглени от по-
жар, глозгани от сняг и дъжд, от ве-
трове и бури, от нечие безхаберие.
За да напомнят, че на това място
мелницата е поглъщала денонощно
житно зърно и царевица, за да тече
от улеите й топло брашно - хлебно,
малай, фуражно, и ярма за добитъка,
прасетата и пернатите животинки. И
на всичко отгоре - да осигури първия
ток на селото, макар и примитивно,
оскъдно начало на електрификация.

Но дойде “видовият ден” на стари-
те господари. Някой (или някои) ре-
шиха, че не тук, не и в това село й е
мястото на мелницата; тя е изживяла
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Още едно (не)очаквано откритие са направили британски
учени. Оказва се, че жени, увеличили гърдите си с помощта
на импланти, получават по-голямо удоволствие от секса в
сравнение с дамите с естествен бюст. Това е установено по
време на онлайн изследване на сайта RealSelf.com. Резулта-
тите на проучването сочат, че над 60 на сто от представител-
ките на нежния пол със силиконови подобрения в горната
част на тялото след манипулацията започват да правят секс
по-често. А 71% от оперираните дами отбелязват, че усещат
по-голямо удоволствие в леглото.
“Не намирам нищо странно в подобни твърдения. Наблюдавам
промените, които настъпват в поведението на пациентките след
имплантирането на силикон в бюста им. Виждам как се
държат, когато гърдите им станат огромни. Според мен, тогава

Страницата подготви
Альона НЕЙКОВА

„ЗА” и
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„

„Силиконът е един от най-универсалните материали. От него се правят
доста полезни предмети, както и не чак толкова практични и оригинал-
ни. Например той е съставна част на немалко козметични кремове,
продукти за лична хигиена, детски играчки, средства за грижа за
косата и на много други артикули. Но при повечето хора думата
“силикон” най-често се асоциира с женските гърди...

изкуствения бюст, или
силиконът като средство
за разкрасяване

изкуствения бюст, или
силиконът като средство
за разкрасяване

изкуствения бюст, или
силиконът като средство
за разкрасяване

изкуствения бюст, или
силиконът като средство
за разкрасяване

изкуствения бюст, или
силиконът като средство
за разкрасяване

ублична тайна е, че да-
леч не последно място в
живота ни заема рекла-
мата, която налага и оп-

представителки на нежния пол
смятат, че мъжете не им обръщат
внимание, понеже гърдите им не
са като на сексбомби, а по-точно
трябва да се търсят с лупа. И
затова на драго сърце посягат
към силиконови импланти.

Жените с прекалено голям
бюст пък нерядко се оплакват от
болки в гърба, искат дори да си
намалят(!) гръдната обиколка и
изреждат доста неудобства, кои-
то им причиняват техните огром-
ни “балкони”. Те, например, им
пречат да тичат и да скачат,
създават дискомфорт при плува-
не, затрудняват ги при избора на
дрехи... Дами, прибегнали веднъж
до имплантиране на силикон в
гърдите, рядко се спират след
първата операция. А дори и да
не са от прекалено лакомите за
все по-голям или, меко казано,
огромен размер на бюста, трябва
да знаят, че с времето все пак ще
се наложи отново да легнат под
скалпела на пластичния хирург.
Това се дължи най-вече на фак-
тора “време”, който управлява и
земното притегляне спрямо жен-
ските гърди. Не са за пренебрег-
ване и проблемите, съпътстващи
подобни оперативни намеси в
тялото. За определени беди оба-
че не бива да се обвиняват лека-
рите, имплантирали силикона. Не
става дума и за евентуални забо-
лявания на млечните жлези. Про-
сто с възрастта бюстът губи мла-
дежката форма и красота и да-

лични усложнения, които могат
да доведат дори до фатален край.

Малко известен факт е, че
силиконовият бюст има свойст-
вото да променя вида си, да се
деформира под въздействието
на тласъци или удари. Няма
нищо даже привидно красиво в
подобна гледка, а и доста бързо
се развиват комплекси за мало-
ценност, по-сериозни от тези
преди операцията по увелича-
ването на гърдите.

Не е за пренебрегване и пси-
хологическият дискомфорт, кой-
то настъпва дори след успешна-
та операция. На много жени им
се струва, че големият бюст ще
им донесе щастие. Безспорен
факт е, че атрактивното деколте
привлича вниманието на проти-
воположния пол. Но трябва да се
разбере веднъж завинаги, че то
не е водещ фактор за развитието
на сериозните отношения. Нито
един нормален мъж няма да по-
желае връзка с жена само зара-
ди големите й гърди. Именно това
е основната причина след опе-
рацията по имплантирането на
силикон в бюста “чудото” на то-

мите се стремят да си ги
възвърнат именно с помощта на
операциите на гърдите. Но често
след подобни манипулации идва
осъзнаването, че решението да
се постави силикон в тялото е
било грешно. Затова в реноми-
рани клиники с пациентките ра-
ботят психолози - и преди увели-
чаването на формите, и даже на
доста по-късен етап. Не напраз-
но специалистите настоятелно
препоръчват да се обмислят
всичките “за” и “против” изкустве-
ния бюст и да се потърси отго-
ворът на въпроса: “Наистина ли е
нужен силикон на гърдите и
защо?”

Недоволните от външния си
вид дами решават да легнат под
скалпела на пластичния хирург,
понеже вярват, че разкошната
гръдна обиколка, нуждаеща се от
размер на сутиена D или Е, ще
им отвори всички врати - към
успеха и щастието. Но само мал-
цина се замислят над евентуал-
ните последици от подобна си-
ликонова намеса за техния орга-
низъм.

Добре е да се знае, че жен-
ските гърди са доста чувствите-
лен орган и не бива опериране-
то им да се извършва от кой да е.
Непременно лекарят трябва да е
специалист именно в тази област
на пластичната хирургия. Иначе
има голяма опасност манипула-
цията да е придружена от наглед
дребни грешки, да започнат раз-

ка, зад която може да няма нищо
стойностно. И щом мъжът го про-
умее, започва да търси липсва-
щата част от пъзела на друго
място, където може и да няма
нито един кубик силикон. А же-
ната, възложила суперголеми
надежди за успех на операция-
та по увеличаването на бюста,
си остава неудовлетворена или
дори нещастна.

Според психолозите зад же-
ланието да се имплантира сили-
кон в гърдите най-често се крият
много дълбоки вътрешни ком-
плекси, които след манипулация-
та не изчезват, а, напротив, се
разрастват още повече. Твърде
вероятно е жената да намира
много нови недостатъци по тяло-
то си, за премахването на които
ще се налага да ляга под скал-
пела на пластичния хирург отно-
во и отново. Постепенно лицето
ще се превърне в безжизнена
маска, гърдите ще заприличат на
прекалено напомпани топки, а
тялото ще напомня на гумена
кукла - фалшива и студена...

Увеличаването на бюста оба-
че е напълно оправдано, ако

В реномирани клиники с
пациентките работят психолози -и преди увеличаването на формите,и даже на доста по-късен етап

ПО-ГОЛЯМО ЩАСТИЕ И
УДОВОЛСТВИЕ ОТ СЕКСА

жените усещат по-голяма
вътрешна увереност и това
води до качествени проме-
ни към по-добро във всички
сфери на техния живот”,
коментира резултатите от
онлайн анкетата пластични-
ят хирург Ендрю Траслър,
цитиран от британското
издание на “Дейли мейл”.
След като се сдобили с
нови гърди, оперираните
дами били помолени да
оценят подобрението на
сексуалния им живот по
десетобалната скала.
Повишаването на удовол-
ствието в интимен план
било средно с цели 4
пункта. Но почти всички
жени отбелязали, че дори
само заради това “опера-
цията си струва”...

талния успех да не се случи.
Разбира се, веднага след

промяната повечето мъже ще
започнат да мятат възхитени по-
гледи на новите изпъкнали фор-
ми. Но много бързо представите-
лите на силния пол разбират
какво всъщност се крие зад ог-
ромната гръдна обиколка. И ако
дамата е тесногръда по харак-
тер, връзката се пука доста по-
бързо от дефектните френски
импланти. Защото отношенията
между хората се градят на вза-
имното разбиране, на умението
да се изслушваме и да се чува-
ме. И в този случай силиконови-
ят бюст е само красива опаков-

съществуват медицински показа-
тели за подобна операция, без
която жената би изпитвала сери-
озен дискомфорт. Става дума за
някои заболявания и деформации
след инциденти, от които никой
не е застрахован.

Може още доста да се
разсъждава дали силиконовият
бюст е зло или благо. Всяка жена
обаче трябва да реши сама за
себе си дали увеличаването на
гърдите ще премахне комплекси-
те й, или ще се наложи да се бори
с проблемите по друг начин.

ППППП
ределени “стандарти” за красота.
И мъжете, и представителките на
нежния пол, гледайки по телеви-
зията и в пресата прелестите на
холивудските диви, разбират, че
без намесата на пластичните
хирурзи те биха изглеждали като
най-обикновени домакини.

Струва ли си обаче да се
прибягва до силикона за увели-
чаването на бюста? Въпреки че
почитателите на големите гърди,
били те и изкуствени, със сигур-
ност ще закимат утвърдително, а
радетелите на естествените фор-
ми ще са крайно негативно наст-
роени, отговорът на този въпрос
изобщо не е лесен...

Да оставим настрана общо-
приетата у нас представа, че
няма фолк певица без силикон в
гърдите. Както се казва, за пред-
ставителките на този жанр това
едва ли не е част от професията.
Но ако обърнем поглед към обик-
новените хора, от само себе си
изниква изводът, че до увелича-
ване на бюста най-често прибяг-
ват жени с ниско самочувствие,
предизвикано от природно мал-
ките им форми. Впрочем това
твърдят и специалистите. Тези
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МИХАЕЛА КЪТЕВА, деветнайсетгодишна от София.
През месец май т.г. е била абитуриентка. Завърши-
ла е 127-мо средно общообразователно училище
“Иван Николаевич Денкоглу” в столицата. След бала
е дошъл редът за кандидатстудентската кампания,
а докато чака резултатите и класирането в раз-
лични български и чуждестранни университети,
отбелязва първите си “победи” на модния подиум.
Михаела е първа подгласничка в конкурса “Мис
София”, както и лице на известна модна агенция и
популярно фолк заведение. Ето какво сподели тя за
читателите на ДУМА.

Михаела Кътева:

Българското образование
трябва да се реформира

...Kатегорична е абитуриентката
от випуск 2012. Студентските
такси в Германия са символични,
на практика следването е безплатно

 Откога се занимаваш
с мода?

- От няколко месеца.
Всичко стана много бързо
и неочаквано. Запознах се
с Веселина Ангелова, соб-
ственичка на модна аген-
ция. Сигурно е останала с
добри впечатления от мен,
защото скоро след запо-
знанството ми предложи да
се занимавам с мода и аз
без колебание приех. Есте-
ствено, много съм й благо-
дарна и се надявам, че ще
оправдая нейното доверие.

 На какви конкурси си
се явявала?

- “Мис Национален от-
бор”. И тук решението да
участвам бе малко
прибързано и може би нео-
чаквано, но затова пък
беше невероятно преживя-
ване. Запознах се с много
различни момичета, участ-
вах в тренировъчен лагер
като истинска спортистка.
Въпреки че не се класирах
на предни позиции, това бе
запомнящо се преживява-
не, с много приятни момен-
ти за всички участнички.

Бях част от конкурса
“Мис София”, където успях
да спечеля 3 награди -
първа подгласничка, както
и лице на модна агенция и
заведението, в което се
проведе конкурсът.

 Как семейството ти
приема твоите занимания
с мода?

- Като цяло ме подкре-
пят, но... искам сама да ус-
пея в живота и професио-
налното си развитие. Есте-
ствено, родителите ми няма
да ме изоставят, но искам
като правя нещо и греша,
да се уча от собствените си
грешки. Както се казва, ос-
тавили са  бъдещето в соб-
ствените ми ръце.

 Какви изяви ти пред-
стоят - в България и чуж-
бина?

- В началото на септем-
ври ми предстои пътуване
до Италия, за което доста
се вълнувам. Ако всичко
мине успешно, в края на
годината може да се осъ-
ществи и желанието ми да
участвам в конкурс в Китай.

 Какво е мнението ти
за победителките в два-
та конкурса - за талисман-
ки на националните отбо-
ри по футбол, волейбол и
баскетбол и за “Мис Со-

Интервю на Георги АРГИРОВ

фия”. Поддържаш ли кон-
такти с някоя от момиче-
тата?  Въобще какво е
мнението и по темата:
възможно ли е приятелст-
во между манекенки?

- Доста обширна тема.
Смятам, че победителките в
конкурсите си заслужиха
победите. В конкурса “Мис
Национален отбор” за де-
сет дни успях да се сближа
с момичетата, като с една
част от тях продължавам да
поддържам контакти.

Според мен приятелство
между манекенки невинаги
може да има. Зависи до
каква степен са  настроени
конкурентно една към дру-
га или към дадено “състе-
зание”. Но не е невъзможно
подобно приятелство.

 Имаш ли мнение по
разразилия се скандал с
Мирослав Йончев? (б.а.-
преди време Мирослав
Йончев, Мистър България
2003 и собственик на мод-
на агенция бе арестуван
и обвинен, че използвайки
фирмата си, е склонявал
момичета да проституи-
рат).

- Не съм много наясно с
фактите около случая, но в
днешно време никога не
можем да бъдем сигурни
кой казва истината и кой се
старае да ни изиграе. За-
ради това не желая да взи-
мам ничия страна.

 Как смяташ - обез-
цениха ли се конкурсите
за красота, след като вся-
какви особи започнаха да
организират подобни про-
яви и дали те или нароили-
те се модни агенции не са
прикритие за нередни
неща в модния бранш?

- Напоследък наистина
се появиха много нови кон-
курси за какво ли не. Хора
с малко по-големи възмож-
ности си търсят занимания,
но дори и да се участва в
такива конкурси, ако моми-
чето има глава на рамене-

те си и умее да прецянява
кое е добро за нея и кое
не, няма да има проблеми
и няма от какво да се при-
теснява.

 Къде ще продължиш
своето образование?

- Подала съм документи
за няколко университета в
Германия с обучение на
английски, защото с нем-
ския още сме малко “на
вие”. Също така изчаквам и
резултатите от Софийския
университет. Изборът ми
къде да уча беше труден,
но при мен така се случва,
че важните неща ги реша-
вам изключително бързо.

 Според теб скъпо ли
е образованието в чужби-
на?

- Доста е относително. В
Германия образованието на
практика е безплатно, за-
плащат се минимални так-
си. Като цяло е изгодно да
се следва там.

 Какво е твоето впе-
чатление за българското
образование - все пак на-
скоро си била абитуриент-
ка, а според данни на Ми-
нистерството на образо-
ванието последният на-
бор от ученици е бил най-
слабият като оценка от
матурите за последните
5 години.

- Българското образова-
ние има спешна нужда от
реформи! Според мен сама-
та програма за обучение в
средните училища не е ефи-
касна. Последните матури
не бяха особено трудни -
самата подготовка за тях в
училищата не е достатъчна,
така че няма как да се
очакват високи резултати.

 Би ли се явила на кон-

курса за “Мис България” и
какво мислиш за начина на
неговото провеждане през
последните две години?
(б.а.- В момента конкурса
“Мис България” се провеж-
да като риалити формат
по една телевизия).

- Бих се явила на кон-
курса, много ми допада на-
чинът му на провеждане.

 В такъв случай какво
мислиш за телевизионни-
те риалити формати от
типа “Милионер търси
съпруга”? (б.а.- След риа-
литито с Христо Сираков
преди няколко месеца сега
Тодор Славков се стяга да
си търси съпруга по този
начин). Би ли се включила
като претендентка за
сърцето на Тодор Славков,
внук на Тодор Живков и
син на Иван Славков?

- Точно тази идея не ми
харесва, според мен не
това е начинът някой да си
намери половинка. Макар и
само за шоуто, не бих уча-
ствала в такъв тип риалити.

 Мнението ти за раз-
личните каузи, на които
се отдават различните
победителки в конкурсите
за красота? Те “истински
ли са” или само форма на
реклама. А ти би ли се
включила в подобна иници-
атива?

- Не съм била част от
такава кауза, нищо не мога
да твърдя. Някой ден, ако
спечеля конкурс и ми се
наложи да участвам, ще
мога да отговоря.

 Накрая, какво правиш
в момента?

- Отдала съм се на почив-
ка и прекарвам лятото със се-
мейството си и приятели.
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Показват първото BMW с
предно предаване в Париж

новата А-класа Mer-
cedes-Benz обръща нова
страница за предложени-
ето си в компактния сег-
мент. Разликата между

ÌË˘Ó Ó·˘Ó Ò˙Ò ÒÚ‡‡Ú‡!

Новата А-класа

на Mercedes
Новата А-класа

на Mercedes
Новата А-класа

на Mercedes
Новата А-класа

на Mercedes
Новата А-класа

на Mercedes

със системата за икономия на гори-
во start/stop, а като опция се пред-
лага за вариантите Urban и Style
спортно окачване със скъсени пру-
жини. Най-мощният вариант на но-
вия модел ще носи типичното обо-
значение AMG и ще предлага мощ-
ност от почти 300 к.с.

Въпреки че засега това е най-
малкият и базов Mercedes, оборуд-
ването му е като при по-големите и
скъпи модели. За пръв път в истори-
ята на модела A-клас в списъка на
оборудването фигурира системата за
превантивна безопасност Pre-Safe,
базова е технологията Collision
Prevention Assist, помагаща избягва-
нето на удар с преден спиращ авто-
мобил. Налице са и системата за
автоматично паркиране, двойноксе-
нонови фарове с “интелектуално”
управление, система за следене на
хоризонталната маркировка и сле-
пите зони, активен круз-контрол.

Малко история

С какво ще запомним първото
поколение Mercedes A-клас? Може би
с необичайната за хечбек от голф-
класа почти миниван-външност. И с
направо позорния дебют през 1997-
а. Тогава “гадните” шведски автожур-
налисти от списание Teknikens varld
при изпълнение на т.нар. тест на лоса
(имитация на заобикаляне на внезап-
но изникнало на пътя препятствие)
обърнха колата на покрив в жалките
60 км/ч. Производството беше пре-
кратено, немците в спешен порядък
преоборудваха колата със система за
стабилизация и си взеха обратно
вече продадените близо 3000 коли.
Лошият старт обаче не попречи на
хората на трилъчната звезда да про-
дадат след това за седемте години
съществуване на модела над един
милион екземпляра.

“Бейби-Бенц”-ът имаше доста
просторен салон при компактни га-
барити - дължината и ширината на
колата бяха съответно 3606 и 1719
мм, а междуосието 2423. Предлага-
ше се и вариант с удължено със 170
мм междуосие, бензиновите мотори
бяха само с атмосферно пълнене -
1.4 л (82 к.с.), 1.6 л (82-102 к.с.), 1.9
л (125 к.с.) и 2.1 л (140 к.с), а ди-
зелът един - 1,7 л с четири варианта
на мощности - 60, 75, 90 и 95 к.с.

Второто поколение на Mercedes
A-клас - серията W169 (2004-2012)
нямаше сериозни промени - същи-
ят хечбек с вид на миниван. Колата
стана по-безопасна заради използ-
ването на повече високоякостна
стомана и повечето - 8 въздушни
възглавници. Пораснаха общата
дължина и междуосие - до 3838 и
2568 мм съответно и обемът на ба-
гажника - на 435-1370 л вместо
390-1040 л.

Предното окачване остана като
при предишния модел, но отзад вме-
сто независимото окачване се появи
торсионен мост. Моторите при бен-

зина намаляха с един - 1.5 (96 к.с.),
1.7 л (118), 2.0 л (136) и беше доба-
вено турбо на последния, като този
вариант предлагаше мощност от 193
“кончета”. Повишен беше и ходовият
обем на турбодизела на 2 литра,
чийто мощностен диапазон достиг-
на рамките на 83 - 142 к.с. Не се
предлагаше класически автоматик,
а само механична кутия и вариатор.
Вариантите на купето бяха с три  и
пет врати, правени в Германия, Ун-
гария и Тайланд.

Малко подробности
за новата кола

Климатичната инсталация на но-
вата А-класа е с механично регули-
ране на разпределението на
въздушния поток, с противопрахов
филтър и режим на рециркулация с
комфортна функция (затваряне на
прозорците). С 3-спицов мултифунк-
ционален волан с 12 бутона, тони-
рани в зелено термоизолационни
ел.стъкла и отопляемо задно стъкло
с таймер, както и 3-точкови обезо-
пасителни колани и много други,
базовата конфигурация на този ав-
томобил предлага висококачестве-
но пълно оборудване.

Новата А-класа се предлага със
специални предложения в линиите
“Urban”, “Style” и “AMG Sport”, три
конструктивни пакета - “Нощ”, “Екс-
клузив” и “AMG Ексклузив” и още
много други екстри, които могат да
бъдат добавени, така че моделът да
се приспособи към всеки индивиду-
ален вкус и предпочитания.

Специални допълнения в новата
А-класа, познати ни досега с присъ-
ствието си в по-високия автомобилен
клас на Mercedes-Benz, са например
адаптивните би-ксенонови светлини
Intelligent Light System, които включ-
ват различни режими на осветяване
(по магистрален път, в мъгла, за
допълнително осветяване в завои,
ел.регулиране на предна дясна се-
далка с памет, активен паркинг аси-
стент с PARKTRONIK. И трите линии
предлагат спортни седалки с интег-
рирани подглавници и контрастира-
щи шевове, които могат да се комби-
нират с всички видове двигатели.

Бордната информационна систе-
ма COMAND Online предлага 7ТТ
цветен TFT дисплей, DVD-Audio/
Video, HDD-навигационна система
(включваща безплатна актуализация
в оторизираните сервизи за период
от 3 години от датата на първата
регистрация), вградени интернет ус-
луги и интернет браузър. MUSIC
REGISTER функцията е с обем 10
GB за компресирани музикални фай-
лове (mp3, wma), и предлага визуа-
лизиране обложката на албумите,
слот за SD-карта и гласова команд-
на система LINGUATRONIK. Прило-
жението “Новини” (с помощтта на
интернет връзка) позволява лесно,
бързо и достъпно научаване на по-
следните новини от света.

С
новата А-класа и старата не е само
в дизайна, но и в подхода към кола-
та - новото поколение е ориентира-
но към по-динамично каране и по-
голямо удоволствие от вземането на
завоите, докато предишното залага-
ше повече на не толкова динамич-
ното, а по-комфортно изминаване на
разстоянието от точка А до точка Б.
Новата А-класа е малък агресивен
хечбек, предназначен за по-млади и
активни в живота купувачи, докато
сегашното поколение имаше сред-
ностатистическа възраст на купуачи-
те си от 49 години.

Колата е с подчертано емоцио-
нален дизайн и с мощни двигатели
от 80 кВТ (109 к.с.) до 155 кВт (211
к.с.), има изключителна икономич-
ност с емисии от едва 98 г CO

2
/км и

най-добрия в своя клас коефициент
на въздушно съпротивление - 0,27. В
същото време новият модел не про-
пуска да подчертае факта, че за
Mercedes-Benz безопасността не е
въпрос на цена - в стандартното обо-
рудване е включена системата за
предотвратяване на сблъсък
COLLISION PREVENTION ASSIST.

С атлетично купе, строг немски
изглед, нестандартни страници и от-
носително компактна на вид, колата
не лъже с нищо зрението - дължина-
та на варианта с пет врати е 4292
мм, а ширината и височинана 1780 и
1433 мм съответно. Колата е развита
върху новата платформа с предно
предаване с предно окачване тип
McPherson и задно мултилинк (с
пръти), кормилното управление е с
електромеханично усилване. Вари-
антите на тапицерията са три - плат,
комбиниран от тъкан и изкуствена
кожа, и натурална кожа, а като ал-
тернатива на стандартните седалки
се предлагат спортни с интегрирани
подглавници.

Спортните модификации са две -
A 250 и A 220 CDI. При първата мо-
торът е турбо, 2 литра с директно
впръскване на горивото и мощност
211 к.с., а при втората турбодизел
2,1 л с мощност 170 к.с. При по-
простите и по-евтини варианти -
Mercedes A 180 и A 200, е използва-
на бензинова турбочетворка 1.6 л, в
която за пръв път е използван меха-
низъм за променлива регулировка
на хода на смукателните клапани
Camtronic, развиваща съответно
мощност от 115 и 156 к.с. Тук са и
двете дизелови модификации - A 180
CDI и A 200 CDI, които имат еднакъв
по ходов обем мотор 2,1 л, но с раз-
лични нива на мощности - 109 и 136
к.с. И при четирите варианта стан-
дартна е шестстепенна механична
предавателна кутия, а като екстра
се предлага роботизиран седемсте-
пенен автоматик 7G-DCT. Всички мо-
дификации на колата стандартно са

BMW ще покаже в Париж първия си
съвременен автомобил с предно предава-
не под името BMW 1 GT. Новата кола е
развита върху платформата на новото по-
коление на Mini и ще се предлага като по-
евтина алтернатива на хечбека BMW 1-а
серия. Външно колата отива там, откъдето
бяга новата А-класа на Mercedes - към
стила на компактен миниван. BMW 1 GT
ще е по-лек и по-мощен от базовото Mini,
ще предложи бързина и управляемост в
най-добрия дух на баварците и затова най-
малката възможна мощност на модела ще
е 100 к.с. Става дума за 1,5-литров, трици-
линдров, бензинов мотор, но освен него
на разположение ще са и двулитров, че-
тирицилиндров, бензинов, както и 1,5-лит-
ров, трицилиндров и 2-литров четирици-
линдров дизели. Предавателната кутия ще
е шестстепенна механична или 8-степен-
на автоматична, а стартът на продажбите
е планиран за 2013 година. Малко по-
късно ще бъдат предложени още хибрид-
на и електрическа версия на модела.

Hyundai пуска
мощен Veloster

Hyundai планира производството на
горещ /хот/ вариант на тривратия си мо-
дел Veloster. Корейските инженери ще
променят настройките на окачването и ще
намалят пътния просвет. Едва ли ще бъде
използван 2-литровият турбомотор на
Genesis Coupe с мощност 274 к.с, а ще
бъде форсиран собственият на Veloster
1,6-литров турбоагрегат за сметка на про-
мяна на смукателната и изпускателната
система, както и на по-як чип-тунинг.
Главното в момента около модела е очак-
ването на зелена улица за производство-
то му от ръководството на компанията.

АвтоВАЗ пуска
по-голям нов двигател

АвтоВАЗ орга-
низира производ-
ството на нов дви-
гател, собствена
разработка, с хо-
дов обем 1,8 лит-
ра. Това съобщи
директорът по про-
изводството Вла-
димир Бок. “Под-
готвени са техническите задания и започ-
на работата по контрактирането на обо-
рудването. Внедряването на този мотор е
важно за нас от гледна точка на структу-
рата на производственото ни оборудване.
Става дума за гъвкави технологични про-
цеси, които във всеки момент да могат да
се преустроят за изпълнението на нови
производствени задачи, без да са нужни
дълбоки и дългосрочни модернизации. А
това значи, че ще можем оперативно да
реагираме на всички нови изисквания на

пазара” - за-
яви Бок. По
всяка вероят-
ност новият
мотор ще ви-
дим под капа-
ците на моде-
лите от семей-
ствата Priora и
вседеходите
Lada. В момен-
та АвтоВАЗа
предлага на
пазара силови
агрегати с хо-
дови обеми
1,4, 1,6  и 1,7
литра.
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нес времето ще е слънчево и горещо с макси-
мални температури между 32 и 37o. Около и
след обяд ще се развива купеста облачност.
В планините времето ще е предимно слънче-

во. Ще духа слаб, в масивите в Източна България -
умерен, вятър от север-североизток. Максималната
температура на 1200 м ще е около 26o, на 2000 м -
около 18o. По Черноморието ще е слънчево. Ще духа
слаб североизточен вятър. Максималните температу-
ри ще са около 30o. Температура на морската вода -
25-27o, вълнение - 1 бал.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.59725

GBP
2.48375

CHF
1.62823

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В неделя и в началото на следващата седмицаВ неделя и в началото на следващата седмицаВ неделя и в началото на следващата седмицаВ неделя и в началото на следващата седмицаВ неделя и в началото на следващата седмица
времето ще е слънчево и горещо. Температу-времето ще е слънчево и горещо. Температу-времето ще е слънчево и горещо. Температу-времето ще е слънчево и горещо. Температу-времето ще е слънчево и горещо. Температу-
рите ще се повишат още малко и в понеделникрите ще се повишат още малко и в понеделникрите ще се повишат още малко и в понеделникрите ще се повишат още малко и в понеделникрите ще се повишат още малко и в понеделник
максималните в по-голямата част от странатамаксималните в по-голямата част от странатамаксималните в по-голямата част от странатамаксималните в по-голямата част от странатамаксималните в по-голямата част от страната
ще са между 34 и 39ще са между 34 и 39ще са между 34 и 39ще са между 34 и 39ще са между 34 и 39o.....

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

33°/35°33°/35°33°/35°33°/35°33°/35°

5         6
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

34°/39°34°/39°34°/39°34°/39°34°/39°

“≈À≈÷
»ÁˇÒÌÂÚÂ ÒË ‚˙Ô-
ÓÒËÚÂ, ÔÓ ÍÓËÚÓ
‚Ë ÔÂ‰ÒÚÓË ‰‡
‡·ÓÚËÚÂ, ÌÓ ÌÂ

Œ¬≈Õ
”ÚÓ˜ÌÂÚÂ ÔÎ‡ÌÓ-
‚ÂÚÂ ÒË Ë ‡·ÓÚÂ-
ÚÂ Á‡ ËÁÔ˙ÎÌÂÌË-
ÂÚÓ ËÏ. ¿ÍÓ ‚Ë ÒÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬ ‰Ó·Ó Á‰‡‚Â Ë
·Ó‰˙ ‰Ûı ˘Â ÔÓ-
ÒÂ˘ÌÂÚÂ ‰ÂÌˇ, ˘Â
‚Ë Á‡‡‰‚‡Ú Ï‡ÚÂ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
œÓ‚Â˜ÂÚÓ ÓÚ ‚‡Ò
‰ÌÂÒ ˘Â ÔÓ-
‰˙ÎÊ‡Ú Ò ‡·ÓÚ‡-
Ú‡ ÒË ÔÓ ÎË˜ÌË

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ÔÂÏËÌÂÚÂ Ò
ÛÒÍÓÂÌÓ ÚÂÏÔÓ
ÔÂÁ ‰ÌÂ¯ÌËˇ
‰ÂÌ, ÔÂ‰ÒÚÓË

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
 ‡Í‚ËÚÓ Ë Á‡ÚÛ‰-
ÌÂÌËˇ ‰‡ ÒÂ˘-
ÌÂÚÂ ‰ÌÂÒ, ˘Â „Ë
ÔÂÓ‰ÓÎÂÂÚÂ, Á‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
«‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò
‰ÂÌˇÚ ˘Â ·˙‰Â
ËÁÔ˙ÎÌÂÌ Ò˙Ò ÒÂ-
˘Ë Ë ·ËÁÌÂÒ ÔÓ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
 ¿ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë
‰ÌÂÒ ˘Â ÒÂ ËÁ‡ÁË
‚ ÔËÍÎ˛˜‚‡ÌÂ Ì‡
Á‡ÔÓ˜Ì‡Ú ÔÓÂÍÚ,

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬ ‰Ó·Ó ‡ÁÔÓÎÓ-
ÊÂÌËÂ Ì‡ ‰Ûı‡,
ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò ˘Â
ÔÂ‰ÎÓÊ‡Ú ÒÏÂÎË-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
»ÌËˆË‡ÚË‚ÌÓÒÚÚ‡
‚Ë ˘Â Ì‡Ô‡‚Ë
‰ÂÌˇ ‚Ë ÔÓ-‰ËÌ‡-
ÏË˜ÂÌ Ë Ì‡ÒËÚÂÌ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ì‡ÎÓÊË, ÔÓÚ˙ÒÂÚÂ ÔÓÏÓ˘ ÓÚ
ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚË.

Â‡ÎËÁ‡ˆËË, ‡ÍˆÂÌÚË‡ÈÍË
‚˙ıÛ ÌÓ‚ÓÒÚËÚÂ.

ÔË¯ÔÓ‚‡ÈÚÂ Í‡ÍÚÓ ÒÂ·Â ÒË,
Ú‡Í‡ Ë ÓÍÓÎÌËÚÂ.

ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÏÌÓ„Ó Á‡‰‡-
˜Ë, ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ÒÓ˜ÌË.

ˇ‚Ë ‚˙ÔÂÍË ˜Â Â ÒÂ‰‡Ú‡ Ì‡
ÓÚÔÛÒÍ‡ÒÍËˇ ÒÂÁÓÌ.

Ô‡ÚÌ¸ÓËÚÂ ‚Ë „Ó Ó˜‡Í‚‡Ú Ò
ÌÂÚ˙ÔÂÌËÂ.

Ë‡ÎÌË ÔË‰Ó·Ë‚ÍË Ë Ó˜‡Í‚‡-
Ì‡ ÒÂ˘‡ Ò ·ÎËÁÍË.

˘ÓÚÓ ËÏ‡ÚÂ ÊÂÎ‡ÌËÂ ‰‡ ÒÚÂ
ÔÓ·Â‰ËÚÂÎË.

ÚÂ ÒË Ë‰ÂË Ë ÔÓÂÍÚË ÔÂ‰
¯ËÓÍ Í˙„ ÓÚ ıÓ‡.

Ò˙Ò Ò˙·ËÚËˇ, ÌÂ ÓÏ‡ÎÓ‚‡Ê‡-
‚‡ÈÚÂ Ë ÚÂÍÛ˘ËÚÂ ÒË ‰ÂÎ‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
«‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò
‰ÂÌˇÚ ˘Â Â Ì‡ÚÓ-
‚‡ÂÌ, Ì‡È-‚Â˜Â
Á‡‡‰Ë ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë

Á‡ÚÛ‰ÌÂÌËˇ, ÔÓÓ‰ÂÌË ÓÚ
ÎÓ¯Ë ‡Á˜ÂÚË.

06.30 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
07.10 —Ï˙ÙÓ‚ÂÚÂ -

‡ÌËÏ. ÙËÎÏ
07.50 ¬ˇ‡ Ë Ó·˘Â-

ÒÚ‚Ó Ò √Ó‡Ì
¡Î‡„ÓÂ‚

08.50 œ‡ÒÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ
10.00 ¡‡Á‰Ë- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÁÂ-

ÏÂ‰ÂÎËÂ
10.30 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë

2012: ÀËÌËˇ ìÀÓÌ‰ÓÌî
11.00 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë

ÀÓÌ‰ÓÌ 2012: ÔÎ‡ÊÂÌ ‚Ó-
ÎÂÈ·ÓÎ

11.50 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë
2012: ÀËÌËˇ ìÀÓÌ‰ÓÌî

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.20 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë

ÀÓÌ‰ÓÌ 2012: ŒÎËÏÔË‡-
‰‡Ú‡ Ò “ÂÂÁ‡ Ã‡ËÌÓ‚‡

13.15 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë
ÀÓÌ‰ÓÌ 2012: ÎÂÍ‡ ‡Ú-
ÎÂÚËÍ‡, „Â·‡ÌÂ /ÙËÌ‡ÎË/

14.40 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë
2012: ÀËÌËˇ ìÀÓÌ‰ÓÌî

14.45 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë
ÀÓÌ‰ÓÌ 2012: ÒÚÂÎ·‡ /
ÊÂÌË/, ÎÂÍ‡ ‡ÚÎÂÚËÍ‡,
·ÓÍÒ, ÚÂÌËÒ/ÊÂÌË, ÙËÌ‡-
ÎË/, ·‡ÒÍÂÚ·ÓÎ/Ï˙ÊÂ/

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.40 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë

ÀÓÌ‰ÓÌ 2012: ƒÌÂÒ Ì‡
Ë„ËÚÂ

21.00 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë ÀÓÌ-
‰ÓÌ 2012: ÎÂÍ‡ ‡ÚÎÂÚËÍ‡ /
ÙËÌ‡ÎË/, ‚ÓÎÂÈ·ÓÎ: ¡˙Î„‡-
Ëˇ - ¿ÊÂÌÚËÌ‡/Ï˙ÊÂ/,
ÔÎÛ‚‡ÌÂ /ÙËÌ‡ÎË/, ·ÓÍÒ,
‚ÓÎÂÈ·ÓÎ: –ÛÒËˇ - —¿Ÿ/
Ï˙ÊÂ/, ‚ÓÎÂÈ·ÓÎ: ¡‡ÁËÎËˇ
- —˙·Ëˇ/Ï˙ÊÂ/, ‚‰Ë„‡ÌÂ Ì‡
ÚÂÊÂÒÚË, „ËÏÌ‡ÒÚËÍ‡ /ÊÂÌË/
, ÍÓÎÓÂÁ‰ÂÌÂ /ÊÂÌË/

06.30 ì¡‡ÚÏ‡Ì:
ƒ˙ÁÍË Ë
ÒÏÂÎËî -
‰ÂÚÒÍË ÒÂ-
Ë‡Î

07.30 ì ÓÈ Â ÔÓ- ÔÓ- Ì‡Èî
08.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î - ÍÛÎË-

Ì‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
09.00 ìœËÍ‡ÁÍË ·ÂÁ Í‡È 2: —ÎÂ‰-

‚‡˘ËˇÚ ÂÔËÁÓ‰î - ƒ‡Ï‡,
—¿Ÿ, √ÂÏ‡ÌËˇ, 1991 „.

11.00 ìÃÓ‰ÂÌÓî - ÚÓÍ¯ÓÛ
12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡ ÂÏË-

ÒËˇ
12.30 ìÕ‡È-ÒÏÂ¯ÌËÚÂ ÊË‚ÓÚÌË Ë

ıÓ‡ Ì‡ ÔÎ‡ÌÂÚ‡Ú‡î
13.00 ìœËˇÚÂÎË Ò Ô‡Ëî -  ÓÏÂ‰Ë ,̌

—¿Ÿ, 1997 „.
14.50 ìœ‡ÒËÓÌ‡‰‡î - ÓÏ‡ÌÚË˜Ì‡

ÍÓÏÂ‰Ëˇ, —¿Ÿ, 2002 „.
16.50 ì—˙Ï˙Ò·Ëî - ƒ‡Ï‡, ÏËÒÚÂ-

Ë ,̌ —¿Ÿ, 1993 „.
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.30 bTV –ÂÔÓÚÂËÚÂ - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Á‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚË˜ÂÒÍË ‡Á-
ÒÎÂ‰‚‡ÌË  ̌ Ë ÙËÎÏË

20.00 ì◊ÂÌÓÚÓ ÚÂÙÚÂ˜Âî - ÓÏ‡Ì-
ÚË˜Ì‡ ÍÓÏÂ‰Ë ,̌ —¿Ÿ,2004 „.

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏËÒËˇ
22.30 ì»Ï‡ÎÓ Â‰ÌÓ ‚ÂÏÂ ‚ ¿ÏÂË-

Í‡î - ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ, 1984 „.;
¬ ÓÎËÚÂ: –Ó·˙Ú ƒÂ ÕËÓ,
ƒÊÂÈÏÒ ”Û‰Ò, ≈ÎËÁ‡·ÂÚ Ã‡Í-
„Ó‚˙Ì, ƒÊÓ œÂ¯Ë, ”ËÎˇÏ
‘ÓÒ‡ÈÚ, ƒÊÂÌËÙ˙  ÓÌ˙ÎË

03.00 ì—˙Ï˙Ò·Ëî /Ô./ - ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ,
1993 „.; ¬ ÓÎËÚÂ: –. ÀËÈ
⁄ÏË, ƒÊÂÈÏÒ ⁄Î ƒÊÓÛÌÒ,
ÃÓË ◊ÂÈÍËÌ, ¡ËÎ œÛÎÏ‡Ì,
ƒÊÓ‰Ë ‘ÓÒÚ˙, –Ë˜‡‰ √Ë˙

05:00 - ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î /Ô./

07.00 ì»ÍÓÌÓÒÚ‡Òî
07.30 ì¿„Ó Ô‡Ëî-ÔÓ„‡Ï‡ Á‡ ‡Á-

‚ËÚËÂ Ì‡ ÒÂÎÒÍËÚÂ ‡ÈÓÌË
07.50 ƒÂÚÒÍË ·ÎÓÍ: ì¿Î‡‰ËÌî-

‰ÂÚÒÍË ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÒÂË-
‡Î, ì”‰Ë  ˙Î‚‡˜‡î - ‰ÂÚÒÍË
‡ÌËÏ.ÒÂË‡Î, ì—˙ÌË Ì‡ ‡ÎÂ-
ˇÚ‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÙËÎÏ

10.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ —ÔËÌ Ë
Ã‡ÚË: œÓ‰ÓÁËÚÂÎÌÓ ‰˙Ê‡-
ÌËÂî- Ò Û˜. Ì‡ ƒÂÈ‚Ë‰ √‡-
Î‡ı˙, ƒÊÂ˙ÏË ‘ÓÎË, ƒÊ˙‰
ÕÂÎÒ˙Ì, ÀËÌ‰‡ ¡ÓÈ‰ Ë ‰.

11.50 ì¡ËÎË ≈ÎË˙Úî - Ò Û .̃ Ì‡ œ‡-
ÚËÍ Ã‡Î‡ı‡È‰, —Ú˛‡Ú ”ÂÎÒ,
ƒÊËÈÌ ’ÂÈÛÛ‰, ƒÊÂÈÏË ¡ÂÎ,
ƒÊÂÈÏË ƒÂÈ‚˙Ì Ë ‰.

14.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍË Ô‡È 2î - Ò Û˜.
Ì‡ ƒÊÂÈÒ˙Ì ¡Ë„Ò, ÿ‡Ì˙Ì
≈ÎËÁ‡·ÂÚ, ¿ÎËÒ˙Ì ’‡ÌË„˙Ì,
ÿÓÌ ”ËÎˇÏ —ÍÓÚ Ë ‰.

16.10 ì¿ÚËÎ‡ - ‚ÓÊ‰ Ì‡ ıÛÌËÚÂî - Ò
Û .̃ Ì‡ ƒÊÂ‡‰ ¡˙ÚÎ˙, œ‡-
Û˙Ò ¡ÛÚ, “ËÏ  ˙Ë, “ÓÏË
‘Î‡Ì‡„‡Ì, —Ë‡Ì ‘ËÎËÔÒ Ë ‰.

18.00 ìŒÚÂ˜ÂÒÚ‚ÂÌ ÙÓÌÚî - ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
19.30 “ÂÏ‡Ú‡ Ì‡ ÕÓ‚‡
20.00 ìÕÂÔÓÌÓÒËÏ‡ ÊÂÒÚÓÍÓÒÚî - Ò

Û .̃ Ì‡ ƒÊÓ‰Ê  ÎÛÌË,  ‡Ú-
ËÈÌ «ËÚ‡-ƒÊÓÛÌÒ, ƒÊÂÙË
–˙ ,̄ ¡ËÎË ¡Ó· “ÓÌÚ˙Ì Ë ‰.

22.00 ì¬‡Í‡ÌˆËˇÚ‡ Ì‡ ÃËÒÚ˙ ¡ËÈÌî
- Ò Û .̃ Ì‡ –ÓÛ˙Ì ¿ÚÍËÒÌ˙Ì,
”ËÎˇÏ ƒÂÙÓ, —ÚË‚ œÂÏ-
·ÂÚ˙Ì, Δ‡Ì –Ó¯ÙÓ Ë ‰.

23.50 ìÃÂ˜Ú‡ Á‡  ÓÎÂ‰‡î - Ò Û˜.
Ì‡ ÀÓÈ‰ ¡Ë‰ÊËÒ.

07.00 ìƒ˙„ ƒÓ‰Ê˙Òì - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

08.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/Ô./
- ÒÂË‡Î, Ò. 7, ÂÔ. 11

09.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî/Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò. 3, ÂÔ. 6

10.00 ìœÓ‰ ÔÓ‰ÓÁÂÌËÂî/Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.3

11.00 ì Ó·‡î/Ô./ - ≈Í¯˙Ì, —¿Ÿ,
1986 „.

12.30 ìÃÂÌÚ‡ÎËÒÚ:  ‡‰Âˆ˙Ú Ì‡
ÏËÒÎËî /Ô./- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 19

13.30 ìÕ‡È-‰Ó·ËˇÚ ÌËÌ‰Ê‡î -
Ë‡ÎËÚË ¯ÓÛ

14.00 ì’˙ÚÍËÚÂî/Ô./ - ‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ¬‡ÎÂÌ-
ÚËÌ‡ ¬ÓÈÍÓ‚‡

15.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î/Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 7

16.00 ì«‡˘ËÚÌËÍ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
15

17.00 ì»Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 15

18.00 ìœÂÒÚÂÎÍ‡ ‚ —Â‚ÂÂÌ ’ÓÎË-
‚Û‰î - ≈Í¯˙Ì, —¿Ÿ, 2003 „.

20.00 ì’˙ÚÍËÚÂî - ‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ¬‡ÎÂÌÚËÌ‡
¬ÓÈÍÓ‚‡

21.00 ìœ‡‚Â‰ÂÌî - ÒÂË‡Î, Ò. 2,
ÂÔ. 9

22.00 ì“ÂÍËÎ‡ Ì‡ ‡ÁÒ˙Ï‚‡ÌÂî -
≈Í¯˙Ì, —¿Ÿ, 1988 „., ¬
ÓÎËÚÂ: ÃÂÎ √Ë·Ò˙Ì, ÃË-
¯ÂÎ œÙ‡ÈÙ˙,  ˙Ú –˙ÒÂÎ,
œÓÎ ’ÛÎËˇ, ƒÊÂÈ “Ë ”ÓÎ¯,
√ÂÈ·Ë˙Î ƒÂÈÏ˙

00.00 ì’˙ÚÍËÚÂî /Ô./ - ‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ¬‡ÎÂÌ-
ÚËÌ‡ ¬ÓÈÍÓ‚‡

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

 Œ«»–Œ√
 ‡ÚÓ ÌÂ ÔÂÌÂ-
·Â„‚‡ÚÂ ÌÛÊ‰ËÚÂ
ÒË, ˘Â ÒÂ ÔÓ„Ë-
ÊËÚÂ Á‡ ËÁÔ˙ÎÌÂ-

ÌËÂÚÓ Ì‡ ÒÎÛÊÂ·ÌËÚÂ ÒË Ë
‰Û„Ë Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ.

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼ ☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
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- Къде решихте да прекарате от-
пуската?

- С жената сметнахме семейния
бюджет и решихме, че не сме измо-
рени...

ВЕСЕЛИН МАРИНОВ, естраден певец
ВЛАДИМИР (ВАЛДИ) ТОТЕВ, музикант
ГЕОРГИ ТАБАКОВ, председател
на Българския икономически форум
ДЕЯН СТАТУЛОВ, кинокритик,
сценарист
МАРИО ТАГАРИНСКИ,
народен представител
НАТАЛИЯ АНГЕЛОВА,
учредителка на клуба
„Приятели на ДУМА” в Ловеч
Проф. ОГНЯН САПАРЕВ,
литературен критик, филолог
ТОМИСЛАВ РУСЕВ, спортен журналист
ЦВЕТЕЛИНА УЗУНОВА, журналистка

4. 08. 2012

5. 08. 2012

АНДРЕЙ РАЙЧЕВ,
социолог и издател
АТАНАС ЗВЕЗДИНОВ,
писател, поет и преводач
ГЕОРГИ МАМАЛЕВ, актьор
Проф. ИВАЙЛО ЗНЕПОЛСКИ,
културолог
Доц. ИВАН НАЛБАНТОВ, актьор
Доц. д-р МАРГАРИТА ПЕШЕВА,
медиен експерт
НИЯ ДЕЧЕВА, художничка
Проф. СТОЙКА МИЛАНОВА, цигуларка
ЦЕЦА КОЛЕОЛОВА,
учредителка на клуба
„Приятели на ДУМА” в Русе
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4
Св. Седем отроци в

Ефес: Максимилиан,
Иамвлих, Мартиниан, Иоан, Диони-
сий, Ексакустодиан (Константин) и Анто-
нин († ок. 250). Св. преподобномъченица
Евдокия (362-364)

Всички тези седем момци били деца
на невежите граждани в Ефес. Те живе-
ели по време на гонението против хри-
стияните при император Деций. Наложи-
ло се да напуснат града и да се поселят
в пещера на планината Охлон. Като
узнал за това, управникът заповядал
да затрупат с камъни входа на убежи-
щето им. Теодор и Руфим, тайно изпо-
вядващи Христовата вяра, турили пред
камъните оловни плочки, на които напи-
сали имената на живопогребаните в
пещерата седем момци.

5
† Девета неделя след Петдесетница
Предпразненство на Преображение

Господне
Св. Фавий, римски папа († 250).

Св. мъченик Понтий, римлянин († ок. 250).
Св. мъченик Евсигний († 362)

Свети Фавий произхождал от Рим и
бил презвитер. Когато започнали рази-
скванията кого да изберат за римски
епископ, изведнъж над главите на
присъстващите се явил бял като сняг
гълъб; спуснал се и се спрял над гла-
вата на презвитер Фавий, след което
отново се издигнал нагоре и станал не-
видим. Тогава всички разбрали, че Гос-
под чрез Светия Свой Дух избрал Фа-
вий за предстоятел и пастир на Своята
църква и с голяма радост го поставили
на патриаршеския престол. Така свети
Фавий станал римски папа и в Христо-
вата църква настъпило спокойствие.

Андрей Кончаловски пожела
да гледа българска комедия
Андрей Кончаловски пожела
да гледа българска комедия
Андрей Кончаловски пожела
да гледа българска комедия
Андрей Кончаловски пожела
да гледа българска комедия
Андрей Кончаловски пожела
да гледа българска комедия

„Четящият човек”
ñòèãíà äî ìîðåòî

ървият летен фести-
вал “Четящият чо-
век” ще се проведе
от 6 до 9 август в
Бургас. Проявата

С кино, театър и музика, свързани с литературата, ще бъде
белязан първият подобен летен фестивал в Бургас

ни от български писатели и от
поезията на Константин Павлов
и Йосиф Бродски.

“Охлюва” ще стане сцена на
трубадурски дуели. БНТ, осно-
вен медиен партньор на фес-
тивала, ще покаже филми от
кампанията “Голямото четене”.
Режисьорът Анри Кулев и опе-

раторът Светла Ганева ще уча-
стват в разговор за лентата
“Загадката Веда Словена”. Ще
бъдат показани и кинотворби
по известни литературни про-
изведения - “Светът е голям и
спасение дебне отвсякъде” и
“Лора от сутрин до вечер”
(в партньорство с кампанията

“Лятно кино с БНТ”). Финалът
на 9 август е панорама от ани-
мационни филми по сценарии
на Слав Бакалов.

Народният театър “Иван
Вазов” се включва с два моно-
спектакъла по известни книги -
“Контрабасът” по Патрик Зюс-
кинд на Пламен Марков с Ва-
лентин Ганев и “Господин Иб-
рахим и цветята на корана” по
Ерик-Еманюел Шмит на Снежи-
на Танковска с Мариус Донкин.
В “Морско казино” ще има и
творчески работилници за ско-
ростно четене и лесно помне-
не - инициатива на център
“Адеа”. Съвместно с дома-музей
“Петя Дубарова” ще се органи-
зират беседи на Алек Попов,
Емил Андреев и Калин Терзий-
ски с млади бургаски писатели.

Първата книжарница “Хели-
кон”, която е в Бургас, ще е
домакин на Нощта на книжар-
ницата. Там ще е премиерата
на стихосбирката на режисьо-
ра и композитора Бойко Бог-
данов “Тридесет и пет мига
любов” - с видеоинсталации и
песни в изпълнение на автора.

П
ще бъде съпроводена от кино,
театър и музика, свързани с ли-
тературата, съобщиха органи-
заторите от книжарници “Хе-
ликон”, които празнуват и сво-
ята 20-годишнина. Морската
градина, Културният център
“Морско казино”, Лятната сце-
на “Охлюва” и Летният театър
стават територия на четенето,
книгите и културата с подкре-
пата на бургаската община.

След официалното открива-
не на 6 август вечерта и връчва-
нето на наградата “Четящият
човек” на сцената ще излязат
“Атлас”, Валди Тотев и Дими
Димитрова - с песни по стихове
на Павел Матев, Миряна Баше-
ва, Георги Константинов, Таньо
Клисуров, Михаил Белчев,
Робърт Бърнс, Жак Превер. В
“Морско казино” ще има излож-
би на писатели - живопис на
Димитър Шумналиев и карика-
тури на Христо Карастоянов.
Кирил Прашков от Института за
съвременно изкуство ще пред-
стави инсталацията “Поезия
наоколо” и картини, вдъхнове-

За да живеем по-дълго и да не остаря-
ваме твърде скоро, трябва да се откажем
от фитнес залата, не e добре да сте на
диета, но е хубаво да ядете по-малко и да
забравите за процедурите против старее-
не. На такова мнение са изследователите.

Високият процент на метаболизма (ко-
личество енергия, което тялото използва
за нормалната си работа) е рисков фактор
за ранна смъртност. Тези данни от послед-
ни проучвания бяха оповестени от д-р
Майкъл Мозли. Според него животът в
общностите като САЩ и Япония, които се
придържат към строга нискокалорична
диета, е над средното за света. Ако огра-
ничите консумацията на калории, може да
забавите метаболизма, смята експертът.

Група инженери разработи пералня,
чийто барабан се задвижва от педали,
а цената на модела е само 40 долара.
Машината работи без електричество,
но има центрофуга и е наречена
GiraDora. Създателите на пералнята
смятат, че тя може да помогне много
в развиващите се страни, където в
определени райони няма ток. GiraDora
също така спестява вода спрямо
прането на ръка, защото побира
няколко неща наведнъж. Пералнята с
педали сега се изпробва в Перу.

Дамско бельо, украсено с 500 карата брилянти и израбо-
тено от почти килограм 18-каратово злато, струва 1 млн.
долара. Уникалният сутиен е създаден от “Бирмингъм
Естейт енд Джулъри Байърс”. Изработката е отнела почти
година, като в нея се включили 40-има бижутери.
Сутиен за 2,5 млн. долара, който стоеше отлично на
Миранда Кер, бе представен през миналата година от
Victoria‘s Secret. Но Ентъни Обри, на когото принадлежи
идеята за бельо от злато, смята, че произведението му е
много по-оригинално от всички предходни, защото в него
няма тъкани, а само скъпоценни камъни.

Ядем по-малко,
живеем по-дълго

Пералня
с педали
струва
40 долара

Кило злато в сутиен за $1 млн.

Полът на нероденото дете може да
варира в зависимост от околната среда.
Става въпрос за биологичните механиз-
ми, които гарантират оцеляването на ви-
довете. В подкрепа на тази теория австра-
лийски учени провели изследвания върху
птици, влечуги и бозайници.

Експериментът засегнал най-вече сип-
ката. Тази птица е много чувствителна към
всякакви промени в качеството на храна-
та. Учените произволно разделили 56
женски в две групи, в зависимост от каче-
ството на храната. След 12 седмици на
птиците бил направен кръвен тест. Както
преди, така и след експеримента, птиците
останали като цяло здрави. Въпреки това
обаче диетата засегнала потомството им.
Птиците, които са били хранени по-лошо,
в последствие са родили мъжки. Мъжете
са по-малко податливи на липса на храни-
телни вещества, коментираха учените.

Днес офис мениджърката
на ДУМА

ЕЛИ МИШЕВА
има повод да почерпи.

Мила Ели,
Честит рожден ден!

Заедно с теб се радваме и ти
пожелаваме здраве, топлина и
обич! Възхищаваме се на твоя-
та елегантност, стил, прециз-

ност и взискателност...
Елегантна и фина дама,

а около нея винаги драма:))

P. S. Да не забравиш
да почерпиш, като се върнеш

от странство!
От екипа
на ДУМА

пособността да прощаваме може да
подобри както емоционалното, така и
физическото ни състояние. До това за-
ключение са достигнали изследовате-
лите от Калифорнийския университет в
Сан Диего. За проучването си специа-
листите избрали хора, обидени за нещо
от други. При онези, които простили,
има по-малка вероятност да се оплак-
ват от проблеми с кръвното.

Проучването обхванало 200 добро-
волци. На тях им било казано да си
спомнят случаи, когато някой техен
близък ги е обидил. Част от участници-
те в експеримента си мислели, че мо-
гат да простят, но друга - не. След като
доброволците били разсеяни за изве-

ПРОШКАТА ПОДОБРЯВА ЗДРАВЕТО

С
стно време, трябвало да кажат какво
мислят за въпросната обида. Тогава
специалистите измерили кръвното им
налягане и сърдечния ритъм. Тези, ко-
ито си спомнили за старите събития с
гняв, имали отклонения в показанията,
отколкото онези, които са били склон-
ни да простят. Пулсът бил приблизител-
но един и същ и за двете групи. Изсле-
дователите са посочили, че краткосроч-
но повишаване на кръвното налягане
не се смята за особено вредно. Но ако
това се случва в продължение на дълъг
период от време, увеличава се рискът
от инфаркт или инсулт. Експерти призо-
вават да прощаваме, дори и само за да
подобрим здравето си.

Полът зависи от
околната среда

Снимка Мариета ТОМОВА
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Страница на
Любо НИКОЛОВ

Горска трапеза

Рецепта на
леля Ваня
Токаджиева

Бракониерство

П
Украшения от бивни

ПОПСКА
ЯХНИЯ ОТ
СЪРНЕШКО

Виц

Приготвя се марина по
следния начин. Възварява се
оцет и вода по равни части.
Прибавя се 1 морков, 1 резен
целина, 2-3 корена магданоз
нарязани на едро, 10-15
зърна черен пипер. Всичко
ври 5-10 минути, след което
течността се оставя да изсти-
не напълно и тогава се поста-
вя месото. Изкисването ста-
ва 24 часа, след което месо-
то се изплаква, подсушава,
нарязва се на порции и се
запържва до зачервяване в
1 чаша мазнина до зачервя-
ване. След като месото се
извади, в същата мазнина се
запържват 2 глави ситно на-
рязан лук, 1 супена лъжица
салца и 1 супена лъжица
брашно. Запръжката се поръ-
сва с 1 лъжица червен пипер
и се разрежда с 1 чаша чер-
вено вино. Месото се връща
обратно в запръжката и се
долива толкова вода, колко-
то да го покрие изцяло. Към
така приготвените продукти
се прибавя 1 кг изчистен
дребен лук, 10-15 сини сли-
ви, 3 глави чесън, 10-15 зърна
черен пипер и 1 дафинов лист.
Тенджерата се захлупва с
капак и се замазва с тесто,
след което ястието се вари
на тих огън около 2 часа.

опулацията на
азиатския слон,
който някога е
владеел тери-
тория от Ирак и

Снимка ИНТЕРНЕТ

Сирия в Близкия изток до
Жълтата река в Китай,
бързо намалява - жертва
най-вече на търговията
с украшения от слоно-
ва кост.

В Азия сега на свобо-
да живеят по-малко от 50
000 слона, което е една
десета от броя на афри-
канските им братовчеди.
От 1990 г. насам във Виет-
нам и в Камбоджа броят
на дивите слонове е на-
малял с над 90 на сто, с
повече от 50 процента е
намалял в Лаос и с около
една четвърт в Бирма.
Само в Тайланд броят им
се е задържал горе-долу
стабилен - около 1650
през последното десети-
летие. Но пък Тайланд
внася, предимно контра-
бандно, много слонова
кост от Африка и съседите
си от Югоизточна Азия.

От азиатските страни
най-много слонове има в
Индия - около 28 000, но
и там те бързо намаляват.

В Азия бързо намаля-
ват мъжките слонове, за-

щото само те имат бивни.
В Африка и двата пола
имат бивни. Най-жестоки-
ят враг на най-голямото
сухоземно животно е
търговията, особено кон-
трабандната, със слонова
кост, мощно стимулирана
от туризма. От друга стра-
на, настъплението на гра-
довете и развитието на
земеделието водят до
унищожаването на есте-
ствената му жизнена сре-
да. В някои части на Ин-
дия слоновете стават

жертва на различни отро-
ви и пестициди, а нерядко
биват премазани от вла-
кове. Преброяването на
слоновете в природата е
трудно и струва скъпо, за-
щото те обикновено жи-
веят в гъсти, тропически
гори. Смята се, че най-
ефективният начин за
следене избиването на
слонове е събирането на
данни от пазарите на сло-
нова кост. Според проуч-
ване на най-важните па-
зари на произведения от

слонова кост
в началото на
века в Тай-
ланд открито
са се прода-
вали над 88
000 артикула
от обработе-
на слонова
кост, много
повече, откол-
кото на чети-
рите най-го-
леми пазара
на слонова
кост в Афри-
ка, взети за-
едно - Египет,
Кот д’Ивоар,
Зимбабве и
Нигерия.

В Синга-
пур са преброени над
105 000 артикула от сло-
нова кост, почти колкото
е броят им в 15 страни в
Африка.

На пазарите в Бирма
и Виетнам също има голя-
мо предлагане на артику-
ли от слонова кост, макар
че във Виетнам законът
строго забранява тази
търговия.

Пазарът в Камбоджа и
Лаос е съвсем малък, но
през последното десети-
летие броят на слоновете

в тези страни също рязко
е намалял, тъй като голя-
ма част от добитата там
слонова кост се прехвърля
през граница.

Според списание
“Уайлдлайф” виетнамски-
те контрабандисти са по-
словични с настървеното
преследване на слонове
и други диви животни във
Виетнам, Лаос и Камбод-
жа. Добитата слонова
кост, както и други кости,
рога, органи и животин-
ски кожи, включително от
тигри и мечки, се пре-
хвърлят в Китай.

Законите за търговия-
та със слонова кост са
различни в отделните
страни. Тя е напълно за-
бранена в Индия, Непал
и Шри Ланка и на техните
пазари рядко се срещат
артикули от слонова кост.

В Африка същото важи
за Кения и Танзания. В
Бирма е разрешена. За-
коните в Сингапур и Тай-
ланд имат “вратички”, ко-
ито позволяват продажба-
та. Сингапур е важен
транзитен пункт за кон-
трабандна търговия със
слонова кост, пренасяна
по море от Африка в Из-
точна Азия.

Попадения

верен бях, че ще ми
се удаде да стрелям в
уязвимото място зад
тила на бивола и ще

У
успея да отскоча - само да
мога хладнокръвно да изча-
кам да забие глава. Знаех,
че ме бива за такова нещо
и че изстрелът ще го убие,
но докога щях да го чакам?
Там беше работата. Докога
щях да го чакам? Аз се
промъкнах напред, като
съзнавах, че той е тук, и
изпитвах радост, най-прият-
ната от всички радости - ра-
достта, че ти предстои да
действаш, че ти предстои
нещо, в което не можеш да
бъдеш безучастен, което не
можеш да проумееш докрай
- да убиеш, без да се боиш,
без страх и чувство за отго-
ворност, без да опечалиш
някого, да извършиш само
това, на което си способен.

ЪРНЕСТ ХЕМИНГУЕЙ

Архивите са живи

Велко Кънев:
Не можеш
да изловиш
цялата риба

Понякога съм си задавал въпро-
са: “Има ли нещо общо между пла-
тената любов и платения риболов?”
Като бях млад риболовец, се увли-
чах по платения риболов. Ами то
младият човек си плаща, за да се
научи на някои тънки работи и се
радва. Сега вече нещата се други.
Удоволствието от дивото място е
неповторимо. Да уловиш риба, коя-
то никога не си виждал, е преживя-
ване. Преди години бях щастлив, че
извадих див шаран на язовир “Мал-
ко Шарково”. На “Лобуш” хванах лин.
Вярно, едно линче, но много ме
изкефи. Голяма радост. Сега ми е
мерак да хвана щука. Уча се оттук,
оттам. Така че платената любов и
платеният риболов се използват,
когато си неук, или когато бързаш.
Лошото е, че при платения риболов
невинаги имаш късмет. Може и нищо
да не хванеш. Е, веднъж на водо-
ема край с. Долна Кремена, Вра-
чанско, хванах три шарана. Единият
беше 5,5 кг, а другите по 3 кг. До-
срамя ме и прекратих риболова.
Арендаторът ми каза да ловя колко-
то искам, но човек трябва да има
малко съвест. Не можеш да изло-
виш цялата риба.

ГОДЕНИЦИ
Момиче казало на годеника си ловец:
- Аз мисля, че преди нашата сватба е редно

да се запознаеш с родителите ми, да се видиш с тях...
Младежът казал нетърпеливо:
- Бързам за лов. Не може ли просто да ми ги опишеш

как изглеждат.

Тридесет
и едно лета
подред
видният
карикату-
рист и
прославен
риболовец
Иван Кутузов
- Кути
(вляво) и
приятелят
му даскал
Павлин
Петков
правят бивак
на едно и
също място -
на река
Струма под
с. Скрино.
Обикновено
Даскала
лови, а
карикату-
ристът
гледа умно
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 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹61

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ
I гр. (6) няма
II гр. (5) 8 по 3791.10 лв.
III гр. (4) 711 по 42.70 лв.
IV гр. (3) 14 152 по 3.00 лв.
ДЖАКПОТ: 311 817.59 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 803 358.18 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 3 по 3873.20 лв.
III гр. (4) 487 по 23.90 лв.
IV гр. (3) 8973 по 1.80 лв.
ДЖАКПОТ: 164 232.41 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ
I гр. (5) 2 по 8584.80 лв.
II гр. (4) 265 по 64.80 лв.
III гр. (3) 7786 по 2.90 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
I гр. (5) 2 по 8584.80 лв.
II гр. (4) 225 по 76.30 лв.
III гр. (3) 7563 по 3.00 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) 12 по 3811.50 лв.
II гр. (2) 2072 по 7.60 лв.

Ò Î Ò Î  2

епутатът от ГЕРБ
Емил Димитров,
който издържа вто-
р о д и в и з и о н н и я
Чавдар (Етрополе),

рима българи играха в
първите мачове от III
квалификационен кръг
на Лига Европа.  Врата-

Депутат от ГЕРБ
поиска ЦСКА
БФС отказа
картотека на 9
нови „армейци”

който е приближен до преми-
ера Бойко Борисов.

Според неофициална ин-
формация ще се обсъждаза
нов модел на управление на
червения клуб с десетки ос-
новни и дори стотици спома-
гателни акционери, които да
го издържат. На срещата ще
се говори и за завръщането
на Христо Стоичков, който
може да стане президент на
новия ЦСКА. Стоичков ръко-
водеше Академията на Чав-
дар Етрополе, която обаче
набързо затихна след преми-
наването му за старши тре-
ньор на Литекс, какъвто е и
до момента.

Стилиян Петров е в ремисия. От Астън Вила потвърдиха, че българинът
се бори успешно с левкемията и тя е овладяна след 4-месечно интензив-
но лечение. Симптомите на капитана на бирмингамци са в норми, но
лечението му продължава.

“Стан използва възможността да изрази дълбоката си признателност
към медицинския екип, който се погрижи за него. Той също така иска да
изрази огромната си благодарност за невероятната обич и подкрепа,
която получи от феновете на Вила, съотборниците си, колегите в клуба,
както и от всички привърженици и хора по света. Борбата на Стан не е
свършила. Ще има още битки за преодоляване в тези дни, седмици и
месеци. Той обаче желае да сподели страхотните новини и да благодари.
Клубът иска да благодари на всички, които уважиха личното пространст-
во на Стан по време на борбата срещу левкемията, както и на тези, които
се интересуваха за неговото състояние”, съобщиха от английския клуб.

Президентът на БФС Борислав Михайлов спешно свика на
заседание Дисциплинарната комисия, която забрани на
ЦСКА да картотекира футболисти за новия сезон. Претекст
за това е казусът “Анисе”. Така “червените” не могат да
картотекират 9-има футболисти - шестимата от Локо Пд -
Михаил Венков, Юнес Бенжелюн, Жереми Родригес,
Сержиньо, Тасио и Илиас Кириакидис, както и бразилеца
Мишел Платини, португалеца Тенгариня и румънеца Алек-
сандру Пакурар.
“Армейците” дължат и близо 250 000 лева обезщетение за
предсрочно прекратяване на трудовия договор и неустойки
за забавено изплащане на треньора Павел Дочев, който
беше освободен още през есента на 2010 г. Това става
ясно от удостоверение, издадено от частен съдебен
изпълнител на 27.07.2012 г. Парите все още не са преведе-
ни от клуба, посочва документът. Според удостоверението
към 23.07.2012 г. “армейците” имат да дават на Дочев 235
532.49 лв., в които са включени главниците, заедно със
законната лихва, съдебни разноски и други такси.

Кристиано Роналдо шутира към вратата на
Лос Анджелис Галакси с ефекна задна ножица
при победата на Реал Мадрид с 5:0 в Карсън,
Калифорния. Контролата е част от турнето

на “Белия балет” в САЩ. Головете в нея
вкараха Гонсало Игуаин (2), Анхел ди Мария

(11), Хосе Мария Кайехон (36), Алваро Мората
(49) и Родригес Руис Хесе (84). За

американците играха Дейвид Бекъм и Роби
Кийн, а почетно се разписа Клаудио Лопес (23)

Заплатата на Димитър Бербатов
спира трансфера му. Митко няма мя-
сто в Манчестър Юнайтед, но ме-
сечното възнаграждение, което же-
лае да получава, е причината от-
борите да се отказват от него.
Българинът е твърд, че няма да си
тръгне от “Олд Трафорд”, ако в
следващия си отбор не взима поне
3 млн. паунда на година, пишат на
Острова. Последният клуб, който е
проявил интерес към него, е Реал
Сосиедад. Испанците обаче също
не са готови да посрещнат подоб-
но възнаграждение.

Нападателят на “червените дя-
воли”, поне на този етап, изглежда,
че няма бъдеще на “Олд Трафорд”.

Лига Европа
III предварителен
кръг, първи срещи

Тромсьо (Нор) - Мета-
лург (Укр) 1:1; Твенте
(Хол) - Млада Болеслав
(Чех) 2:0; Сараево (БиХ)
- Зета Голубовци (ЧГ)
2:1; Арсенал Киев (Укр) -
Мура (Слвн) 3:0; Тром-
сьо (Нор) - Металург
(Укр) 1:1; Хееренвеен
(Хол) - Рапид (Рум) 4:0;
Анжи (Рус) - Витес (Хол) 2:0; КуПС
(Фин) - Бурсаспор (Тур) 1:0; Дила
Гори (Груз) - Анортозис (Кип) 0:1;
АИК (Шв) - Лех Познан (Пол) 3:0;
АПОЕЛ (Кип) - Олезунд (Нор) 2:1;
Бней Йехуда (Изр) - ПАОК (Гър) 0:2;
Калмар (Шв) - Йънг Бойс (Швейц)
1:0; Рийд (Ав) - Легия (Пол) 2:1; Рух
(Пол) - Виктория (Чех) 0:2;  Хее-
ренвеен (Хол) - Рапид (Рум) 4:0;
Сервет (Швейц) - Розенборг (Нор)
1:1; Стяуа (Рум) - Спартак Търна-
ва (Слвк) 0:1; Астерас (Гър) - Ма-
ритимо (Пор) 1:1; Гомел (Блрс) -
Ливърпул (Анг) 0:1; Расинг (Бел) -
Актобе (Каз) 2:1; Хорзенс (Дан) -
Елфсборг (Шв) 1:1; Цървена звезда
(Сърб) - Омония (Кип) 0:0; Видео-
тон (Унг) - Гент (Бел) 1:0; Ескише-
хирспор (Тур) - Марсилия (Фр) 1:1;
Дънди (Шот) - Динамо (Рус) 2:2;
Хайдук (Хърв) - Интер (Ит) 0:3;
Сейнт Патрикс (Ирл) - Хановер
(Гер) 0:3; Атлетик Билбао (Исп) -
Славен Копривница (Хърв) 3:1; Вой-
водина (Сърб) - Рапид (Ав) 2:1;
Адмира (Ав) - Спарта (Чех) 0:2.
Реваншите са на 9 август.

резултати

Д
е поискал среща със собстве-
ниците на ЦСКА. Тя ще се
състои днес или в началото
на другата седмица. На нея
ще се обсъжда бъдещето на
най-титулувания български
клуб. Все още не е ясно какво
ще предложи Емил Димитров,

Заплата спира
трансфера на Бербатов

Снимки БГНЕС

Горещите страсти от плувните дисциплини на
Олимпиадата за кратко ще се пренесат във Варна
тази неделя. Тогава ще се проведе традиционният
маратон Галата-Варна. Според организаторите ин-
тересът тази година е изключително сериозен. Те
очакват рекорден брой участници. Най-много досе-
га състезателите са били миналата година - 254.
Дистанцията могат да преплуват както варненци,
така и гости на града и чужденци. Разстоянието от
нос Галата до Буна 2 е около 4400 м и то може да
бъде изминато със свободно избран стил. Не се
разрешава обаче ползването на плавници. Стартът
ще бъде даден в 10 ч. до мостчето на ресторант
“Романтика”. Наградният фонд е 5000 лева. Сборни-
ят пункт тази година няма да бъде на Морска гара,
а на яхтклуб “Кап. Георги Георгиев” в 7,30 ч. сутрин-
та. Рекордът на маратона е 47,03 мин. от 2009 г. на
пловдивчанина Михаил Георгиев.

Трима българи играха в Лига Европа
Насер Шадли (58), с които хо-
ландците до голяма степен си
осигуриха място в плейофите.

Велизар Димитров също
игра цял мач за Металург,
който завърши 1:1 с норвеж-
кия Тромсьо. 75 минути срещу
скандинавците игра и бивши-
ят нападател на ЦСКА Жуни-

ор Мораеш, а като резерва се
появи холандското крило
Грегъри Нелсън, който също
мина през “червените”. Той
замени в 66-ата мин. гръка
Константинос Макридис. До-
макините от Тромсьо откриха
чрез Зденек Ондрашек (43), а
Металург изравни след авто-

гол на Фредрик Бьорг (88).
Юношата на ЦСКА Алек-

сандър Тонев пък игра до 85-
ата мин. за Лех Познан при
загубата от АИК в Стокхолм с
0:3. За домакините се разпи-
саха Мартин Лорентсон (60),
Селсо Боргес (78) и Виктор
Люндберг (86).

За 72-ри път плувен
маратон Галата-Варна
Нина АЛЕКСИЕВА

Самуел Ето’о
(вдясно)

в дебюта си
за Анжи

Махачкала се
бори за

топката с
капитана на
Витес Гурам

Кашия в
първия мач

от III
предварителен
кръг от Лига

Европа.
Руският тим
спечели с 2:0

с голове на
Олег Шатов

(63) и Фьодор
Смолов (74)

СТЕНЛИ Е В РЕМИСИЯСТЕНЛИ Е В РЕМИСИЯСТЕНЛИ Е В РЕМИСИЯСТЕНЛИ Е В РЕМИСИЯСТЕНЛИ Е В РЕМИСИЯ

Т
рят на националния отбор Ни-
колай Михайлов опази цял мач
врата на Твенте, който победи
Млада Болеслав (Чех) с 2:0 с
голове на Лирой Фер (52) и

Той на няколко пъти призна, че
няма желание да играе в по-слабо
първенство от това на Англия, как-
то и че на Острова ще носи екипа
само на Юнайтед. Според инфор-
мациите в Турция именно високата
му заплата е отказала Галатасарай,
Фенербахче и Трабзонспор.

Сосиедад завърши 12-и в При-
мера Дивисион е не може да пла-
ща 60 000 лири седмична заплата
на Бербатов, пишат още в Англия.

Българинът има 237 гола в 517
мача в кариерата си. През сезон
2010/11 той стана голмайстор на
Висшата лига, а от Юнайтед са го-
тови да се разделят с него поне за
5 млн. паунда.

кратки

За трета година
„София диша”

За трета поредна година
Столична община организира
инициативата “София диша”. Тя
ще се проведе по традиция в
първата неделя на август и ор-
ганизаторите искат да предо-
ставят възможност на софиян-
ци да опитат различни видове
спорт в центъра на града. Офи-
циалният партньор на Столична
община - Спортен клуб “Левски”,
ще изгради специална атракци-
онна зона за над 10 вида спорт
на улица “Цар Иван Шишман” с
подкрепата на ДЗИ и СИБАНК.
Столичани ще имат възможност
да се насладят на демонстраци-
ите на професионални състеза-
тели и да се съревновават със
спортните звезди на България.
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гледайте

ОИ ЛОНДОН 2012
ПО БНТ 1

ДНЕС
10.30 Линия Лондон,

студио
11.00 Плажен

волейбол
11.50 Линия Лондон

12.30 Олимпиада
с Тереза Маринова

13.15 Лека атлетика,
квалификации

13.50 Гребане (финали)
14.40 Линия Лондон, студио

14.45 Стрелба
(жени, пушка от 3 позиции,

Петя Луканова)
15.05 Лека атлетика

(квалификации)
15.30 Бокс (49 Александър

Александров, 64, 81 кг)
16.00 Тенис (финал, жени)
18.00 Бокс (49, 64, 81 кг)

18.30 Баскетбол (квалификации)
20.30 Днес на игрите, студио
20.50 Лека атлетика (финали,

комбинирано с плуване)
22.00 Волейбол

(България-Аржентина)
23.30 Лека атлетика (финали)

00.15 Плуване (финали)
00.55 Бокс (49, 64, 81 кг)

01.10 Волейбол
(мъже, Русия-САЩ)

02.40 Волейбол
(мъже, Бразилия-Сърбия)
04.30 Вдигане на тежести

(мъже, 94 кг финал)
05.30 Гимнастика (батут, жени)

05.55 Колоездене
(писта, отборно, жени)

06.15 Линия Лондон, студио

УТРЕ
10.00 Линия Лондон, студио

10.15 Футбол
(четвъртфинал, запис)

12.30 Олимпиада
с Тереза Маринова

14.00 Тенис
(финал смесени двойки)

14.30 Стрелба
(мъже, 50 м, пистолет)

14.50 Тенис
(финал, смесени двойки)

15.00 Борба
(класически стил, 55 кг, 75 кг)

15.30 Тенис
(финал, смесени двойки)

16.00 Бокс (жени, 51 кг Стойка
Петрова, 60 кг, 75 кг)

16.15 Борба
(класически стил, 55 кг

Александър Костадинов, и 74 кг)
16.30 Тенис (финал, мъже)

18.45 Гимнастика (финали, мъже)
20.50 Лека атлетика (финали)

22.50 Бокс
(56 и 91 кг, Тервел Пулев)

23.00 Лека атлетика (финали)
00.30 Линия Лондон, студио
02.40 Вдигане на тежести

(финал 75 кг, жени)

 Ваня, първо здрава ли си, защо-
то последните два месеца лекува
контузия?

- Здрава не мога да кажа. Имам
болки в левия глезен, но вече съм доста
по-добре.

 Доколко контузията ти нару-
ши подготовката за Олимпиадата?

- О, много. Първо, отне доста време,
докато разберем каква е точно. След
това бях 10 дни със специален гипсов
ботуш, което изобщо ми попречи да
тренирам. Тренировките ми бяха най-
вече в плувния басейн. Правех и раз-
лични раздвижвания. Но всички знаят,
че в атлетиката най-основното нещо е
бягане, другото не помага толкова.

 Бяга ли в дисциплината 400 м с
препятствия след контузията?

- Да, но само последните дни.
Въпреки болките, които имах в крака,
съумях до някаква степен да се подгот-
вя. Разбира се, състоянието ми не е
това, което може да се очаква, а и това,
което беше преди месец. Всички зна-
ят, че такава травма те връща много
назад. Всеки спортист обаче има бо-
лежки. Контузиите просто са част от
спорта.

 Какви са амбициите ти все пак,
след като не очакваш да се бориш за
медалите?

- Всяко следващо бягане ще е ус-
пех за мен, защото допреди 20 дни бях
в ботуш, а сега отивам на Олимпиада.
Това е доста голямо постижение. Все-
ки 1/2 финал или финал, до който стиг-
на, ще е успех.

Ваня Стамболова:

Всяко
бягане
ще е
успех
След контузията
атлет №1 за 2011 г.
дори не се надява на
финал

Атлет №1 на България за 2011 г. и Спортист №2 за 2006 г.
ВАНЯ СТАМБОЛОВА ще участва на Олимпиадата в Лондон с контузия.
Варненката, която беше голямата ни надежда за медал от Лондон, ще
се пусне на 400 м и на 400 м с препятствия, но не смята, че ще се
пребори за отличие. През последните 2 месеца тя тренира с болки, но
въпреки това не се отказа от първите си Игри. Стамболова замина
вчера за британската столица заедно с треньора си Георги Димитров.

Интервюта на Марин МИЛАШКИ

 Треньорът ти Георги Димит-
ров каза преди месец, че травмата
може да ти се отрази и псохологиче-
ски. Сега, след като си почти здрава,
има ли го този проблем?

- В началото, след като се конту-
зих, беше страшно, защото винаги съм
била в световния елит. Контузията дой-
де в тежък момент, само седмица пре-
ди европейското първенство в Хелзин-
ки, и последствията са доста тежки.
Исках да участвам на европейското и
да взема златен медал именно на 400
метра с препятствия. Но въпреки това
съумях да възвърна част от силите си
и се надявам да се представя добре в
Лондон.

 А сега след падането имаш ли
страх от препятствията?

- Не, всеки състезател в тази дис-
циплина има страшно много падания.
Даже всички са с разранени колена,
така че няма как да има страх от тях.
Ако се страхуваш, значи не си за тази
дисциплина.

 Олимпиадата не е световно или
европейско, очакваш ли нещо по-раз-
лично?

- Олимпийските игри са най-голе-
мият форум и винаги има изненади.
Както моят треньор казва, най-логич-
ните олимпийски шампиони, в повече-
то случаи не стават такива. И затова
очаквам страшно много изненади. На
400 м с препятствия конкуренцията е
жестока. Има 12-15 души, които ще се
борят за финал, което е изключително
много. Тежко ще е да се отсеят пра-

вилните 8 атлети за финала.
 Президентът на федерацията

по лека атлетика Добромир Карама-
ринов каза, че за теб успех ще е, ако
се класираш между 5-о и 8-о място.
Смяташ ли, че това е реално?

- Ако това го бях чула преди месец,
щях да кажа, че “да”. Даже щях да се
прицеля и в олимпийската титла, но в
момента не знам какво е състоянието
ми. От 45 дни нямам нито едно състе-
зание и първото ми бягане в Лондон
ще е като за контролно, за да видя
какви са възможностите ми.

 Имаш ли атрофия на контузе-
ния крак?

- Да, в началото беше страшно
видимо. Сигурно беше 3 см. В момента
обаче до известна степен съм я ком-
пенсирала, защото не спрях с усиле-
ните тренировки. Въпреки това има
видима атрофия.

 Състезанията са в Лондон и
няма никаква нужда от часова акли-
матизация. Доста студено е обаче
там, това притеснява ли те?

- Да, а и променливото време също,
защото доста често вали дъжд. Никога
не съм се състезавала в Англия и ня-
мам представа какво е времето там.
Подготвила съм си по-топли дрехи. Но
лошото време няма да влияе само на
мен, а и на останалите. Въпросът е, че
съперничките ми са доста по-силов
тип, имат доста по-мощни мускули, а
аз съм по-фина и един дъжд и мокра
писта много ми се отразяват. Дай Боже,
да имам късмет.

 Имаш много успехи на между-
народни състезания, но на Олимпий-
ски игри ще дебютираш. Сега
тръпката по-различна ли е?

- Това мога да го кажа, когато оти-
да в Лондон и усетя духа на самото
състезание. Сега просто заминавам за
голямо състезание.

Георги Димитров:

Държавата забрави за спортистите
10 внезапни проби й направиха за 60 дни, разкри Георги Димитров
Треньорът на Ваня Стамболова ГЕОРГИ ДИМИТРОВ-КОРЕМА нападна държав-
ните органи, които са абдикирали от грижите си за българските спортисти
за Олимпиадата в Лондон. Той се надява най-добрата му състезателка да
направи добро представяне, но призна, че ще й трябва и доста късмет.

 Предстои поредна Олимпиада за
вас?

- Първо искам да поздравя българ-
ските треньори, защото те са светци и
творят успехите ни, а също така и техни-
те състезатели. Те са забравени от Бога,
а и от правителството на България.

 Колко допинг проби направиха
на Ваня, защото много хора твърдя-
ха, че последните 2 месеца сте се
крили от ченгетата?

- Последните 60 дни имахме 10 вне-
запни проби, които се въртяха в между-
народни лаборатории. Дадохме и кръв.
Нито един български спортист не е под-
лаган на такова нещо за тези 2 месеца.
За съжаление обаче точно когато Ваня
беше във върхова форма и би всичките
си противнички, без изключение, се
случи тази травма. Направихме много
изследвания, които струват 5000 лв., и
съм ги платил с лични пари, а заключе-
нията показват, че контузията е жесто-
ка. Разкъсаните мускули заздравяха
бързо, но има проблем с една кост, а
лекарите казаха, че той ще отшуми след
2 до 6 месеца. Докторите направиха
всичко възможно да излекуват травмата
и ни казаха, че има голям риск, който си

е на наша глава. Ако Ваня отново се
нарани, може пак да счупи костта и
тогава всичко приключва за нея. Искам
да благодаря на д-р Василев от “Царско
село”, където се лекувахме, на д-р Пас-
калева от Правителствена болница и
най-вече на домакините от спортния
комплекс в Правец.

 Там също се подготвяхте?
- Да, последните 2 седмици бяхме

там. Имам и доказателства къде сме
били, защото сме изпратили подробен
списък в Световната антидопингова
агенция. От тях нищо не може да се
скрие. Игнорирам политическото стое-
не на Правец, но мога спокойно да кажа,
че този град върви към нещо, което е
уникално за българския спорт, незави-
симо от пречките на държавата. Те са
на една крачка от това да станат меж-
дународен спортен център, и то при това
най-добрият в Югоизточна Европа. В
тези условия от нищото, тя за 2 седмици
тренировки се подготви да участва на
Олимпийски игри. Преди това смятахме,
че ще трябва да се откаже.

 За какви условия имате пред-
вид?

- За тревни писти, специални холанд-

ски терени, на които Ваня тренираше.
Тази трева е по-добра от тартана. За
първи път български лекоатлет работи
на трева. Досега не можеше, защото
тревата се пазеше за футбола, но не и
в Правец. И затова благодаря на спорт-
ния директор на ЛУКойл Сашо Везен-
ков, който ни осигури суперусловия да
извършваме тренировъчната си дейност.
Помогнаха ни и рехабилитатори в Пра-
вец. Там имат и отличен възстановите-
лен център. Това всичкото нещо ни вдиг-
на не за дни, а за часове. И най-вече
психически, защото стотици хора ни
дадоха надежда, че Ваня ще се възста-
нови за Лондон.

 А спортните институции?
- От първия ден досега нито една

спортна институция не се е заинтересу-
вала какво е здравословното й състоя-
ние, с какво могат да помогнат - органи-
зационно, финансово или по друг начин.
Не се заинтересува дори и нашата фе-
дерация по лека атлетика, въпреки че
съм им предал всички медицински мате-
риали за контузията. Обясних им на
всички за какво става въпрос, но пак
чувам, че говорят, че й нямало нищо.

 След всичко това какво очаква-
те?

- Винаги съм знаел какво може да
направи мой състезател. Това, че нико-
га не съм го казвал, е друг въпрос. Сега
и аз съм затруднен от много неща.

Първо, Ваня последните часове се
възстанови психически. Съпоставих по-
следните резултати. На ниво техника и
ритъм Ваня е перфектна, както винаги е
била. Проблемът е, че функционалното й
ниво на 400 м е паднало с около 2 секун-
ди. Тоест вместо да бяга за 49 сек., го
прави за 51. Забелязвам обаче един
феномен, както при Йорданка Донкова,
която от 24 години държи световния ре-
корд на 100 м с препятствия. Всички
физически качества падат, само самата
дисциплина върви напред. Така че, надя-
вам се, да има успех. Ако има вятър оба-
че или дъжд, няма да направим нищо.
Защото другите са грамадни и дъждът
няма как да им наруши ритъма, а с Ваня
точно това ще се случи. Надявам се с
техника и ритъм, каквито са били всички-
те мои състезатели, а не със сила, да се
класираме поне на 1/2 финал. Ще бъде
трудно и в сериите, но ще се справим.

 Колко всъщност голяма е конку-
ренцията?

- Усмихнатият ни президент на феде-
рацията казва, че 100 м е най-трудната
дисциплина. Там ще бяга Ивет Лалова, а
има 20 състезателки, които са с по-доб-
ри времена от нея. Той, разбира се,
твърди, че тя ще стигне финал. При нас
на 400 м първите 12-15 са с резултат на
100 м около 10,90 сек., нека сам човек
да си направи сметка. Просто ако Ваня
влезе във финал, това ще е успех.

Атлетката ваня
Стамболова и личният й

треньор Георги Димитров
заминаха в олимпийски

униформи за Лондон

Снимка СПОРТАЛ.БГ
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10 проби
за допинг на
Стамболова
за 60 дни
Стр. 39

Медалистите

    ÁÎ. Ò.   ·. Ó·˘Ó

  1.  ËÚ‡È 18 11  5 34
  2. —¿Ÿ 18  9 10 37
  3. fi ÓÂˇ  7  2  5 14
  4. ‘‡ÌˆËˇ  6  4  6 16
  5. ¬ÂÎËÍÓ·ËÚ‡ÌËˇ  5  6  4 15
  6. √ÂÏ‡ÌËˇ  4  8  5 17
  7. »Ú‡ÎËˇ  4  5  2 11
  8.  Õƒ–  4  0  1  5
  9. –ÛÒËˇ  3  6  8 17
 10.  ‡Á‡ıÒÚ‡Ì  3  0  0  3
     fi¿–  3  0  0  3
 12. flÔÓÌËˇ  2  6 11 19
 13. ’ÓÎ‡Ì‰Ëˇ  2  1  3  6
 14. ”Ì„‡Ëˇ  2  1  2  5
 15. ”Í‡ÈÌ‡  2  0  4  6
 16. ¿‚ÒÚ‡ÎËˇ  1  7  3 11
 17. –ÛÏ˙ÌËˇ  1  3  2  6
 18. ¡‡ÁËÎËˇ  1  1  2  4
 19. Õ«ÂÎ‡Ì‰Ëˇ  1  0  2  3
 20. —ÎÓ‚ÂÌËˇ  1  0  1  2
 21. √ÛÁËˇ  1  0  0  1
     ÀËÚ‚‡  1  0  0  1
     ¬ÂÌÂˆÛÂÎ‡  1  0  0  1
 24. ÃÂÍÒËÍÓ  0  3  1  4
 25.  ‡Ì‡‰‡  0  2  5  7
 26.  ÓÎÛÏ·Ëˇ  0  2  1  3
      Û·‡  0  2  1  3
 28. ÿ‚ÂˆËˇ  0  2  0  2
 29. ƒ‡ÌËˇ  0  1  1  2
     »Ì‰ÓÌÂÁËˇ  0  1  1  2
     ÃÓÌ„ÓÎËˇ  0  1  1  2
     ÕÓ‚Â„Ëˇ  0  1  1  2
     »ÒÔ‡ÌËˇ  0  1  1  2
     ¡ÂÎ‡ÛÒ  0  1  1  2
 35. ≈„ËÔÂÚ  0  1  0  1
     œÓÎ¯‡  0  1  0  1
     “‡È‚‡Ì  0  1  0  1
     “‡ÈÎ‡Ì‰  0  1  0  1
     ◊ÂıËˇ  0  1  0  1
 40. —ÎÓ‚‡ÍËˇ  0  0  3    3
 41. ¿ÁÂ·‡È‰Ê‡Ì  0  0  1  1
     ¡ÂÎ„Ëˇ  0  0  1  1
     √˙ˆËˇ  0  0  1  1
     »Ì‰Ëˇ  0  0  1  1
      ‡Ú‡  0  0  1  1
     ÃÓÎ‰Ó‚‡  0  0  1  1
     —˙·Ëˇ  0  0  1  1
     —ËÌ„‡ÔÛ  0  0  1  1
     ”Á·ÂÍËÒÚ‡Ì  0  0  1  1

Класиране по медали
след 6-и ден

От 6-и ден
 плуване:
 200 метра бруст (жени):
 1. Ребека Сони (САЩ) 2:19,59

мин. *(НСР) 2. Сатоми Сузуки
(Яп) 2:20,72 3. Юлия Ефтимова
(Рус)  2:20,92 *(НЕР)

 100 м св. стил (жени): 1.
Раноми Кромовиджоджо (Хол)
53,00 2. Александрия Херасиме-
ня (Блрс) 53,38  3. Тан И (Кит)
53,44

 200 м гръб (мъже): 1. Тайлър
Клери (САЩ) 1:53,41 мин. 2. Ри-
осуке Ирие (Яп) 1:53,78 3. Райън
Лохте (САЩ) 1:53,94

 200 м съчетано (мъже): 1.
Майкъл Фелпс (САЩ) 1:54,27 мин.
2. Райън Лохте (САЩ) 1:54,90 3.
Ласло Чех (Унг) 1:56,22

гребане:
двойка скул (мъже):  1.

Нейтън Коен и Джоузеф Съли-
ван (НЗел) 6:31.67 мин. 2. Алесио
Сартори и Романо Батисти
(Ит) 6:32.80 3. Лука Шпик и
Изток Чоп (Слвн) 6:34.35

гребане, осморка с рулеви
(жени): 1. САЩ (Ерин Кафаро,
Сюзън Франсия, Истър Лофгрен,
Тейлър  Рицъл, Мегън Мусницки,
Ели Логън, Каролин Линд, Кей-
рин Дейвис, Мери Уипъл) 6:10.59
мин. 2. Канада 6:12.06 3. Холан-
дия 6:13.12

четворка скул (мъже): 1.
ЮАР (Джеймс Томпсън, Матю
Бритън, Джон Смит, Сизве
Ндлову) 6:02.84 мин.  2. Велико-
британия 6:03.09 3. Дания
6:03.16

слалом в бързи води
двуместно кану (мъже): 1.

Великобритания (Тим Бейли,
Етиен Скот) 106.41 сек. 2. Вели-
кобритания (Ричард Хаунслоу,
Дейвид Флорънс) 106.77 3. Сло-
вакия (Павол и Петер Хочшор-
нер) 108.28

едноместен каяк (жени): 1.
Емили Фер (Фр) 105.90 сек. 2.
Джесика Фокс (Авл) 106.51 3.
Майален Чораут (Исп) 106.87

ловна стрелба:
двоен трап (мъже): 1. Питър

Уилсън - 188 (143 в сериите и 45
във финала) 2. Хакан Далби (Шв)
186 (137+49) 3. Василий Мосин
(Русия) 185 (140+45), 2 в прест-
релката

стрелба с лък (жени): 1. Ки
Бо-Бае (ЮКор) 2. Аида Роман
(Мекс) 3. Мариана Авития (Мекс)

джудо
кат. до 78 килограма (жени):

1. Кайла Харисън (САЩ) 2. Дже-
ма Гибсън (Вбр) 3. Майра Агиар
(Браз) и Одри Чоме (Фр)

кат. до 100 кг (мъже): 1. Та-
гир Хайбулаев (Рус) 2. Тувшин-
баяр Найдан (Мон) 3. Димитри
Петерс (Гер) и Хенк Грол (Хол)

тенис на маса, мъже сингъл:
1. Цзикъ Чжан (Кит) 2. Хао Ван
(Кит) 3. Дмитри Овчаров (Гер)

спортна гимнастика, мно-
гобой (жени):

 1. Габриела Дъглас (САЩ)
62.232 т. (прескок 15.966, смесе-
на успоредка 15.733, греда
15.500, земя 15.033) 2. Виктория
Комова (Рус) 61.973 (15.466,
15.966, 15.441, 15.100) 3. Алия
Мустафина (Рус) 59.566 (15.233,
16.100, 13.633, 14.600)

колоездене на писта:
отборен спринт (жени): 1.

Германия (Мириам Велте, Крис-
тина Фогел) 32,798 сек. 2. Ки-
тай (Го Шуан, Гу Цзинцзе) - дис-
квалификация на финала 3. Ав-
стралия (Ана Миърс, Карла
Маккълок) 32,727

отборен спринт (мъже): 1.
Великобритания (Филип Хайндс,
Крис Хой, Джейсън Кени) 42,600
сек. (НСР) 2. Франция (Грегори
Бож, Микаел д’Алмейда, Кевин
Сиро)  43,013 3. Германия (Рене
Ендерс, Роберт Форсщеман,
Максимилиан Леви) 43,209

фехтовка, рапира отборно
(жени): 1. Италия (Валентина
Вецали, Ариана Ериго и Елиза
Ди Франческа) 2. Русия 3. Южна
Корея

омчета, да си честитим победа-
та и да не се главозамайваме,
защото имаме още много рабо-
та да вършим. На врата ми виси

В сейф №46
кътат премията

III КРЪГ
ГРУПА А
Австралия - България 0:3 (23:25,

21:25, 22:25);  Полша - Аржентина 3:0
(25:18, 25:20, 25:16); Великобритания -
Италия 0:3 (19:25, 16:25, 20:25)
  1. България 3 3 0 9:1 9
  2. Полша 3 2 1 7:4 6
  3. Италия 3 2 1 7:4 6
  4. Аржентина 3 1 2 4:6 3
  5. Австралия 3 1 2 3:6 3
  6. Великобритания 3 0 3 0:9 0

ГРУПА В
Бразилия - САЩ 1:3 (25:23, 25:27,

19:25, 17:25); Русия - Тунис 3:0 (25:21,
25:15, 25:23);  Сърбия - Германия 2:3
(25:22, 29:27, 18:25, 20:25, 18:20)
 1. САЩ 3 3 0 9:1 9
 2. Бразилия 3 2 1 7:3 6
 3. Русия 3 2 1 6:3 6
 4. Сърбия 3 1 2 5:7 4
 5. Германия 3 1 2 3:8 2
 6. Тунис 3 0 3 1:9 0

номер 46. С тези думи  водачът на волей-
болистите Любо Ганев се качи в рейса
им след мача с Австралия. В него нашите
постигнаха трета поредна победа, като
преодоляха един от аутсайдерите в гру-
пата с 3:0 гейма. Така волейболистите си
осигуриха и на теория участие в 1/4 фи-
налите, а това означава изпълнение на
програмата им минимум. Любо Ганев
обяви пред играчите, че премиерът Бой-
ко Борисов му се обадил по телефона, за
да поздрави волейболистите за третата
им победа. По пътя към олимпийското
село момчетата с нищо не показаха, че
са се главозамаяли. Те дискутираха все-
кидневни теми - играта на терена, пред-
ставянето на българите в другите спорто-
ве, бъдещите си клубни изяви. Естестве-
но получаваха и куп поздравления от
близки и роднини.

След обяда в олимпийското село те
почиваха до вечерта. Старши треньорът
Найден Найденов събра отбора на раз-
бор и видео, а после момчетата изгледа-
ха по телевизията мача Бразилия - САЩ,
спечелен от янките с 3:1 гейма. Така
олимпийските шампиони от Пекин 2004
са начело в група В с пълен актив като
нашите. Довечера България излиза сре-
щу Аржентина в четвъртия си мач в група
А от 22.00 ч. Двубоят ще бъде предаван
пряко по БНТ1. В предварителната група
на Световната лига българи и аржентин-

ци се размениха по 2 победи.
 Мартин Петров ще подкрепи

българските волейболни национали в
четвъртия им мач от груповата фаза на
олимпиадата в Лондон.  Волейболисти-
те са осигурили и закупили билет, за
един от най-известните български фут-
болисти на Острова.

ключът от касата с премиите, това е сейф

мериканският плувец Майкъл
Фелпс подобри личното си
постижение на върха във веч-
ната ранглиста по спечелени
медали. Плувецът от Балти-
мор вече има общо 20 отли-

Фелпс взе и 20-и
медал, Вецали
влезе в Топ 20

Валентина Вецали се
радва след победата
в отборния финал
над Русия с 45:31 туша
за 66:24 мин. Със
съотборничките си
Ариана Ериго и Елиза Ди
Франческа италианката
спечели 6-а олимпийска
титла и се изкачи 19-а
във вечната ранглиста
с общо 9 отличия

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

Великобритания в състав Филип
Хайндс, Крис Хой и Джейсън Кени стана
олимпийски шампион по колоездене в
отборния спринт за мъже на писта, по-
беждавайки на финала Франция на коло-
друма в  Лондон с нов световен рекорд
42,600 сек. Французите завършиха за
43,013 сек. Бронзовият медал стана при-
тежание на колоездачите на Германия,
които в спор за третото място завършиха
за 43,209 сек., изпреварвайки тима на
Австралия с 0,146 сек. В квалификациите
британците Хайндс, Хой и Кени финиши-
раха за 42,747 сек. и подобриха с 0,14 сек.
предишния си световен рекорд.

Женският тим на Китай постави нов
световен рекорд в отборния спринт, кой-
то отбеляза олимпийски дебют. Го Шуан
и Гун Цзинцзе записаха време от 32.447
сек. в пета серия на квалификациите, а
след това в пресявките свалиха резулта-
та до 32,422 сек. Във финала обаче ки-
тайките бяха дисквалифицирани заради
излизане извън зоната, въпреки че бяха
по-бързи със 17 стотни от секундата от
тима на Германия.

Китайките Го Шуан (вдясно) и Гун
Цзинцзе получиха сребърни медали в

отборния спринт по колоездене на
писта, въпреки че подобриха световния

рекорд в дисциплината и завършиха
първи, но бяха дисквалифицирани за по-

ранно излизане от зоната

Британци и
китайки чупят
световни рекорди

А
чия, 16 златни, 2 сребърни и 2 бронзо-
ви, след като спечели финала на 200 м
съчетано плуване с преднина от 0,67
сек. пред големия си съперник Райън
Лохте. Късно снощи още преди старта
на 100 м бътерфлай, в който се надява-
ше да спечели 21-вият си олимпийски
медал, Фелпс призна, че със сигурност
се отказва от плуването, но още не е
решил с  какво ще се занимава зана-
пред. Италианката Валентина Вецали
влезе в Топ 20 след като с отбора си
на рапира жени победи Русия на фи-
нала и заслужи шеста олимпийска тит-
ла. Най-титулованата фехтовачка в ис-
торията излезе 19-а в абсолютната
ранглиста с  6 златни, 1 сребърен и 2
бронзови медали от Игрите от Атланта
1996, Сидни 200, Атина 2004, Пекин
2008 и Лондон 2012.

Волейболистите чакат Мартин Петров на мача с Аржентина

* НСР - нов световен рекорд
НЕР - нов европейски рекорд
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